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GLASILO 
SOCIALISTIČNE 
ZVEZE 
DELOVNEGA 
LJUDSTVA 
ZA GORENJSKO 

ca delovne organizacije Živila-Central 

0 kvadratnih 
etrov novih skladišč 

- Skoraj 1250-članski ko-
delovne organizacije Zivila-

•wal je v soboto proslavil 30-1 et-
delovanja. Ob tej priliki so do-

n j i m uspehom dodali še enega, 
—trii so namreč skladišče, ki ima 

kvadratnih metrov zaprtih pro-
dodatnih 2000 kvadratnih 

rok ritih manipulacijskih po-
svesnosti so se poleg števil-

flanov kolektiva in encev 
predstavniki kranjskega m 
ga družbenopolitičnega ter 
Vega življenja in člana re-

^ izvršnega sveta Martin 
r ter Alojz Klemenčič. 

•-tovna organizacija Zivila-Cen-
tbeleži številne uspehe. Zanjo so 
"»značilne tri osnovne dejavno-

fodaja blaga na debelo, prodaja 
^ na drobno in gostinske stori-
- Delovna organizacija združuje 
! '-eneljnih organizacij zdruzene-

»letni sejem 
i p r e d p r a z n i č n a p o -

- po z n i ž a n i h c e n a h 
nj - Pos lovno prireditveni j 

« Gorenjski se jem v S a v - j 
- i logu bo od 10. do 20. decem-} 
^ prireditelj že 23. novoletnega 

2e tretje l e to bodo pnpra : 
ta tradicionalni sejem nekaj 

i -prej kot včasih. Tako želijo, 
obiskovalcem, ki zadnje 

d prazniki največkrat ne 
v^j.j pravega časa za obisko-

tovrstnih prireditev. Hkra t i 
tako v hali A laže izvedljiva 

>tditev dedka Mraza, ki bo 
i letos po programu trajala od 

30. decembra. 
Sa letošnjem novoletnem sej-

napovedujejo bogato pred-
a n o ponudbo po znižanih 

Svojevrstno posebnost 
ivlja Planika Kranj, ki bo 

,^-jvalcem ponudila po zniža-
l i enah športno obutev iz opu-

i in novega programa. 
»omu bo najbrž dobrodošel 

® rabljene smučarske opre-
ki ga organizirajo učitelji 
nja Slovenija avto bo 
ziral vpis za določene vrste 

i n-obilov S tradicionalno ši-
j ponudbo se bodo na tem 

izkazala tudi Gorenjska 
I ^ila. Med stalnimi delovnimi 

lijami z n a j r a z l i č n e j š o 
pa velja omeniti Kova-

l n o , Mercator, Zarjo, Kokro, 
I Murko, Vesn ino in blo-

6. Predstavniki trgovine 
/ijajo, da b o na sejmu tudi i 
deficitarnih izdelkov. Pre-

l oo letos med razstavljavci 
l >* zasebnikov. Za ta sejem se je 

5*vilo tudi nekaj razstavljav-
' zamejstva. A* L ' 

Na sobotni slovesnosti je bil slav-
nostni govornik predsednik kranj-
ske občinske skupščine Ivan Cvar 

ga dela. Prav zdaj pa se pr ipravl jajo 
n a delovanje novih združenih te-
mel jnih organizacij. 

P roda ja blaga na debelo se oprav-
l j a iz centralnih skladišč, ki zda j 
meri jo prek 10.000 kvadratnih me-
trov. Od 1970. do 1978. leta delovna 
organizacija beleži izredno hiter 
razvoj maloprodajne mreže. Tako 
imajo danes 44 potrošniških centrov 
in s a m o p o s t r e ž n i h t r g o v i n t e r 43 
klasičnih prodajaln v petih gorenj-
skih občinah. Gostinstvo v delovni 
organizaciji pa vključuje v svojo de-
javnost hotel v Preddvoru in na 
Jezerskem s skupaj 276 ležišči ter 59 
gostinskih obratov z 2450 not ranj imi 

^ » Z a r a d i zaostrenih gospodarskih 
razmer in bistveno poslabšanega 
ekonomskega položaja predvsem 
trgovine z živili ter omejevanja inve-
sticijskih kreditov v zadnjih letih 
zaostaja razvoj maloprodajne mre-
že. To neugodno vpliva predvsem na 
nove s tanovanjske soseske . . . Zato 
bo do konca srednjeročnega obdobja 

potrebno še veliko naporov, da bomo 
zgradili potrošniški center na Kokri-
ci, Planini, v Čirčah itd. Že v nasled-
njem letu bomo zgradili industrijski 
tir. Neodložljiva pa je gradnja hla-
dilnic, sa j jih Gorenjska še nima. Še 
naprej pa bomo problem preskrbe 
reševali skupa j s krajevnimi skup-
nostmi,« je med drugim na slovesno-
sti rekel direktor delovne organiza-
cije Alojz Urbane. 

Priprave na gradnjo novega skla-
dišča so potekale več let, na to pa je 
bilo skladišče zgrajeno zelo hitro, s a j 
so z gradnjo začeli komaj 1. marca 
letos. Gradn jo so omogočili občinska 
skupščina, LB Temel jna banka Go-
renjske - enota v Kranju , izvajalec 
pa j e bilo Splošno gradbeno podje t je 
Gradbinec Kranj . Gradnja je veljala 
prek 90 milijonov dinarjev, zanjo j e 
bilo porabljenega 2850 kubičnih me-
trov be tona in 845 ton železa. 

»Novo skladišče je vsekakor 
pomembna pridobitev delovne orga-
nizacije in vseh prebivalcev kranjske 
občine,« je v slavnostnem govoru 
poudaril predsednik kranjske občin-
ske skupščine Ivan Cvar. Opozoril 
pa je, da bo ob sedanjih zoženih 
možnostih morala biti trgovina bolj 
učinkovita. Spričo sedanjega po-
m a n j k a n j a posameznih artiklov pre-
skrbovalne organizacije ne zaslužijo 
ravno laskavih ocen. Še posebej 
trgovina bo morala poskrbeti tudi za 
ustrezno spremenjen delovni čas. 

Na slovesnosti so podelili prizna-
nja na js ta re jš im članom kolektiva. 
Posebna pr iznanja ob otvoritvi skla-
dišča so podelili izvršnemu svetu 
skupščine občine Kran j za pomoč in 
sodelovanje pri izgradnji skladišča, 
SGP Gradbinec za kval i te tno izved-
bo del in članu delovne organizacije 
Ivanu Vilfanu za strokovni nadzor. 
Program slovesnosti, v katerem so 
sodelovali kvintet Gorenjci, recita-
torji in ansambel Trgovci, so pope-
strili tudi člani mladinske organiza-
cije s kvizom o poznavanju delovne 
organizacije. , A. Zalar 

nova hladilnica? 
ni - 2 e nekaj časa 
Ijajo in r a z p r a v l j a l j o , kje 

** kranjsko občino zgradili 
ibeno hladilnico. V Po-prireditvenem centru v 

a menijo, da bi za takšno 
T lahko služile že obsto-
rave v sedanji večnamen-
To bi lahko zelo pocenilo 
investicijo. Zmogljivos 

•e bi ob takšni rešitvi 
gotovo zadoščala za pnhod-
česet let Prednost je tudi v 
T majo že kvalificiran 

r, ki pa se hkrati še usposab-
J 

s - " , * j ' - i 'fcusSHI 
-*• wsje v.* v> ^ AVHC&SS SMiMI . 

Novo skladišče delovne organizacije Živila-Central ima 6000 kvadratnih 
metrov zaprtih prostorov in 2000 kvadratnih metrov pokritih površin. — Fo-
to: F. Perdan ' 

V SREDIŠČU POZORNOSTI 

Kadrovske odločitve 
Program aktivnosti Socialistično zveze delovnega ljudstva te-

melji na uresničevanju političnih izhodišč in smernic, kijih vsebu-
jejo kongresni dokumenti, statut Socialistične zveze in pravila ob-
činski konferenc. Program je usmerjen k uresničevanju prednost-
nih nalog socialistične samoupravne družbe ter seveda k razreše-
vanju vseh problemov, ki se pojavljajo v vsakdanjem življenju. 

Socialistična zveza je danes v središču dogajanja na področju 
gospodarske stabilizacije, v prizadevanjih za nadaljnjo demo-
kratizacijo in razvoj socialističnega samoupravljanja, organizira-
na kot frontna organizacija vseh socialističnih subjektivnih sil na-
še družbe. 

Ko v tem obdobju po krajevnih konferencah Socialistične zve-
ze delovnega ljudstva ocenjujejo svoje delo ter se kritično ozirajo 
na svojo aktivnost, marsikje odkrito povedo, da se vrsta političnih 
usmeritev, dogovorov in stališč ne odraža v konkretnili akcijah ali 
pa so takšne akcije prepozne. Še vse preveč je formalnega sestail-
karstva, sej zaradi sej, čeprav je obenem tudi več problemskih kon-
ferenc, ki so se izkazale kot uspešna oblika dela. 

V nekaterih krajevnih skupnostih so krajevne konference 
SZDL resnično frontna organizacija, prisotna ob vseh večjih akci-
jah in problemih. Tako na področju nadaljnjega razvoja delegat-
skega sistema, pri krepitvi zavesti v aktivnostih splošnega ljudske-
ga odpora in družbene samozaščite, v prizadevanjih za gospodar-
sko ustalitev; ponekod pa krajevne konference nikakor niso še po-
vsem zaživele. Tako kljub večletnim prizadevanjim še niso vključi-
le sindikalnih organizacij na svojem področju, saj se vpliv sindika-
ta odraža večinoma le preko delegatov v skupščinah krajevnih 
skupnosti — le bolj formalno, ne pa v smislu povezovanja in ureja-
nja odprtih vprašanj ter uresničevanja skupnih nalog znotraj kra-
jevne skupnosti. 

Ko se v krajevnih konferencah SZDL pripravljajo ali so že or-
ganizirali programske konference in volitve v organe samoupra-
vljanja krajevne skupnosti, bi morali člani temeljito pretehtati ka-
drovske možnosti in izbrati resnično tiste ljudi, ki so voljni in spo-
sobni delati. V času gospodarske stabilizacije in omejitev porabe 
bo delo še težje, načrtovanje zato še bolj načrtno in smotrno, zato je 
treba izbrati prave ljudi. Izkušnje minulih obdobij so kot na dlani: 
kjer so bili v organih samoupravljanja delavoljni in sposobni lju-
dje, so krajevne skupnosti izredno napredovale. Tudi tu in tu je 
morda še najbolj pomembno, da se izrečemo za pridne delovne lju-
di in občane, ki bodo vedeli, kaj potrebuje krajevna skupnost in 
kateri problemi so tisti, ki njih je treba nujno razrešiti. 

D. Sedej 

J 

Spet elektrika 
iz Krškega 
Jedrsko elektrarno Krško so šest dni prej kot so računali spet 
priključili na omrežje — Oktobra vrnili vso sposojeno električno 
energijo — V elektrogospodarstvu pravijo, da bi jih le podražitev 
elektrike trajno rešila izgub 

Jedrsko elektrarno v Krškem so 
30. novembra zvečer spet priključili 
na omrežje. Sest dni poprej kot so 
računali, sa j je bilo predvideno, da 
jo bodo znova pognali 6. decembra. 
Westinghouse je zahteval štiriteden-
sko zaustavitev elektrarne zaradi 
pregledov cevi na parnih generator-
jih po 1.500 urah obra tovanja . Pre-
gledi so pokazali, da so vibracije v 
znatni meri zmanjšane, iz preventiv-
nih razlogov jih bodo še naprej pre-
verjali, za kar so vgradili v cevi 
dodatne instrumente. V uparjalni-
kih so opravili tudi več drugih meri-
tev ter pregledali vso bistveno opre-
mo elektrarne ter odstranili pomanj-
kljivosti. 

Elektrarno so pognali s 40 odstot-
no močjo, n jeno moč pa bodo posto-
poma povečevali, da bo spet lahko 
delala s polno močjo. Do srede de-
cembra bodo po Westinghousovem 
programu opravili še preostale pre-
izkuse, da bo elektrarna lahko v 
bodoče delala brezhibno s polno 
močjo. To je namreč eden izmed po-
gojev za prevzem elektrarne od 
Westinghousa. 

Računajo, da bo jedrska elektrar-
na zdaj s polno močjo lahko delala 
do 5. m a j a , ko jo bodo zaustavili 
zaradi zamenjave goriva. Z gradi-
teljem pa se bodo morali še dogovo-
riti, kdo bo poravnal stroške zaradi 
zamud pri gradnji. 

Pri zadnjem pregledu je sodelova-
lo več kot pets to delavcev, ki so 
delali dan in noč, poleg strokovnja-
kov jedrske elektrarne in Westing-

- piccadilh.— piccadilh —piccadilh 

Tovarna klobukov Šešir Škofja Loka 
priporoča svoje izdelke 

piccadilh — piccadilh' — piccadilly — piccadilh —piccadilh 

housa tudi strokovnjaki številnih 
domačih delovnih organizacij. Ker 

. so delo opravili šest dni poprej, bo 
jedrska elektrarna lahko poslala v 
omrežje 70 milijonov kilovatnih u r 
električne energije več. 

Prebrodili smo torej kritični no-
vember in prvi podatki o porabi 
električne energije govore, da je bila 
za 2 odstotka manjša kot novembra 
lani. Oktobra, ko je bila proizvodnja 
v naših elektrarnah dobra, je bila 
poraba še za 4,5 odstotkov večja. Po-
memben delež je oktobra dala je-
drska elektrarna, sa j je v omrežje 
poslala 207 milijonov kilovatnih ur, 
kar pomeni, da je večji del oktobra 
delala s polno močjo. 

Posebej velja omeniti, da smo ok-
tobra vrnili Avstriji in Italiji vso 
sposojeno električno energijo, v 
Italiji smo si ustvarili celo 23 milijo-
nov kilovatnih ur zaloge, ki bo pri-
šla prav čez zimo. 

Slovensko elektrogospodarstvo se 
otepa z visoko izgubo, ki je ob deve-
tih mesecih znašala 1,7 milijard di-
narjev, do konca leta pa se bo 
povzpela na 2,5 milijarde dinarjev. 
Prihodki ne dohitevajo stroškov in v 
elektrogospodarstvu trdijo, da je 
izguba posledica premajhne podraži-
tve električne energije. Zato tudi 
pravijo, da bi jih le podražitev 
t ra jno rešila izgub. 

Možnosti, da bi izgubo pokrili iz 
republiškega sklada skupnih rezerv 
skorajda ni, sa j je ta denar porabljen 
že za pokrivanje izgub drugod v 
gospodarstvu. Okoli pol milijarde di-
nar jev bodo v elektrogospodarstvu 
do konča leta prihranili z varčeval-
nimi ukrepi. Za pokri t je izgube bi 
bilo moč nameniti 1,2 milijarde di-
narjev, kolikor se jih bo do konca 
leta nateklo za razvoj. Vendar pa bi 
s tem še bolj ogrozili že tako počas-
no gradnjo elektroenergetskih ob-
jektov, kar se nam bo maščevalo v 
prihodnjih letih. 

M. Volčja k 

23. novoletni sejem 
Kranj, 10.—20. december 

— ugodni nakupi rabljene in nove smučarske opreme 
— prodaja bfaga široke potrošnje po nižjih cenah 
— prodaja avtomobilov, motorjev in koles 
— velika izbira novoletnih daril 



GLAS 2. STRAN 

PO JUGOSLAVIJI 

OBSODBA NACIONALIZMA 
V Skopju se je končal 11. kongres 

Zveze socialistične mladine Make-
donije, v Prištini pa 21. konferenca 
ZSM Kosova. Na obeh srečanjih 
mladih so izvolili novo vodstvo in 
poudarili, da se mladinske organi-
zacije ne smejo zapirati same vase in 
se ukvarjati le s problemi mladih, 
temveč morajo energično reagirati 
na vse pojave v družbi. Zato mla-
dina ne sme biti pasivna pri kakrš-
nih koli oblikah sovražne dejavno-
sti, zlasti do pojavov nacionalizma 
in albanskega iredentizma. 

P U N MANJ NEVAREN 
Javljalnik gospodinjskega plina, 

ki ga je izdelal tehnik Alojz Mencin, 
vodja razvoja elektromehanskih 
sklopov v Iskri Žužemberk, je 
uspešno prestal vsa testiranja na 
ljubljanskem inštitutu Jožef Štefan 
in je pripravljen za serijsko proiz-
vodnjo. Izumitelj je povedal, da na-
pravica registrira vse eksplozivne 
pline in sicer že pri 10-odstotni 
spodnji eksplozivni meji. V Žužem-
berku nameravajo izdelati 20.000 
javljalnikov plina, ki so jih ponudili 
plinarnam v Ljubljani, Celju in 
Mariboru. Razen senzorja, ki ga 
uvažajo iz Japonske, je ves vgrajen 
material domač. 

UGODNA OCENA NAŠIH 
ODLOČITEV 

Ameriški partnerji so izrazili po-
zitivno mnenje o naši odločitvi, da 
se bomo kar najbolj oprli na lastne 
sile in da bomo še naprej izpolnje-
vali svoje kreditne obveznosti do 
tujine, predvsem z večjim izvozom. 
To je izjavil podpredsednik zvez-
nega izvršnega sveta Zvone Dragan 
po tridnevnem obisku v Združenih 
državah Amerike, kjer se je udeležil 
zasedanja ameriško-jugoslovanske-
ga gospodarskega sveta. 
VOJVODINSKO VINO 
OSTAJA DOMA 

V vojvodinskih vinogradih so 
letos pridelali kar 118 tisoč ton 
grozdja. Letošnja trgatev je bila 
ena najobilnejših v zadnjih letih. 
Strokovnjaki računajo, da bodo pri 
dobili 48 tisoč ton vina. Težave pa 
so z izvozom, ker nimajo sodobnih 
naprav za polnjenje steklenic. 

NOTRANJA POLITIKA, SAMOUPRAVLJANJE T O R E K , 7 . DECEMBRA 1§t2 

Delegacije premalo povezane 
Posebna delovna skupina je ugotavljala slabosti dela delegacij 
združenega dela skupščine občine — Boljše kadrovanje 

Jesenice — Analize so pokazale. Delovna skupinu, ki 
da je pri delu skupščinskih zborov v 
jeseniški občini še vrs ta 'pomanjkl j i -
vosti, ki zavirajo u resn ičevan je dele-
ga tskega s is tema. Ugotavljajo, da v 
pr imer jav i / minul ima m a n d a t n i m a 
obdobjema ni bistvenega napredka 
pri delu zbora združenega dela. De-
legatski skupščinski sistem se je si-
cer uvel javil, vendar je še vedno pre-
cej slabosti, od odnosov temel jne or-
ganizaci je združenega dela. delega-
cije. konferenc delegacij do dela de-
legatov v s a m e m zboru. Posebno 
zbor združenega dela ima takšno 
vlogo, ki -bi se morala še posebej 
odraziti ob pomembnih razvojnih 
vprašan j ih . Zbor se vedno ni postal 
mesto učinkovitega sporazumeva-
nja. dogova r j an j a in usk la j evan ja 
interesov vsega združenega dela. 

Naloge delavskih kontrol so zahtevne 
Družbeni svet pri SDK Kranj se je ponovno zavzel za stro-

kovnejše izobraževanje samoupravnih delavskih kontrol, da bi 
imele svoj program dela, pogosteje dajale pobude in zahtevale 
dosledno uresničevanje sklepov 

Kranj — Iz leta v leto lahko ugota-
vljamo, da naše samoupravne delav-
ske kontrole ne dela jo kot bi morale . 
Vzrok je iskati predvsem v nepozna-
van ju zahtevnih f inančnih poslo-
vanj , nepres tan ih s p r e m e m b a h za-
konodaje , učni p rogram pri delavski 
univerzi pa j e presplošen in se ne 
more poglabljati v specifičnosti po-
slovanja posameznih delavskih or-
ganizacij , za kar bi s amoupravne de-
lavske kontrole morale dobiti poseb-
no znanje . Poleg tega pa se seveda 
člani tudi hitro m e n j a j o . Zato organi 
SDK. ki p r i ha j a jo v naše delovne or-
ganizaci je in se ses tane jo tudi s čla-
ni s amoupravne delavske kontrole, 
vedno znova ugotavl ja jo p r e m a j h n o 
poznavanje članov kontrol posebno 

v f inančnem poslovanju, planih in 
podobnem in njihov delokrog zaje-

Počasnejša gradnja stanovanj 
Zaostreni pogoji narekujejo spremembo razvojnega programa 
do 1985. leta 

Kranj — V skupščini samouprav-
ne stanovanjske skupnosti v kranj-
ski občini so ugotovili, da zaradi 
manjših razvojnih možnosti v kranj-
ski občini ne bodo mogli uresničiti 
začrtanega srednjeročnega razvoj-
nega programa stanovanjske grad-
nje do leta 1985. Zato so na zadnji 
seji skupščine (1.decembra) začeli 
razpravo o osnutku sprememb v sta-
novanjski gradnji. Od prvotno pred-
videnih 3200 novih stanovanj od 
1981. do 1985. leta naj bi zdaj zgradi-
li 3054 stanovanj. 

V osnutku spremenjenega sred-
njeročnega programa je predvideno, 
da bo 1909 stanovanj v družbeni 
zidavi (od tega naj bi bilo 1265 na-
jemnih stanovanj, 342 pa solidar-
nostnih). V zasebni zidavi je 
predvidenih 1145 stanovanj. Za 
prodajo sta predvideni 302 stanova-

Nove naloge 
J e s e n i c e — 15. novembra s e j e 

na Jesenicah sestal aktiv borcev 
Jeseniško-bohinjskega odreda. 
Pogovorili so se o dosedanjem 
delu in se dogovorili za delo v pri-
hodnjem letu. 

Več bodo sodelovali z mladin-
sko delovno brigado Jeseniško-
bohinjskega odreda in z osnovno 
šolo v Kranjski gori, ki nosi ime 
njihovega odrda. Prizadevali si 
bodo, da obnovijo pohod po poteh 
njihovega odreda. V spomin na 
izobešen je zastave 20. oktobra 
1944 v počastitev osvoboditve 
Beograda bodo na Aljaževem 
stolpu na Vihu Triglava odkrili 
spominsko obeležje. Ploščo so že 
odlili jeseniški livarji, jeseniški 
planinci pa jo bodo odnesli na 
Triglav in sveča no odkrili. 

V načrtu imajo tudi obnovo 
bolnice oziroma ambulante E 4 
G, kjer so se zdravili borci odreda. 
Če bo dovolj denarja, bodo pona-
tisnili knjigo o Jesen i šk o -bo hin j -
skem odredu in izdali tudi album 
slik iz tistih časov. Predlagali so 
tudi, da bi še kje na Gorenjskem 
kakšno ulico poimenovali po 
odredu. B.XB. 

nji, kar je za polovico manj kot 
do zdaj. Interesentov za nakup 
s t anovan j v blokih je namreč vedno 
manj . 

Zaradi demografskih sprememb 
(število družinskih članov se manj-
ša) naj bi bila spremenjena tudi se-
stava družbenih stanovanji Večja 
stanovanja že nekaj časa ostajajo in 
kot kaže, tudi v prihodnje ne bo 
večjega povpraševanja po njih. Zato 
naj bi zgradili za 5 odstotkov manj 
trosobnih in dvosobnih stanovanj z 
dvema kabinetoma. Zgrajenih naj bi 
bilo največ dvosobnih stanovanj (32 
odstotkov), enosobnih (28), dvosob-
nih s kabinetom (21) in garsonjer (9 
odstotkov). 

Velika večina (skoraj devet dese-
tin) družbenih stanovanj bodo 
gradili v sedanjem naselju na Plani-
ni v Kranju. Letos in prihodnje leto 
bodo zgradili 42 stanovanj v Pred-
dvoru in prihodnje leto 20 v Šenčur-
ju. Razen tega naj bi do 1984. leta 
zgradili še 57 novih stanovanj v blo-
kih na Zlatem polju, do leta 1985 
pa še 42 v Predosljah, 19 na Golniku 
in 20 v Drulovki. 

Zasebna gradnja stanovanj bo 
potekala domala po vsej občini, 
prednjačila pa bo v Britofu in Šen-
čurju. V Britofu naj bi do 1985. leta 
zraslo 90 novih hiš, v Šenčurju pa v 
smeri proti Srednji vasi 80. Prav 
toliko naj bi bilo do konca tega 
srednjeročnega obdobja zgrajenih 
novih hiš tudi v Drulovki. 

Velike težave se pojavljajo tudi 
pri prenovi stanovanj. Od sedanjih 
stanarin namreč ostaja vse manj 
denarja, zato jih bo od predvidenih 
110 stanovanj moč prenoviti le 50. 
In še pri teh bodo lahko opravili le 
najbolj potrebna dela. Vsem tem 
omejitvam pa je treba prišteti še 
gradnjo samskih sob. Ker se bo 
zmanjšalo tudi zaposlovanje v 
kranjski industriji, v Kranju ne na-
meravajo zgraditi za zdaj predvide-
nih 150 samskih sob. 

Kot rečeno, so to spremembe, 
predlagane v osnutku. Začenja se to-
re j j avna razprava v delovnih 
organizacijah in v krajevnih skupno-
stih, na podlagi katere bo potem 
skupščina samoupravne s tanovanj -
ske skupnosti razpravljala in sklepa-
la o predlogu. A. Zalar 

ma predvsem napake pri delitvi 
osebnih dohodkov, razne k ra j e , 
ob računavan je kilometrin, obnaša-
n je posameznikov in podobno. Ni pa 
pr imera , da bi te komis i je kda j spre-
govorile o investicijskih e laborat ih , 
o u s tva r j an ju dohodka in podobnem, 
kajt i vse to so p rezah tevne stvari , ki 
so jim v delovnih organizaci jah kos 
le s t rokovnjaki . 

Delavci SDK se ob vsakem svojem 
obisku v določeni delovni organizaci-
ji s e s t ane jo tudi z delavsko kontrolo, 
povedo, ka j vse bodo pregledovali in 
jo ob koncu seznan i jo tudi z rezulta-
ti, da jo celo p ismeno informaci jo o 
ugotovitvah, ki je, kolikor je le mo-
goče, enos tavna in razumlj iva. 

Vsekakor pa bo pri izobraževanju 
samoupravnih delavskih kontrol tre-
ba napravi t i korak napre j . Nu jno j e 
stalno s t rokovno izpopolnjevanje 
znan ja članov. Ne le splošno o nalo-
gah delavske kontrole, temveč tudi 
po specifičnostih za posamezne de-
lovne organizaci je . Tu bi pa n u j n o 
morale sodelovati tud ' službe SDK 
in s t rokovne službe dotičnih delov-
nih organizaci j . Da bi izobraževanje 

steklo in da bi člani naših samou-
pravnih delavskih kontrol pridobili 
pravo, tudi s t rokovno znanje , je tre-
ba vključiti poleg delavske univerze 
in SDK K r a n j tudi Klub samoupra-
vljavcev, d ružbenega pravobranilca, 
društvo knjigovodij in f inančnih de-
lavcev in podobno. Od članov samou-
pravnih delavskih kontrol sicer ne 
moremo zahtevati , da mora jo biti 
kot laiki specialisti za vse stvari, ki 
sodijo v njihovo področje, toda vede-
ti mora jo ka j je prav in ka j ni in dati 
pobude za pregled, kadar so prepri-
čani, da n e k a j ni v redu v njihovi de-
lovni organizacij i . Svojo vlogo bodo 
tu morale odigrati tudi družbenopoli-
tične organizacije , da bodo storile 
vse za izobraževanje članov, delav-
skih kontrol. In n e n a z a d n j e so druž-
benopolitične organizaci je poklicane 
tudi za pravilno kadrovan je v samo-
upravne delavske kontrole. 

Na seji sveta SDK so člani pouda-
rili tudi, da bi vsaka samoupravna 
delavska kontrola morala imeti svoj 
program dela. Ena n jenih stalnih na-
log pa mora biti sp r eml j an j e uresni-
čevanja sklepov samoupravn ih orga-
nov v delovni organizacij i . SDK 
Kran j pa na j deluje v delovnih orga-
nizacijah čim bolj preventivno. 

D. Dolenc 

Priprave gredo h koncu 
Odbor Gorenjskega odreda bo ob Dnevu JLA podelil še žive-

čim borcem spominske listine s plaketo, do leta 1985 pa bodo po-
deljene tudi svojcem padlih borcev — Ustanovljena bosta mla-
dinska pohodna enota in taborniški odred Gorenjskega odreda 
— Prvo gradivo za kroniko Gorenjskega odreda že zbrano 

Kranj — Letos borci Goren j skega soborci, ki so v posameznih občinah 
zadolženi za zb i ran je gradiva. Muzej 
revolucije v Ljubl jani hrani obilo do-
kumentov iz obdobja borb Gorenj-
skega odreda in kaže, da bo podobno 
kot »Kokrški odred« tudi kronika 
Goren j skega odreda dobro opremlje-
na z izvirnimi dokument i in fotogra-
fi jami. D. Dolenc 

odreda p raznu je jo 40-letnico ustano-
vitve odreda in 40-letnico enega svo-
jih največj ih uspehov — požig mostu 
v Mostah pri Žirovnici. 

Na sej i odbora v torek, 23. novem-
bra. je bilo odločeno, da bodo podelili 
p lakete preživelim borcem Gorenj -
skega odreda na proslavah v počasti-
tev dneva JIv\ v posameznih gorenj-
skih občinah predsedniki skupščin 
občin. Kaže. da je živih še okrog 700 
borcev Goren j skega odreda. Do leta 
1985 pa n a j bi spominske listine s 
plaketo ob raznih priložnostih dobile 
tudi druž ine svojcev padlih borcev 
Goren j skega odreda in družine, hi-
še, k je r so se ti borci zadrževali dal j 
časa. 

Velik poudarek pa odbor Gorenj -
skega odreda, ki ima svoj sedež v 
Kran ju — čeprav tu še n ima svojega 
domicila — da je p r e n a š a n j u tradici j 
svojega odreda na mlade. Tako v 
k ran j sk i gimnazi j i p r ipravl ja jo mla-
dinsko pohodno enoto, na osnovni 
šoli v Cerk l jah pa taborniški odred, 
ki bosta nosila ime Goren j skega 
odreda. 

Da bi mladim kar na jbol j približa-
li par t izanski boj, bodo na osnovni 
šoli v Cerkl juh uredili s talno razsta-
vo fotografi j iz živl jenja in borb Go-
ren j skega odreda, posamezni borci 
Goren j skega odreda pa bodo šolar-
jem v zgodovinskih urah pripovedo-
vali svoje spomine. Teko pa tudi že 
priprave za spominski cerkl janski 
smučarski tek Goren j skega odreda, 
ki bo, če bo le sneg, 3. j a n u a r j a 10H3. 

Na seji odbora je tekla beseda tudi 
o zgodovinopisju. Znani slovenski 
pfartizanski pisatelj Ivan Jan-Srečko 
se je namreč že lotil p isanja kroniki* 
Goren jskega odreda in /bral / e pre-
cej gradiva. V veliko pomoč mu bodo 
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Delegatski vprašaj 
Na zasedanju zbora krajevnih 

skupnosti radovljiške občinske 
skupščine je krajevna skupnost 
Begunje zastavila delegatsko 
vprašanje glede gradnje obrata 
Plastike v tovarni Elan. 

Odgovor sta pripravila komite 
za družbeno planiranje in gospo-
darstvo ter komite za urbanjzem, 
gradbene in komunalne zadeve, 
posredovala sta ga izvršnemu 
svetu, ki je odgovor poslal kra-
jevni skupnosti. 

Komite za družbeno planiranje 
v odgovoru navaja, da je v do-
govoru o temeljih družbenega 
plana občine Radovljica za ob-
dobje 1981-1985 in v resoluciji o 
družbeno ekonomski politiki in 
re^voju občine v letu 1982 opre-
deljeno, da bo delovna organiza-
cija E lan iz Begunj eden od štirih 
nosilcev razvoja v občini, pri 
čemer pa bo znotraj delovne 
organizacije zlasti proizvodni 
program, ki ga izvaja in načrtuje 
tozd Plastika, deležen posebne 
pozornosti. Nalužba je bila že pri-
javjena pri Službi družbenega 
knjigovodstva. 

Komite za urbanizem pa je v 
odgovoru navedel, da je bilo 
E lanu že izdano lokacijsko m 
gradbeno dovol jenje za nadzida-
vo in dozidavo Plastike I. Pridob-
ljena so bila vsa potrebna so-
glasja Tn potrdila, tudi soglasje 
Republiškega sanitarnega inšpek-
tora ta . Kompleks, ki ga zajema 
dozidava in nadzidava, je opre-
deljen v urbanist ičnem načr tu 
Radovljica-Lesce-Begunje. v 

njem ji* t a kompleks opredeljen 
kot površina za nadal j j i razvoj 
tovarne Klan. 

je izdela'a 
analizo o delovanju de legatskega -
stema, ugotavlja, da je uspesnes : c~ 
la delegacij in konferenc deleea^:. 
pogosto odvisna od posameznih de-
legatov, torej od tega. č e so t t v . 
»srečno roko« pri izbiri vodje de lek-
cije. Ocenjujejo, da je bilo k a a r - i 
nje v tretjem mandatnem obdofcr-
siabše kot v minulih dveh letih: e e > 
gacije tudi še niso dovolj dobro 
v samoupravna razmerja in 
nja v svoji organizaciji in 
Skupina je ugotovila: da so del 
je in konference delegacij še 
posredniki med organizac 
skupnostmi ter skupščino, ne 
moupravni organi znotraj o 
cije in skupnosti. 

Tako so že večkrat ugo 
postopku dogovarjanja del 
razpolaga s stališči delavcev 
moupravnih organov. Delavci so 
malo seznanjeni z gradivom, 
vodni organi in strokovne službe m 
se za delo delegacij ne zanimajo 

•oi/r. ni povezanosti delegacij : 
delavskimi sveti in. družbenepd-
tičnimi organizacijami. Konference 
delegacij tudi še niso ustrezno c6L-
kovane, saj pri sestavi niso vedar 
upoštevali skupnih interesov in 
treb, zato so nekatere delegacije ne-
aktivne. Organizacije in skupness. 
ki so združene v delegatsko konfe-
renco, večkrat gradiv ne poznaje s 
jih ne obravnavajo, š e v se preros^ 
na je povezanost delegata in delega-
cije s samoupravljalci, zato se rK-
prave na sejah večkrat odraz oseb-
nih interesov, ki niso v skladu i »a*-
resi organizacije. 

Prav tako ocenjujejo, da je lrjor 
miranost pomanjkljiva in ne šiec 
razvoju delegatskih odnosov Pr* 
neustrezen pretok informacij meč« 
slabi učinkovitost delegatskega s-
stema. Zato naj bi v prihodnje name-
nili več pozornosti povezovaniu dele-
gacij s samoupravnimi orgar. « 
strokovnimi službami, kadrova*;-
bolj je treba poudariti posebno vkf* 
zbora združenega dela in na ss* 
zbora uvrščati le ustrezne probie-r* 

D. Seoe 

rZ I m\\ Čas priganja 
»Upajmo, da bo vse teklo 

redu.« S to željo je bil končani 
nedavni posvet predstav nikc*. 
Cestnega podjetja Kranj, Uprav*' 
javne varnosti, republiške skup-
nosti za ceste in občinskih skup-
ščin v Kranju, na katerem so m -
pravljali o organizaciji zimsb 
službe. Po osnovnih u g o t o v i t i 
posveta postaja zimska služba u 
leta v leto dražja, letos 
posebno primanjkuje denar* 
cestarji so zaskrbljeni, kako bc i 
gorivom, težave so tudi z reier^ 
nimi deli. Drugače povedane: 4 
bo zima radodarna s snegom. * 
nam ne obeta nič dobrega. 

Na vseh področjih se spopad 
mo z varčevanjem z energijo. K** 
zadeva zimsko službo v ok«**,' 
rednega vzdrževanja cest, pa * 
vseeno vsiljuje vprašanje: ab 
zamujamo prav pri osnovne« 
vprašanju, ki se nanaša na no*-
samoupravno organiziranje 1 

cestni problematiki. Že leto dni* 
minilo, odkar je bil sprejet za&c* 
o cestah, ki dolofe , da mora biC 
1. januarja 1983 ustanovljena w 
publiška skupnost za ceste, prai 
tem pa je treba v občinah usta-
noviti občinske samoupravne ia 
te resne skupnosti za ceste. 

Lahko bi rekli, da j e zakcc 
omogočal več možnosti za samo-
upravno organiziranje na tem po-
dročju in da je bil leto dni dowi j 
dolg termin za novo o rgan izac i j 
Ob iskanju oblik in možnost* f* 
nas je na Gorenjskem čas vsee»<? 
prehitel. Sicer pa ni nič dru#»* 
tudi v drugih regijah v Sloveči* ! 
Ob iskanju rešitev, ali ena re|5.w ! 
ska cestna skupnost na Goira.^ 
skem ali samostojne ali s koaw- ; 
nalnimi združene cestne skup- j 
nosti, je tekel čas in nazadnje * j 
po že pretečenem roku prevlada« 
odločitev o ustanovitvi o b č i n i j 
samoupravnih interesnih skup-
nosti za ceste. I 

Na posvetu v Kranju je bi*> 
rečeno, da ni več razlogov, da cv̂  
činskih skupnosti ne bi moc-
ustanoviti takoj. In res bodo > 
kratkem v vseh gorenjskih obči- j 
nah ustanovne seje novo us;a 
novljenih skupščin. Vprašanje pa 
je, kako je z republiko skupnost 
jo Upajmo, da bo časa dovolj in 
bo 1. januarja lahko začela nova 
organiziranost na področju •. 
snodarienja s cestami. U tdse < 
namreč lahko pri&kujemi, da j 
bomo na področju cestne prohle-
S začeli razrea?vati trta«. 
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s katerimi se spopadamo že 
let in ki so se prav pred b . ^ 
zimo še bolj za ost rile-A. 
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Opredeljevanje hribovskega in višinskega kmetijstva 

Nadmorska višina ni edino merilo 
Predlog razvrščanja kmetijskih zemljišč v zasebni lasti ločuje v 
mi bovškem kmetijstvu težje in lažje območje zaradi izvajanja 
različnih ukrepov, s katerimi bi ublažili ali nadomestili visoke 
*roške pridelovanja in prireje. Pri razvrščanju so poleg nadmor-
*e višine upoštevali še dostopnost kmetije, oddaljenost, obdelo-
valne razmere in pridelovalne možnosti. 

Irtnj - Po zakonu o kmetijskih 
amljftih se hribovsko kmetijstvo 
prifenja na nadmorski višini šeststo 
•etrov. Izjemoma uvršča zakon v 
» območje tudi nižje ležeče kme-

vasi ali zaselke, če je več kot 
Jerica kmetijskih zemljišč nagnje-
di u 25 stopinj. Toda tudi področje 
udfeststo metrov je dokaj različno 
* pridelovalnih možnostih in stro-
« pridelovanja in prireje. Na 
Pfado Socialistične zveze in repu-
*bga komiteja za kmetijstvo, 
padtrstvo in prehrano ter pod stro-

kovnim vodstvom republiškega 
centra za pospeševanje kmetijstva 
so lani pričeli v Sloveniji v okviru 
hribovskega kmetijstva opredelje-
vati dve težavnostni stopnji: lažjo 
— hribovsko in težjo — višinsko. 
V višinsko območje se praviloma 
uvrščajo kmetije, ki ležijo na nad-
morski višini osemsto metrov ali 
višje. Rezultati tovrstne razdelitve 
kmetijskih zemljišč bodo pomembni 
za izvajanje različnih ukrepov, od 
davkov do regresov, s katerimi bi 
spodbudili kmetijstvo v teh območ-

Pregled obrti na Gorenjskem 
službam na občinah, združenjem 
obrtnikov in ne nazadnje pripravna 
tudi za usmerjeno izobraževanje, da 
bodo osnovne šole tudi s to knjižico 
lahko iskale učna mesta za svoje 
učence. 

Da bi jih dobila tudi vsa gospo-
dinjstva na Gorenjskem, jih je pre-
malo. Toda verjetno se bo pokazala 
potreba tudi za to, in ko bo morda 
čez nekaj let ponatis in dopolnitev 
prve knjižice, bomo morali misliti 
tudi na najštevilnejše iskalce obr-
tnih storitev — gospodinjstva. 

Knjižico »Pregled dejavnosti drob-
nega gospodarstva Gorenjske« je 
uredil poseben uredniški odbor, 
ustanovljen pri Medobčinski gospo-
darski zbornici za Gorenjsko, obliko-
val pa jo je Karlo Herlec. 

D. Dolenc 

fcaaj - Medobčinska gospodar-
ja zbornica za Gorenjsko je skupaj 
s Predstavniki obrtnih združenj go-

âjskih občin na tiskovni konferen-
* na Gorenjskem sejmu v Kranju 
*tdstavila knjižico, v kateri je 

pregled vse dejavnosti drob-
gospodarstva Gorenjske, 

foobno gospodarstvo vse bolj pri-
liva na svoji pomembnosti, je v 
*<toem govoru poudaril predsed-
* Medobčinske gospodarske zbor-
^za Gorenjsko Franc Podjed. Da-
* gorenjsko drobno gospodarstvo 
posluje že 10 odstotkov gorenjskih 
**cev in zanimivo je tudi to, da 
* eno od okrog 70 obrtnih podjetij 
fruibeni lasti ni v izgubi. Vsi 

*ftrjajo dohodek in se uspesno 
Rajajo novim pogojem dela: s 
^ t e h n o l o š k i m preusmerjanjem 
l a j a j o za domače potrebe izdel-_ 
* ki smo jih dosedaj dobivali iz 

jih ali vsaj ublažili znatno višje 
stroške pridelovanja in prireje v pri-
merjavi z nižinskim svetom. 

Na Gorenjskem je to delo v sode-
lovanju s pospeševalci zadružnih 
organizacij in poznavalci terena 
opravila skupina štirih kmetijskih 
strokovnjakov — Tone Robič, Janez 
Stare, Jurij Zumer in Andreja Ro-
pret. Skupina je izdelala merila za 
opredeljevanje hribovskega in višin-
skega kmetijstva, ki so postala »mo-
del« tudi za druge slovenske pokraji-
ne. Pri razvrščanju težavnostnih ob-
močij so poleg nadmorske višine 
upoštevali še dostopnost kmetije v 
zimskem in poletnem času, oddalje-
nost kmetije od železniške ali avto-
busne postaje, šole in zdravstvenega 
doma, do jedra vasi in prvega sose-
da; obdelovalne razmere — ali je 
moč uporabiti kmetijsko mehaniza-
cijo; pridelovalne možnosti in izbor 
različnih kultur glede na podnebje 
Na podlagi omenjenih meril je 
skupina za vzorec ocenila 70 
značilnih kmetij na Gorenjskem. 
Kjer se razmere gospodarjenja spre-
minjajo tudi na ozkem področju, so 
ocenjevali vsako kmetijo posebej. 

Skupina je pripravila predlog raz-
vrstitve kmetijskih zemljišč v zaseb-
ni lasti na Gorenjskem. V regiji je 
domala petina zemljišč v višinskem 
svetu in dobra četrtina v hribov-
skem območju. Največ višinskega 
sveta je v škofjeloški in tržiški obči-
ni, najmanj v kranjski in radovljiški. 
Škofjeloška občina ima v višinskem 
in hribovskem območju skoraj štiri 
petine vseh zemljišč, jeseniška več 
kot sedem desetin in tržiška dobre 
tri petine. 

Predlog bodo obravnavali v kra-
jevnih skupnostih, nakar bodo hri-
bovsko in višinsko področje oprede-
lili tudi z zakonom. 

C. Zaplotnik 

Manjša prireja mleka na Gorenjskem 
»i smo ju* j 

Ne prek meja gospodarnosti 
izvoz svojih izdelkov, 

kobna knjižica, ki nam daje pre-
fcd vsega drobnega gospodarstva 

J ^Gorenjskem po občinah in pano-
- proizvodnja, storitve, avto-

iN-ozništvo, gostinstvo in ostalo -
T- nedvomno pripomogla drobnemu 
Nodarstvu k še boljšim rezulta-
^ V knjižici 

zajetih 2255 obrti_ 
s - tem č a s u , ko je knjižica nastaja-
njih je n a G o r e n j s k e m ze 2270 — 
J a lahko n a j d e m o prav vse vrste 
Stoikov o p i s n j i h o v e pro izvodnje 
n«0ri tev t e l e f o n s k o številko in to-

naslov k a m naj s e obrnemo, ce 
^ feoio p o t r e b o v a l i . B l izu 200 stra-
d a k n j i ž i c a , tiskana pa je bila 
"•»O i z v o d i h . N a m e n j e n a je pred-
l a o b r t n i k o m , v s e m delovnim or-
^fcacijam, d a b o d o z n a l e najti svo-
*«*>peran te , trgovinam - skoraj 
* * * * g o r e n j s k i h k o o p e r a n t o v de -* * trgovine - -pa seveda vsem 

Kranj — Na posvetu o gospodar-
nosti prireje mleka je bilo slišati 
veliko predlogov, kako naj bi na Go-
renjskem povečali prirejo in odkup 
ter s tem ublažili tudi težave mle-
karne. Ta je zaradi domala pet od-
stotkov manjšega letošnjega odkupa 
v primerjavi z lanskim zašla v resne 
gospodarske težave. Obratuje le s 
polovičnimi zmogljivostmi; bolj kot 
to pa zaskrbljuje, da prireja in 
odkup ne naraščata po predvideni 
letni stopnji, zapisani v srednjeroč-
nem načrtu — pri kmetih za sedem 
odstotkov in na družbenih posestvih 
za pet. Mlekarna je letos prikraj-
šana za dobro desetino načrtovane 
količine mleka, trgovina in kupec pa 
seveda za prenekateri mlečni izde-
lek. 

Kljub nedavno povišani ceni mle-
ka bo tudi v prihodnjem letu težko 
doseči lanskoletni odkup, če družba w v 1IIC x 

•Crne« cene in škodljiva konkurenca 
W - • - • h« v g o s p o d a r s k i zbornici sproži l vprašanje 

n e f f i k reprodukcijskih materialov v 
^ p u s t n e ras»w k o n k u r e n c e posameznih jugoslovan-
JJprodaji in škodl j iveko*k _ 0 m e n j e n a p r o b l e m a n a j b o l j 

lesa.rsko i n t f i j ^ r ž i š k K j e g o s p o d a r s t v o trenutno najbolj v škripcih 

W J i T ^ J k r b e s s u r o v i n a m i , reprodukcijskimi materiali 
^ ^ r S r t e ^ r p o n e k o d pada rast proizvodnje, izvoza in 
^iedka N»dka 
J m - Za oktobrska gospodar-
N«**nja v trfiSci občini so značU-
}**katera zaskrbljujoča odmika 

načrtov. Tako je vrednostni 
Ndcsegel le 71 odstotkov n a m * 
S p i n i h 83 odstotkov, m to 
N S m zaradi preusmeritve na za-
N * t r ^ Nekatere organizaci j 
& n« primer Tokos, Metalka m 
JT io sicer nad povprečjem, v e n 

na drugi strani zaostajai naj 
Smbnejši triiSti izvoznik Peko, 
^feZfo in Rog. 
v W e v na konvertibilo se od ; 
* v približanju izvoza planira 
S za U> področje kot tudi v po-
S S konvertibilnega uvoza z i z v j 
> , ki je bilo v desetih mesecih 

-odstotno. 
^ipovprečna rast proizvodnje^ 
ffi tržiSko združeno delo v 

N ® Dolletiu v naslednjih mesecih 
, C 3 a V Rogu, J o k o s £ 

V Tiku in Peku zaradi slabe 
>rbijenosti s surovinami oziro-
* ^odukcijskimi materiali ne 
> ] o več lanskih rezultatov Po-

^ kritična j e preskrba v Kogu, 
feje moSo petnajst delavcev™ 
dnevni »dopust«, zadnji dan v 
>*nbru pa so zaradi pomanjkanja 

stali stroji tudi v Tokosu. 
Razumljivo, kako da je trfiški 
C * svet za težave teh flve 

ttivov zvedel Sele nekaj dni kas-

neje. V Rogu so povedali, da jim je-
seniška Železarna ne dobavlja po-
trebnih količin železa, prav tako pa 
jim je že zdaj razpolovila naročila za 
prihodnje leto. Železo plačujejo po 
uradnih cenah in ne »črnih«, kot v 
Tiku, ki so dvakrat tolikšne, saj bi 
na ta način še bolj zmanjšali doho-
dek. Izvršni svet bo skušal posredo-
vati v jeseniški občini in vsaj za pri-
hodnje leto doseči za Rog dobavo 
potrebnih količin železa, hkrati pa 
bo prek gospodarske zbornice opozo-
ril na nedopustno dvigovanje cen re-
produkcijskih materialov, ki se po-
javlja v maloprodaji. Kot tudi na 
neposlovno potezo Sipada, ki je pred 
kratkim na zahodnem trgu znižal 
cene svojih izdelkov za dvajset od-
stotkov in s tem »pokopal« tržiški 
Zlit. Podobnih primerov nespamet-
ne, škodljive konkurence nekaterih 
jugoslovanskih proizvajalcev v tuji-
ni je sploh veliko, z njimi se stalno 
srečujejo tudi v Peku, so pa vse prej 
kot dobra izkaznica našega gospo-
darstva. 

V zvezi z negotovo preskrbo z ma-
zutom, od katerega so odvisne sko-
raj vse tržiške delovne organizacije, 
se je izvršni svet zavzel, da napelja-
va zemeljskega plina, ki jo načrtuje 
Petrol, nikakor ne sme zakasniti, če-
prav trenutno finančna konstrukci-
ja naložbe še ni povsem dogovor-
jena. H. Jelovčan 

ne bo še izdatneje spodbujala živi-
norejce s sredstvi iz intervencijskega 
sklada. To pa ni edina pot do zadost-
nih količin mleka. Velike rezerve so 
še pri krmljenju. Kmetijci pri tem 
poudarjajo pravilno sestavo obro-
kov, predvsem zadosten delež krme, 
ki je bogata z beljakovinami. Minili 
so tisti časi, ko je kmet vse manjka-
joče sestavine domače krme dodal iz 
vreče, kupljene v zadrugi. Ob nered-
ni oskrbi in dragih močnih krmilih, 
ki so včasih tudi nekakovostna, bo 
veljalo manjkajoče sestavine poiska-
ti na domačih poljih in travnikih 
Pri tem zagovarjajo kmetijski stro-
kovnjaki usmerjanje v pašništvo, 
boljše izkoriščanje strnišč, s katerih 
bi do zime lahko pridobivali zeleno 
krmo, ter izdatnejše soliranje trave. 
Napredek je nujen zlasti na manjših 
kmetijah, ki po podatkih mlekarne 
oddajajo 70 odstotkov vsega mleka. 
Precejšnjo odgovornost za poveča-
nje prireje mleka nosijo tudi pospe-
ševalne službe, preventivna skupina 
pri Živinorejsko veterinarskem zavo-
du Gorenjske ter komercialne službe 
pri zadružnih organizacijah, ki naj 
bi zagotovile zadosti potrebnih 
krmil in rudnin. 

Zaradi poslabšanih razmer v živi-
noreji se je letos izraziteje postav-
ljalo vprašanje gospodarnosti prireje 
mleka. Na gorenjskih družbenih po-
sestvih so ob dnevni mlečnosti krav 
15 do 17 litrov porabili poleti sedem 
do deset dekagramov krmil pri litru, 
kar je četrt kilograma manj kot 
drugod v Sloveniji Stroški prireje 
enega litra mleka so bili zato priblŽ-
no štiri dinarje nižji od republiškega 
povprečja. Manjša poraba krmil P a 
ni bila razlog manjše prireje. To pri-
pisujejo napakam pri gnojenju, kar 
je povzročilo izpad mleka v prvih 
spomladanskih mesecih. 

V zadružnem sektorju ugotavlja-
jo, da sta prireja in odkup najprej 
upadla na območjih, kjer mleko ne 
predstavlja kmetom glavnega vira 
dohodka. Med razlogi navajajo po-
manjkanje krmil in mlečnega nado-
mestka, povečano zanimanje delav-
cev za oskrbo z mlekom na kmeti-
jah ter interes kmetov za prodajo 
na domu. Bolj oddaljene kmetije so 
prenehale oddajati mleko zaradi 
energetske krize in prevelikih pre-
voznih stroškov. Ne ravno malo 
kmetij se je preusmerilo v rejo pi-
tancev. Kmet se je navadil na hitro 
spreminjanje gospodarskih razmer v 
kmetijstvu; če zaškriplje v eni veji 
živinoreje, si brž poišče dohodek v 
drugi, bolj donosni. 

Bržčas pa so glavni razlog za 
manjšo prirejo in odkup mleka cene, 
tako mleka, krmil, gnojil in vsega, 
kar je posredno ali neposredno pove-
zano z mlekom. Ko bodo cenovna 
razmerja usklajena, bo verjetno tudi 
mleka dovolj. , 

C. Zaplotnik 

So vsega kriva 
neusklajena cenovna razmerja? 

Manjša kmetijska 
proizvodnja 
V škofjeloški kmetijski zadrugi bodo letos, tako kot je bilo 
že lani, odkupili manj mleka, goved in krompirja, kot so 
načrtovali v srednjeročnem načrtu — Od 28 ukrepov, ki ve-
ljajo za spodbujanje kmetijstva v višinskem in hribovskem 
svetu, se jih izvaja le tretjina — Razdrobljeno regresiranje 
ne more biti trajna rešitev; čimprej bi veljalo uresničiti ce-
novna razmerja med reprodukcijskim materialom in kme-
tijskimi pridelki. 

Škofja Loka — Kmetijstvu smo v tem srednjeročnem obdobju na-
menili prednostno mesto, da bi pridelali več hrane. Medtem pa v škof-
jeloški kmetijski zadrugi ugotavljajo, da tudi letos, tako kot lani, ne 
bodo izpolnili začrtanih ciljev. V prvih desetih mesecih je bil odkup 
mleka manjši za osem odstotkov. Glavna razloga sta v tem, da je vse-
skozi primanjkovalo krmil in mlečnega nadomestka ter da so nekate-
re oddaljene kmetje zaradi pomanjkanja bencina prenehale oddajati 
mleko. Odkup goveda je bil izrazito manjši v juniju in juliju. Bolj za-
skrbljuje to, da kmetje prodajajo nedopitano živino. V oktobru je bila 
povprečna odkupna teža goved pod 500 kilogramov, kar je 50 kilogra-
mov manj od povprečja pred tremi leti. V občini že sedaj opozarjajo na 
še močnejšo mesno krizo v prihodnjih letih. Njen znanilec je vsekakor 
podatek, da se je v škofjeloških hlevih letos rodilo manj telet kot obi-
čajno. Pod pričakovanji je tudi odkup krompirja, tako da zadruga ne 
more zadostiti dovolj količin pogodbenim kupcem. 

V kmetijsko-gozdarski zadrugi Sora Žiri so v letošnjem tretjem 
tromesečju dosegli načrtovani odkup živine in mleka, vendar le-ta te-
melji na lani popravljenem srednjeročnem planu. Ugodno ocenjujejo 
združitev s sestavljeno organizacijo Mercator. Takšno povezovanje 
kmetijstva, predelovalne industrije in trgovine je pot do cenejše hra-
ne, do manjšega tveganja pri pridelovanju in prireji ter do redne oskr-
be z rezervnimi deli, gnojili, zaščitnimi sredstvi in krmili. 

V škofjeloški občini je domala štiri petine zasebnih kmetijskih 
zemljišč na nadmorski višini nad šeststo metrov. Odtod odkupita za-
drugi dve tretjini vsega mleka in več kot tri četrtine klavnega goveda, 
vendar je v hribovskem in višinskem svetu opaziti nazadovanje kme-
tijstva. Ob zadnjem popisu so našteli manj goved kot pred desetimi le-
ti. To področje, ki je pomembno tudi za našo zasnovo splošnega ljud-
skega odpora se vse bolj »prazni« tudi glede na prebivalstvo. V občini 
velja za hribovsko in višinsko področje kar 28 ukrepov za spodbujanje 
kmetijstva in za kritje večjih stroškov pridelovanja in prireje, toda iz-
vaja se jih le tretjina. Tudi razdrobljeno regresiranje ne more izravna-
ti teh stroškov: to ne bo mogoče niti potem, če se bodo v občini odločili 
za povečanje prispevne stopnje iz osebnih dohodkov v samoupravni 
sklad za izvajanje intervencij v kmetijstvu (z 0,4 odstotka na 0,6). Raz-
voj kmetijstva v hribovskem in višinskem svetu bo mogoče pospešiti 
le z ukrepi družbenopolitične skupnosti ter z uveljavljanjem razmerij 
med cenami reprodukcijskega materiala ter cenami goveda, mleka in 
krompirja. Slednje velja tudi za kmetijstvo v nižinskem svetu, kjer 
zdaj služijo regresi le za blažitev cenovnih nesorazmerij, ne pa temu, 
čemur so namenjena — pospeševanju kmetijstva. Politika cen se bo 
morala slejkoprej osvoboditi tistih funkcij, ki ji po naravi ne pripada-
jo, torej — zaščite standarda občanov, določene ravni porabe, socialne 
polit ike . . £ Zaplotnik 

Do konca leta bolje 
Jesenice — Z gospodarskimi gi-

banji v prvih devetih mesecih le-
tošnjega leta v jeseniški občini ne 
morejo biti zadovoljni, ker nekate-
ri kazalci pomembno odstopajo od 
planskih nalog za letos. 

Resolucije za leto 1982 niso 
uresničevali predvsem na področ-
ju rasti proizvodnje in družbenega 
proizvoda in dohodka. Tudi struk-
tura razporeditve celotnega pri-
hodka in dohodka ni usklajena s 
planirano. Amortizacija po predpi-
sanih stopnjah se je povečala bolj, 
kot so predvidevali s planom, čista 
porabljena sredstva pa naraščajo 
hitreje kot celotni prihodek, kar 
povzroča manjšo rast družbenega 
proizvoda od načrtovane. Masa za 
bruto osebne dohodke narašča ve-
liko hitreje od dohodka in tudi ob-
veznosti od dohodka naraščajo ne-
sorazmerno hitro. Izguba je bila 
ob koncu septembra 393.612 tisoč 
dinarjev in fizični obseg proizvod-
nje je bil celo manjši od lanskega 
obdobja. 

Resolucijo pa so uresničevali na 
področju zaposlovanja in ekonom-
skih odnosov s tujino. Število za-

Naložbe so nujne 
Jesenice - V Jeseniški občini 

poleg industrije z Železarno zavze-
ma v naslednjih letih razvoja občine 
pomembno mesto tudi turizem, 
predvsem z zgornjesavsko dolino in 
največjim turističnim središčem , 
Kranjsko goro. 

Za Kranjsko goro načrtujejo, da 
mora še naprej ostati pri organiza-
ciji mednarodnih smučarskih in 
drugih prireditev kot tudi krepiti že 
precej uveljavljeno mednarodno so-
delovanje na kulturnem, športnem 
in rekreacijskem področju. Po-
membno bo razvijati predvsem 
enotno turistično ponudbo za večji 
devizni učinek, ne nazadnje pa se 
domeniti o možnostih razvoja kmeč-
kega turizma v dolini. Gozd Mar-
tuljku glede na naravne možnosti 
namenjajo razmah zdraviliškega 
turizma tako ko t Mojstrani. 

Kranjska gora nujno potrebuje 
več nočitvenih zmogljivosti in boljšo 

poslenih v gospodarstvu se je po-
večalo za 0,5 odstotka, kar je ena-
ko planiranemu letnemu poveča-
nju. Na področju uvoza in izvoza 
presegajo z letnim planom predvi-
dene rasti tako, da so do konca 
septembra že dosegli 68 odstotkov 
pokrivanja celotnega in 79 odsto-
tkov konvertibilnega uvoza z last-
nim izvozom. 

Vendar pa do konca leta priča-
kujejo povečanje družbenega pro-
izvoda in ocenjujejo, da bodo ven-
darle dosegli porast za okoli 28 od-
stotkov. Skupna poraba v občini 
bo porasla za 21 odstotkov, kar je 
v okviru resolucije, prav tako pa 
tudi obseg splošne porabe, ki bo le 
za 14 odstotkov večji od dovoljene-
ga obsega v lanskem letu. 

Ugodne rezultate do konca leta 
pričakujejo tudi na področju zuna-
nje trgovinske menjave. Do konca 
letošnjega leta naj bi dosegli 59 od-
stotkov pokrivanja uvoza z izvo-
zom, na konvertibilnem tržišču pa 
74 odstotkov. Železarna Jesenice 
kot najpomembnejši izvoznik na-
črtuje ob koncu leta umiritev iz-
vozne dejavnosti. 

D. Sedej 

turistično infrastrukturo kot so žič-
nice, športno rekreacijski objekti, 
specializirane trgovine in boljše 
storitve. Prav bi bilo, ko bi čimprej 
ustanovili turistično poslovno skup-
nost, ki bi povezala vse tiste delovne 
in temeljne organizacije, ki se s tu-
rizmom ukvarjajo. 

Kvaliteta turističnih storitev se v 
prihodnje mora izboljšati, še posebej 
to velja za mesto Jesenice, kjer bo 
treba temeljito obnoviti nekaj ho-
telov. 

Naloge, ki so pred turističnim go-
spodarstvom jeseniške občine so 
dokaj obširne, vendar so v občini za-
trdno sklenili, da jih morajo rešiti, 
če si želijo večjega napredka. Če 
doma ne bo dovolj denarja in če 
domači investitorji ne bodo zmogli 
naložbenih bremen, potem namera-
vajo v občini poiskati investitorje 
tudi od drugod. 

D. Sedej 
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Prijateljske vezi 
Občina Jesenice je pobratena z Valjevom in Trbovljami 
pri jatel jskih st ikov z občinami in klubi v zamejstvu 

Več 

J e s e n i c e — Svet za mednarodne 
odnose in medobčinsko sodelovanje 
pri občinski konferenci SZDL Je-
senice si v svojem delu nenehno 
prizadeva, da bi bili stiki izven ob-
čine — tako mednarodni kot stiki z 
ostalimi jugoslovanskimi mesti — ne 
le formalnost , temveč pr is tna iz-
men java m n e n j in izkušenj ter res-
nično sodelovanje na različnih po-
dročjih življenja in dela. 

Jesenice so pobra tene z občinama 
Trbovl je in Valjevo. S trboveljsko 
občino sodelujejo na ku l tu rnem po-
dročju z rednimi izmenjavam na-
stopov zborov in pihalnih godb, s 
slikarskimi razs tavami R E L I K A in 
DOLIK-a ter sodelovanjem šol. 
Tesno je tudi sodelovanje med 
druš tvom upokojencev z Javornika 
in upokojenci iz Trbovel j . Sodelo-
van je z občino Valjevo se je 
omejevalo na ku l tu rne st ike z iz-
men javo D P D Svobode Tone Čufar 
in K U D Abrašević, razvi to pa je bilo 
tudi sodelovanje med zdravstveno 
šolo Jesenice in Zdravstveno šolo v 
Valjevu ter izmenjava brigad. 

V jeseniški občini se dogovar ja jo 
za izmenjavo delegacij in za po-
bra ten je med občinama Jesenice in 
A O STA v Italij i . Radi bi sodelovali 

predvsem na gospodarskem področ-
ju. Vzpostavili so tudi sodelovanje z 
zamejstvom, z občino Trbiž in 
Podklo šter, ti stiki pa temel j i jo 
predvsem na športni in ku l tu rn i 
izmenjavi. 

Na pobudo predsednika občine 
Tavagnacco na Jesenicah ramiš l ja jo 
tudi o pobra t en ju s to občino. Stike 
n a j bi navezali predvsem na po-
dročju ku l tu rne in telesne kul ture , 
kasneje pa razširili na ostala po-
dročja mednarodnega sodelovanja. . 

Jeseničani sodelujejo z gasilskimi 
organizaci jam v občinah Trbiž in 
Podklošter, s a j so letos organizirali 
srečanje gasilcev t reh dežel. Še bolj 
pa bi radi sodelovali s klubi v 
zamejstvu ter s klubi v tu j in i , k jer 
delajo naši delavci. 

Jeseniški športniki imajo s klubi v 
tu j in i doka j živahne stike, tudi pla-
ninci vsako leto organizirajo sreča-
n je planincev t reh dežel. Se napre j 
si bo svet za mednarodne odnose in 
medobčinsko sodelovanje pri občin-
ski konferenci SZDL Jesenice 
prizadeval, da bi utrdili dosedanje 
vezi in navezali čimveč novih, 
pr i ja tel jskih stikov tako s klubi ali 
občinami doma ali v tu j in i . 

D. Sedej 

- - . - - - V ' - : ' v - - . ^ , - ; . 

Pozabljen velikan — Tole je spomenik skladatelju Davorinu Jenku. 
Čeprav ga učenci osnovne šole v Cerkljah, ki nosi njegovo ime, zgled-
no vzdržujejo, je vseeno malo odmaknjen in pozabljen. Mnogi mislijo, 
da bi umetnik in svetovljan, kot je bil tvorec prve slovenske himne, 
zasluzil vidnejše obeležje. — Foto: D. Ž. 

Razstava Dolika ob prazniku —Člani jeseniške likovne skupine Dolik 
so ob prazniku republike priredili tradicionalno skupinsko razstavo, 
na kateri se je letos s 35. deli predstavilo petnajst-slikarjev, Razstavo 
je odprl predsednik jeseniškega izvršnega sveta Srečko Mlinaric. od 
petnajstih razstavljalcev se jih je otvoritve udeležilo enajst, ki so bili 
nato povabljeni k tovanškemu srečanju v prostore Kazine. — Branko 
Blenkuš 

/ 

Alpinistične 
novice 

• 6. in 7. novembra so člani AO 
K r a n j skupno s člani Alpinistične 
sekcije Železniki izvedli skupno 
turo, n a m e n j e n o predvsem uvaja-
n ju tečajnikov v plezanje lažjih 
plezalnih smeri. V soboto so 
udeleženci skupne ture na jp re j 
zaradi neugodnega vremena 
obnavljali svoje znan je v bolva-
nih pod Vršiči, ko pa se je vreme 
le izboljšalo sta dva alpinista 
peljala štiri tečajnike v Preložni-
kovo smer, izstopili pa so po Re-
krutski. Isti dan so plezali tudi v 
Turski gori. V nedeljo se je skupi-
ni pridružilo še neka j alpinistov, 
ki so skupa j s tečajniki preplezali 
Zeleno zajedo, Smer Srakar-Ceš-
novar, Virensovo smer v Koglu, 
Nedeljsko smer v Planjavi, J raz 
Turske gore, ter Hunikino smer v 
Vežici. 

• V četrtek, 20. 11., smo na se-
s tanku obravnaval i plan dela za 
leto 1982, ter program alpinistič-
ne šole. Le-ta j e precej različen 
od programov v prejšnj ih let ih. 
Letos smo namreč pristopili k 
dvostopenjskem programu in bo-
mo v nas lednjem letu nadal jeval i 
z nadal jeva lno šolo. Ciklus os-
novne in nadal jevalne šole se bo 
tako ponaval ja l na vsaki dve leti. 
Tečajniki , ki so prišli letos v jese-
ni, k l jub temu, da nismo naredili 
razpisa za šolo, bodo tako na jp re j 
poslušali t eme iz nada l jeva lne 
šole (seveda samo teoretična 
vprašanja) , resneje pa se bodo 
začeli ukva r j a t i z alpinizmom 
šele v drugem ciklu. Velika no-
vost je tudi uvedba dežurstva 
alpinistov. Dosedaj so bili tečaj-
niki v svojih pivih poizkusih 
vezani predvsem na skupne ture, 
te pa spet na vreme in so za to 
tudi mnogokra t odpadle. Po 
novem bosta vsakih š t i r inajs t dni 
po dva alpinis ta zadolžena za to, 
da organiz i ra ta tu ro za teča jn ike 
in t o ne glede na vreme. S t em 
bodo imeli tečajniki mnogo večje 
možnosti za napredovan je in iz-
popolnjevanje . 

M a t j a ž D o l e n c 

V 

Čez dve leti 
elektrika 
iz Ugljenika 

Slovensko elektrogospodarstvo 
skupaj z elektrogospodarstvom Bos-
ne in Hercegovine f inanci ra odpr t j e 
novega premogovnika in izgradnjo 
toplotne e lekt rarne Ugljenik. Imela 
bo 300 inegavatov moči, slovenski 
delež bo znašal 100 inegavatov, 
t re t j ino moči torej . 

Po prvotnih načr t ih bi morala 
nova e lek t ra rna začeti delati že 
marca pr ihodnje leto. Vendar zaradi 
p o m a n j k a n j a naložbenega denar ja 
gradnja poteka počasneje. Sredstva, 
s katerimi j e računal t re t j i aneks k 
investicijskimu programu, ne bodo 
zadoščala in pripraviti bodo morali 
še četrti aneks. Z njim se bo naložba 
s 9,6 mil i jarde d inar jev povečala na 
nekaj več kot 13,4 mil i jarde di-
nar jev. Rok dograditve bodo premak-
nili v drugo polovico leta 1984. 

Zal bo treba že med gradn jo nove 
elektrarne, tore j še pred pričetkom 
obra tovan ja , vrniti del na je t ih kre-
ditov in odplačati za 1,7 milijarde 
dinarjev anu i t e t . 

POMENKI O GORENJSKIH 
KRAJIH IN LJUDEH 
NA PODROČJU LJUBLJANSKIH OBČIN 

(70. zapis) 
Danes pa že lahko tudi \ podobi 

pokažem zanimivi spomenik sklada-
telju .Juriju F la j šmanu v Beričevem. 
pred hišo št. 48. ki j e bila njegov roj-
stni dom. Na vi tkem stebriču je pri-
t r jen v bron vlit glasbenikov portret . 
Vsekakor je vse hvale v redna tako 
dos to jna oddolžitev neke male vasi 
svojemu vel ikemu sinu. Nerad oči-
tam, a m a r s i k j e d rug je na Gorenj-
skem ka j takega niso sposobni, sa j 
svojih velmož niti ne poznajo, o nj ih 
skora jda nič ne vedo — torej jih niti 

' niso vredni . . . 
STARA ZNANKA - PŠATA 

Kar tako moram reči tej — vča-
sih pohlevni, včasih hudourni-
ški rečici, ki me spreml ja že 

skozi toliko zapisov (o Šenturšk i go-
ri nad Cerkl jami , o Kamniku . Meng-
šu in Domžalah); no, s e d a j pa se do-
t akne še tega zapisa preden se zlije 
v s t rugo K a m n i š k e Bistrice in z n jo 
s k u p a j kmalu nato v široko Savo pri 
Dolu nad Ljubl jano. 

Prav o tem k ra ju pa n a j seda j ste-
če beseda! Danes resda k o m a j znano 
ime, včasih pa sloveč kra j , s a j jč dol-
ski g raščak Jožef Kalasanec Erberg 
v letu 1821 prav tu gostil celo avstri j-
skega cesar jeviča Ferd inanda! 

Ker pa je Dol, kot vas, obs ta ja la 
pre j kot grašč ina Dol (nemško Lustt-
halj , bo prav. če o k r a j u s amem naj-
pre j ka j povem. Doljanov ni veliko, 
k o m a j i75, a vse kaže, da je kruha v 
vasi dovolj — malo pa je še pravih 
kmetov, četudi dobre zemlje, ne 
m a n j k a . A bolj vabljiva je indust r i ja , 
ki se je že v letih med obema vojna-
ma naselila na robu vasi (Tovarna 
barv JUB. t. j. n e k d a n j a »Jugoslo-
venske u l jne boje«). Vas je močno 
raz tegn jena , nekako obcestno nase-
lje. postavl jeno na vrh nizke obsav-
ske te rase . Za obilje vode skrbi ta ne 
le K a m n i š k a Bistrica in n jen indu-
st r i jski rokav Mlinščica, pač pa tudi 
mnogi izvil i pod vasjo, največj i med 
njimi Gra j šč insk i s tudenec. Nekda.t 
je bilo tu, posebno ob Mlinščici, več 
mlinov in žag. zda j vodna moč hiti 
neizkoriščena mimo vasi . . . 

S t a r in ska cerkev sv. Mar j e t e se 
prvič o m e n j a v listini iz leta 1262, 
drugič v letu 1427. Še danes kaže več 
gotskih prvin (svetišče in stolp), si-
cer pa je bila pozneje barokiz i rana . 
Sliko sv. Mar j e t e v g lavnem ol tar ju 
je 1. 1774 napravi l sloveči umetnik J . 
M. Kremser-Schft i idt . Slike v s t ran-
skih o l ta r j ih so Metz inger jeve — to-
rej je dolska fa rna cerkev pravcata 
zakladnica dragocenih sl ikarskih 
umetnin! 

Gospodars tvo in d ružbena dejav-
nost sta v tej napredni vasi kur pre-
cej razviti. Poleg prosvetnega in ga-
si lskega druš tva , imajo v Dolu tudi 
TVD Part izan, ki skrbi celo za svojo 
smuča r sko skakalnico v pobočju 
bližnje Ajdovščine (496 in). — In že 
nas to ime opozori na prazgodovin-
sko naselbino staroselcev, na gra-
dišč,4. ki so ^a tu zgradili še s t a ' i aj-
di, t. j. »pogani«. 
DOLSKA GRAŠČINA 

Naneslo pa je tako. da prav na 
obstoj gradišča lahko navežem 
pripoved o postavitvi dolske 

graščine. Zgodovina n a m r e č trdi, da 

Spominski steber glasbenika 
ja Flajšmana v Beričeuem 

je n jen prvi graditelj 
Gallenberg, lastnik b l i žn jega 
skega gradu, uporabil za 
ske graščine obdelano 
gradišča na Ajdovščini! To 
dilo, kot pove še o h r a n j e n 
napis dne 3. avgusta 1540. 
bil tega dne grad dozidan 
njen . 

Povedati še velja, d a j e 
berg lastnik nekdan j i h 
obema Kašl jema (glej 58. 
enega od teh (Osterberg) , 
tudi v našo l judsko p e s e m 
Ostrovrhar j ih . Celo s a m 
govori v pesnitvi o T u i j i 
mundi o slovečem k r a n j s l 
Ost rovrhar ju , zmagovalcu 
ki. 

Kot je že bila t eda j n a v a d a , 
dovi čestokrat p r e h a j a l i iz rok 
ke; bodisi, da je rod i zumr l , 
možitvami in ženi tvami . In 
tudi dolska graščina p r e š l a od 
lenbergov v roke Raspov. od 
jo je 1688 leta odkupil D a n 
berg iz Kočevja. 

BLIŠČ IN BEDA S T A R I H Gl 

Kako romant ično n a v d u š e n c i 

s ta re gradove mi j e gotove S 
vsem tuje, četudi s o mi ] 

likokrat ustavl ja prav o b t eh 
nikih naše t lačanske preteklos: 
da ob določenih imen ih p a nt: 
kar odpove — tako pri VaivasS 
vem Bogenšperku, R u d e z e v e ~ 
tem vrhu, Smoletovem Prežeku. 
sovih bohinjskih g r a š č i n a h — 
di sedaj — ob Erbergovi do!-- ^ f 
ščini (I.ustthal). 

S to ravninsko grašč in ico n t j a i j 
ni povezano kako fevda lno . I 
van je nad tlačani, pač pa le k u . ^ 1 

zbirate!jska s t ras t leta -771 r ;«^ 
ga Jožefa Kalasanca Erberga. 
je bil visoko izobražen ljubite!' 
tnin in poznavalec /godov ;n t\ 
pa še široko razgledan tudi v cssi^! 
panogah znanosti — pa r.aisii* : 

botanika, zoologija ali arheologM* 
Skratka: bil je ku l turen 

to tudi današn j emu človeka r.c 
biti mrzek. O n jem. n jegovem defc' 
usodi njegovih zbirk in o b e ^ 
koncu njegovega gradu pa pr>v 

njič. 

Edo Torkar®popotna povest 

plovba 
»Če se pos taraš na mor ju. A jaz sem se sta-

ral na kopnem.« 
»In zda j si prišel na mor j e iskal izgubljeno 

mladost? Podoben si s tarcu, ki se je hotel po-
mladiti tako, da se je oženil z. mladim dekle-
tom.« , • 

»Trideset let mi je.« 
»Kurbe pri t r idesetih že gnijejo.« 
»Jaz n i sem kUrba.« 
-Seveda si, vsi smo kurbe. Deset mescev 

se p roda jaš za mal denar , da potem dva mes-
ca živiš kot človek.« 

»Povsod je tako.« 
»Osemindvajse t let mi je, od tega sem jih 

sedem pustil na mor ju . Počutim se s tar kot 
zemlja.« 

Medtem, ko pva se pogovar ja la , me je Du-
rio ( tako je bilo n a m r e č kuš t ravcu ime), vodil 
od m a n e v r s k e plošče k č rpa lkam, od črpalk h 
kotlom, od kotlov k dest i la tor ju vode. od desti 
latorja ze n e k a m in od tod ne vem, kam že. 
Vem samo to, da sva ekskurz i jo končala v nje-
govi kabini ob steklenici viski ja . 

/ u n a j pa je jutro, vse svetlo in pr i jazno, in 
sonce suši luže od včera j šn jega dežja . Po ska-
li navzdol se spušča jo pomorščaki , ki so v Re-
ki dobili z a m e n j a v o in bojo šli zdaj domov. 
Vsi sveži so in živahni, neka te r i se že objema-
jo z ženami in dekleti , ki so jih prišle čaka t na 
kapijo. Njihovi kovčki in torbe so polne samih 
čudovitih stvari iz čezmorskih dežel: svile iz 
Indije, s lonokoščenih in ebenovinas t ih kipcev 
iz Afrike, kasetofonov in fo toaparatov iz. .Ja-
ponske. otroških igrač iz Amer ike in kdove 
ka j še od kdove od kod še. Za mesec ali dva se 
bojo znebili vonja po mor ju , viskiju, naf t i in 
pituri. Pozabljeni bojo vsi puščobni dnevi med 
nebom in vodo. vihar j i in bonace, vročina in 
mraz, pijača, karte , prepiri in pretepi , vse 
u m a z a n e ženske v tuj ih pr is taniščih. 

In potem? 
Potem se bo začelo vse znova: v iha r j em 

bojo spet sledile bonace, u r am s p a n j a in pi-
jančevanju bojo sledile ure trdega ga ran ja , in 
tem spet ure dolgčasa, samote, spominov in 
s a n j a r j e n j a . Ob mirnem mor ju bojo zvečer 
posedali na krovu, razpravljal i o svojih načr-
tih, gledali dol na mor je ali pa gor, v zvezde 
južnega neba. V ka rminsko rdečih oblakih na 
zahodu bojo iskali obraze in telesa svojih 
žensk — mate r . ljubic, žena -- ki čaka jo nji-
hov povratek domov. In bojo računali : zdaj 
p lu jemo okoli Afrike, konec leta bomo v Bom 
ba.vu. potem v Šanghu ju . potem na J apon 
skriti, potem že v Ameriki (kot da bi bil Paci 

lik samo lužica, koma j vredna omembe) , in 
potem samo se Atlantik in skozi Gibra l ta r v 
Sredozeml je in se malo. in se malo . . . In po-
tem? Ko.se bojo s a n j e naposled uresniči le in 
meso postale, ko bojo prišli v to dolgo in ne-
s t rpno pr ičakovano domačo deželo, ko bojo od 
blizu videli obraze teh žensk, ki jim je dal java 
dala čar nezemel j ske miline, ko se bojo lahko 
dotikali nj ihovih teles . . . Ali bojo s«1 tako le-
pe, še tako ljubezni vredne' ' 

Do kosila sem se sam klatil po mestu, / a 
kosilo so bili kalamari s pečenim k i o m p i r j e i n . 
Vino ji' bilo kislo, zato sem ga redčil /. vodo. 

»Kje pa so vsi?« sem vprašal Dana . Jedil-
nica posadke je bila n a m r e č skora j prazna. 

»Zunaj. Sa j bi jaz. tudi sel ven, če ne bi bil 
mazaču, ki se bo izkrcal, dolžan se osem ur 
straže. A vse kaže. da boni d a n e s kur ves dan 
v maki ni. 

Nu hodniku me je prestregel sekondo pa-
lube. Da moje zdravniško spričevalo ni v re-
du, mi je. rekel, da se moram še enkra t cepit 
proti koleri in da je po t emtakem najbol je , da 
se č imprej podvizam v pomorsko ambulan to 
in uredim, kar je treba urediti . 

Dan mi je minil kakor vzdih. Ko sem se z 
razbolel.) roko v rnil. se je sonce ze nagibalo v 
zaton. Ob šestih se je pov zpel po skali še zad-
nji novodošlt. mali kuhinje. Andri ja . Šes tna js t 
let mu je šele m s solznimi oč mi s»« poslav lja 
od starsev. ki stti <>,u spremila im iiv<i u čud-
nega. zelo mlad je še in prvič se odprav l| i na 
tako dolgo pot. Jaz. pa nisem vec zelo mlad. ne 
odpravl jam st> prvič na tako dolgo pot. od ni-

kogar se ne poslavljam in res ne ver-
pretakal solze. 

Ob sedmih zahreščijo zvočniki: 
na vez!« 

Deset čez sedem pride remorke : 
Dvajset čez .>edpm dv ignemo škaio 
Ob sedmih štirideset se odlepimo oc fl* 
Sirene tulijo — domovini v pozdrav. 

se reče. V trebuhu ladje zabobni i r o ^ J S 
morje pod krmo se speni. Na odprtem f*-1^ 
se remorker odveze in vrne v l u k ^ tudi p* ^ 
ni.ški pilot se po lestvi spusti v svoj čote-l^i 
vemo. 
3. 
Na morju: Jadran 

Čokat, nabit rdečelasec. ki si da.ie epr*** 
z. br i t jem pri umivalniku, je moj sosed v 
bini. 

»Od kod?« 
»Od tam in tam. Pa ti?« 
»Od tam in tam.« 
»Tako, zdaj veva vse drug o drugerr. 
»Za začetek kar dovolj.- Kje boš spal* . V 

l a j ali spodaj?« 
»Vseeno mi je.« 
»Tudi meni je vseeno.« 
»Vrziva dinar.« 
»Vrziva!« 
»Cifra zgoraj, mož spodaj.« 
»Cifru.« 
»Mož.« • •, „ 
Zlatko - s tem imenom se m > u.... a 

predstavil - si z brisafo popivna kap * 
Ji s pravkar obrite brade in vrte d.na 



Učenci — 
likovniki razstavljajo 
v tržiškem paviljonu 

V petek, 3. decembra, so odprli razstavo del učencev osnovne šole 
heroja Bračiča iz Bistrice pri Tržiču. Prireditev v paviljonu NOB v Tr-
žiču so popestrili s kra jš im kulturnim programom učenci sami. 

S pričujočo razstavo se tako nadal ju je že več kot desetletna tradi-
cija, da se vsako leto izmenično predstavi v največjem tržiškem raz-
stavišču' ena od treh osnovnih šol v občini. Letos so prišli na vrsto 
učenci osnovne šole, ki nosi ime po narodnem heroju Mirku Bračiču; 
k jer poučuje likovno vzgojo akademski slikar Kamilo Legat. 

V triletnih razmakih tempirana srečanja likovne dejavnosti učen-
cev osnovnih šol z razstaviščem paviljona NOB ponuja obilo izhodišč 
tako mentor jem likovne vzgoje, samim učencem kot tudi obiskoval-
cem njihovih dosežkov na tem področju izobraževanja in vzgoje. Le-
tošnji »trienale« Bračičeve šole več kot zgovorno pot r ju je gornjo trdi-
tev. 

Mentorjev izbor razstavljenih del kaže široko paleto programa li-
kovne vzgoje, k jer se učenci s svojim delom vzpenjajo od pojmov 
toplih in hladnih barv, njihovih medsebojnih razmerij , n ians i ranja 
enobarvne barvne skale, intenzivitete njihovih spa jan j v eno samo de-
korativno ploskev, do kompozicijskih zasnov ter potrditev spoznanih 
in usvojenih izkušenj v času pouka v različnih figuralnih ali češčeje 
abst raktnih formah. 

Mentor s topnju je likovni program v razstavi s tem, da nas §ooči 
na jp re j s tehniko lepljenke (barvna razmerja , kompozicijske zasnove, 
ornament ika nasploh in ljudska ornament ika kot izziv svobodni otro-
ški ornamentiki) , k jer ob naštetih razrešuje jo učenci tudi pojem apli-
kacije na dano temo (rastlinsko listje, drevesne krošnje, travnik) ter 
na koncu kot logičen izhod v figuraliki (obrisi izložbe), da bi zaključil s 
poskusi ilustracij na dano temo (literarne predloge, dotikajoče se ob-
dobja NOB). 

Tako trdno in disciplinirano zastavljen likovni program ter ja od 
obeh udeležencev učnovzgojnega procesa precejšnjo stopnjo zavzeto-
sti. kajti rezultat tega prizadevanja, tisti pravi rezultat, je v bistvu 
brezkompromisna poštenost pri samem delu. Velja le tehnično brez-
hibna rešitev zastavljenega problema. S takimi izhodišči je uspelo 
mentor ju Kamilu Legatu ustvariti široko bazo talentov, kar navsezad-
nje dokazuje tudi kvaliteta in kvanti teta predstavljenih del. 

Razstava bo razen o b ponedeljkih odprta do 15. dec. med 16. in 
18. uro. » Janez Šter 

DECEMBRA 1 9 8 2 K U L T U R A 

tvarjalnost vznikla 
preprostosti 

Kljub pehanju za gmotnimi dobrinami in zapiranju v družinske 
hišnice se včasih na vasi še znajo družno poveseliti — Na Spod-
im Brniku ducat mladih skuša oživiti vaško kulturno dogaja-
* - S preprosto ustvarjalnostjo pritegnili stare in mlade 

Brnik — Pred dvema mesecema 
K, krajevni skupnosti Brniki dobili 

družbeni dom in s tem so se 
*adanom odprla vrata tudi za kul-

snovanje. Že prej, ko so se sti-
v tesnih prostorih starega gasil-

ca doma, so uprizarjali predstave 
^'tfkem odru, z recitali bogatili 
kovanja in se družili na glasbe-
i večerih, te tedaj je skupina 

ustvarjalcev prebujala duha 
^ e m u občinstvu, toda njihova 
javnost je zaradi pomanjkanja 
^»taialnih možnosti zamrla. 

Med mladimi, ki s o vaško kultur-
-* -ozaianje pred nedavnim znova 

na noge, s t a tudi zakonca 
in R o m a n Zalokar . Milena 

•c ducat recitatorjev, Roman pa 
tajniške posle za K U D 

avec« Spodnji Brnik. 

ravajo dati v prihodnje še zahtev-
nejše točke v svojih programih. 
Njihova želja je znova obuditi 
odrsko umetnost , ki je na brniških 
tleh pred leti dobro uspevala. 

»Pred leti s o si naši igralc i s 
Part l j i čevo dramo Ko poje čuk 
priigrali ce lo obč insko prizna-
nje,« pripoveduje Milena Zalokar. 
»Vem, da bi ljudje radi znova 
gledali k a k o lahkotno, vese lo 
domačo igro, toda za zdaj ni te 
možnost i . Trenutno smo še brez 
odra, in ker smo dve leti 
počival i , tudi brez dotacij od 
Zveze kulturnih organizacij . Lju-
di, ki so pripravljeni ustvari t i 
odrsko delo, nam ne bo težko 
dobiti. V predalu i m a m o scenarij 

Part l j ičevega dela Riba na pli-
tvini, potrebujemo ,le še' oder, 
kulise, nekaj denarja in mentor-
ja. Sicer pa nas prihodnje leto 
čaka ve l iko dela. Že zdaj se kaže 
pripraviti na kulturni praznik. 
Tudi občasne g lasbene večere bi 
radi pripravil i . Za začetek smo 
povabili mošk i pevsk i zbor Da-
vorin J e n k o iz Cerkelj, po novem 
letu pa bi radi nekaj lahkotnej-
šega. Morda večer s Šifrerjem, 
Tofom in Rifletom.« 

Občinstvo, pravita Zalokarjeva, 
mlade ustvarjalce sili v m a n j 
zahtevne, vesele prireditve. Čeprav 
bi snovatelj i brniškega kulturnega 
življenja radi tudi prosvetljevali, jih 
veseli, da so se Brničani pripravljeni 
vsaj družiti in skupaj ustvarjat i , 
čeprav le preproste, zabavne priredi-
tve. 

D. Z. Zlebir 

Razstava v Mali galeriji Mestne hiše v Kranju 
Abstrakcija kot stilna kategorija 

_5. STRAN GLAS 

Uspel večer poezije 
Ljubiteljsko kul turno snovanje se 

med delavci kranjske Iskre uspešno 
razvija. Pomembno je, da se Iskraši 
ne »zapirajo« v tovarne, ampak se 
aktivno vključujejo v širše okolje. 
To dokazuje skrbno pripravljen 
in zelo dobro obiskan večer poezije 
v počastitev obletnice rojstva 
dr. Franceta Prešerna. 

Večera poezije, ki ga je v petek, 
3. decembra 1982, v koncertni dvora-
ni Delavskega doma v Kranju , orga-
nizirala komisija za kul turo sindi-
kalnih konferenc kranjske Iskre, se 
je udeležil tudi pesnik Janez 
Menart . Uvodne besede ob obletnici 
rojstva dr. Franceta Prešerna sta 
povedala Matevž Oman, predsed-
nik Zveze kulturnih organizacij 

občine Kran j in Eli Križnar, ki je 
uspešno povezovala program. 

V prvem delu je nastopil mešani 
pevski zbor Iskra, ki je navdušil 
obiskovalce, sa j pod vodstvom 
Marka Studena dosega vedno večje 
uspehe. Nato se je s svojimi deli 
predstavil pesnik Janez Menart , obi-
skovalci in Iskrini literati so ga zelo 
prisrčno sprejeli. 

Ob koncu so nastopili še člani 
Iskrine li terarne skupine Alojz 
Jelovčan, Prane Pavčič, Jože Pukla-
vec — PRI U Marjan Štancar — 
Monos, Francka Tronkar, Zlata Vo-
larič in Jože Volarič. Pesmi sta reci-
tirala Nuša Jagrič in Janko Hvasti, 
nekateri avtorji so se predstavili 
sami, med temi je bila najbol j 
uspešna Francka Tronkar. 

A. Bo c, 
Foto: F. Perdan 

Minuli teden so v Mali galeriji 
Mestne hiše v Kranju odprli raz-
stavo slikarskih del mladega kranj-
skega sl ikarja Izidorja Jalovca. Na 
ogled bo do 19. decembra. 

»Pot iz real is t ičnega izhodišča 
v abs traktno l ikovno real izacijo 
je pri malokaterem sl ikarju 
tako č is ta in logična kot pri Izi-
dorju J a l o v c u . V gorenjskem 
prostoru smo nekaj podobnega 
lahko opazoval i pri sl ikarju Hen-
riku Marchlu, le da je bila krajin-
ska komponenta , iz katere s e je 
razvil avtorjev kasnejš i ab-
straktni impres ionizem m n o g o 
bolj zabrisana. 

Izidor J a l o v e c ravna drugače. 
Pr i njem je manj pomembna 
izhodiščna sestavina s l ike kot 
njen končni izgled- Abstrakcija 
kot s t i lna kategorija j e s l ika i ju 
že o d vsega začetka cilj, ne po-
s ledica. 

Figuralne sk ice sl ikarja obrav-
navajo č loveško telo v najrazlič-
nejših položajih, predvsem ti-
stih, iz kater ih bo s l ikarju lažje 
s e s t a v i t i n a j u č i n k o v i t e j š o k o m -
pozicijo. Pravi loma vključuje 
Izidor J a l o v e c V svoje l ikovne se-
s tav ine žensko telo. Morda zara-
di njegove mehke giblj ivost i ozi-
roma č u t n e i n čus tvene napeto-
st i , ki se prenaša tudi na avtorja 
in ' mu pomaga vzpostavi t i z 
modelom, tesnejš i stik. 

Izidor J a l o v e c prenaša v pr-
votn i f iguralni zasnovi plast ično 

izraženo te lo v p loskev. Iz bolj 
ali manj umirjenih te lesn ih vo-
lumnov ustvarja d inamične plo-
skovne se s tave , ki se gibljejo in 
grmadijo po s l ikarski p loskvi in 
včasih kar napadalno ogrožajo 
mirujoče vert ikale in horizonta-
le njenega območja. 

Močno samosvoj je tudi slikar-
jev kolorit , ki s e največkrat iz-
raža v tonsk ih vrednost ih barve. 
In tenz ivnos t tonske ska le zago-
tavlja sliki njene pros torske raz-
sežnosti , izbira kolorita pa vnaša 
v s l iko tudi m o č n e razpoloženj-
ske ses tav ine . 

N a v e z a n o s t na trdno formalno 
izhodišče, predanost tokovom, 
ki se izogibajo preračunlj iv im 
učinkom, postavl ja dela Izidorja 
J a l o v c a na zanes l j iva tla, iz ka-
terih bo prej al i s lej zrasla tudi 
v seb insko kar najbolj pogloblje-
na obl ikovnost ,« j e med drugim 
napisal v lično oblikovan katalog, ki 
ga je ob razstavi izdalo Likovno dru-
štvo Iskra, dr. Cene Avguštin. 

Med otvoritvijo v razstavnih pro-
storih Male galerije ter po otvoritvi 
v gradu Kiselstein smo lahko pri-
sluhnili skupini »Lord D U R E R 
BAND«, ki jo sestavljajo mladi 
glasbeniki: Dušan Soklič — ritem 
kitara, Božo Bohinc — solo kitara in 
Brane Šviligoj — bobni. 

Povezava slikarska dela-glasba 
nedvomno poživlja kranjski kultur-
ni u t r ip in mu daje novih razsež-
nosti. Boris Jalovec 

S knjižnih polic 
Nihalo, prostor in 

Nedavno je pri Slovenski matici v 
Ljubljani izšla knjiga dr. Franceta 
Križanica »Nihalo, prostor in delci.« 
Pripoveduje o razvoju matematike, 
pa ne vse, ampak bolj njenega 
algebrajskega dela, hkrati pa govori 
tudi o razvoju fizike pa astronomije 
in Še o marsičem drugem. Na eni 
strani je obtežena z zapletenimi for-
mulami iz višje" matematike spet 
drugje se pisatelju povzpne jezik 
skoraj do poezije. Ponekod je treba 
slediti težkim matematičnim izvaja-
njem, spet drugje se z zanimanjem 
potopimo v prijazne anekdote o 
velikih matemat ikih in fizikih. To j e 
knjiga, ki nas nevsiljivo, čeprav ne 
brez solidnega srednješolskega ma-
tematičnega predznanja, vodi v srce 
matematične analize, kakršna je 
danes, ki pripoveduje o začetkih ma-
tematike, fizike in filozofije. Za zače-
tek avtor ne išče samo v Evropi, pi-
sec se sprehodi po Arabiji, Indiji, na 
Kita jskem itd. Posebna vrednost j e 
avtorjevo poudar janje velikega pri-
spevka nekaterih pripadnikov slo-

delci 
vanskih narodov, predvsem seveda 
Rusov, Poljakov in našega največ-
jega matemat ika polpretekle dobe 
Josipa Plemlja, učenca Davida Hil-
berta , morebiti najsi jajnejšega ma-
tematika in logika dvajsetega sto-
letja. 

Avtor nenehno opozarja na po-
vezavo med matematiko in drugimi 
znanostmi ter vidi prav v uporabni 
vrednosti matematike njeno odre-
šujočo vlogo, ki bo prinesla enoten 
jezik vsej znanosti — vsaj tistim 
vedam, ki matemat iko uporabljajo. 
Opozarja nas tudi na estetske vred-
note matemat ike in na n jene filo-
zofske globine. 

Knjiga v knjigarnah s tane 1.150 
dinarjev. Člani Slovenske matice. 
Društva matematikov, fizikov in 
astronomov Slovenije in š tudent je 
pa knjigo lahko kupijo v prostorih 
Slovenske matice v Ljubljani na 
Trgu osvoboditve 1 po posebni 
članski ceni s 30-odstotnim popu-
stom torej s tane 800 dinarjev. 

Pevski zbor Duplje - S koncertom partizanskih in drugih pesmi 
so v Dupljah počastili letošnji praznik republike. Nastopil je domači 
moški pevski zbor kulturno umetniškega društva Triglav, ki ga vodi 
dirigent Franci Šara bon (na sliki). V goste pa so povabili mešani pevski 
zbor iz Zdol na Dolenjskem, s katerim jih veže dolgoletno sodelo-
vanje. - Foto: I. Kokalj 

\ 

d r u š t v o ne o b s e g a le 
, d e j a v n o s t i , t emveč 
tudi r e k r e a c i j o . Šahis t i , 
i g r a l c i n a m i z n e g a teni-

recitatorji i m a j o v društvu 
* sekcije. V d o m u i m a m o ur-
dela in t e d e n s k e g a dogaja-
tako da i m a m o v s i m o ž n o s t 
ariania i n r e k r e a c i j e . S kul-

> »mo z n o v a z a č e l i l e t o š n j e g a 
lusta na l e ta l i šču Brnik, Kjer 
»se z n e k a j k r a t k i m i skeč i i n 

iom p r e d s t a v i l i n a tek-
ii gas i lk ,« je p o v e d a l K o -

l o s e kulturniki pripravili 
evno p r a z n o v a n j e , za l .no -
in 29. november m vsako-
pritegnili veliko občinstva, 
iovanju krajevnega prazm-
d v oran i s s to stoli gnetlo še 

* toZljudi. Klasičen pro-
»recitacij, ki je preprostim va-
l j e m najbližji s o p o g u m n o 
"lili z orgelsko glasbo in z na-

"aj mlajši h. K sodelovanju so 
povabili otroke podružnične 

•šole iz Zaloga, ki jim name-

iski večer i 
ina 

I - žen ice - Po krajšem po le tnem 
se spet zbrali č lan i jese-

filmske skupine Odeon. Tr 
no kinoamaterji zak l juču je jo 
' Pri ureditvi klubskih prostorov 
deiu jim pomagajo tud i člani 

»terji CB kluba z Jesenic, 
nmi si delijo prostore, 
novembra naprej pa vsak 

v teh prostorih na Cesti žele 
" n a 7 e š e n i c a h filmski večen 

Na klubske večere kino-
i vabijo vse, ki se zan imajo 
ljubiteljsko ^ j a v n o s t D £ 

-pa bodo začeli 

i ^ o S nakna-
Kinrf tečaj bodo l a h k o obisko 

~ starejši a m a t e r j i , k i bi se radi 
lili v znanju. . 
:ega decembra bodo imeli 
^k inoamater j i .tudi svoj 

letni občni zbor in sicei-v klub-
prostorih. Na letni skupščin 

obravnavali prehoieno po 
-ma na Jesenicah ter m 
delo v prihodnjem letu. 

mi bodo izvolili tudi novo 

tudi za d a t u m j e 
V/"'0nalnega mednarodnega festa 
^ amaterskega filma na Jesenicah 
'-<*r od 18. d o 23. aprila p r ihodnje 
- Izbira in žiriranje ^ m o v n a j b ' 

aia od 18. do 21. aprila v klubu, 
projekcije filmov pa naj bi bile 
d o l 3 aprila v dvoranii gle-
Tone Cufar na Jesenicah, l a 

nai n e bi ostal samo p n 
to temveč si Člani kluba želijo, 
Za tudi u r e s n i č i l i , zato so se 

d , s p n p r a v a m | Z K a č n e j O n ž e 



O LAS 6. STRAN 

RADOVLJICA 
9. s e j a 
d r u ž b e n o p o l i t i č n e g a 
z b o r a s k u p š č i n e o b č i n e 
R a d o v l j i c a b o v s r e d o , 
15. d e c e m b r a ob 15. uri v 
s e j n i s o b i 
d r u ž b e n o p o l i t i č n i h 
organizacij v Radovljici, 
Gorenjska 25 

DNEVNI RED 
— odobritev zapisnika zadnje seje 
— osnutek programa dela zborov skupšfi-

ne občine Radovljica v letu 1983 
— razrešitve in imenovanja: 
— razrešitev in izvolitev člana izvršnega 

sveta in predsednika komiteja za druž-
beno planiranje in gospodarstvo 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet srednje šole za gostinstvo in 
turizem Bled 

— imenovanje delegata skupščine občine v 
svet Osnovne šole Bled 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet Glasbene šole Radovljica 

— razrešitev in imenovanje člana odbora 
dogovora o varstvu, urejanju, vzdrže-
vanju in postavljanju spomenikov in 
spominskih obeležij ter grobišč in 
grobov borcev NOV vobfini Radovljica 

— izvolitev sodnikov porotnikov 

9. s e j a z b o r a k r a j e v n i h 
s k u p n o s t i s k u p š č i n o 
o b č i n e R a d o v l j i c a 
bo v s r e d o , 
1 5. d e c e m b r a ob 16. uri 
v m a l i s e j n i d v o r a n i 
S k u p š č i n e o b č i n e 
R a d o v l j i c a , G o r e n j s k a 19 

DNEVNI RED: 
— odobritev zapisnika zadnje seje 
— predlog odloka o prenehanju lastnin-

ske in drugih pravic na območju zazi-
dalnega načrta Zasip 

— predlog odloka o dolodtvi pomožnih 
in drugih objektov ter naprav, ki se 
lahko postavljajo oziroma gradijo na 
podlagi pridobljenega urbanističnega 
potrdila 

— predlog odloka o dolođtvi gradbenih 
del, ki se lahko izvajajo na podlagi 
priglasitve 

— predlog odloka o spremembi in dopol-
nitvah odloka o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in od 
plačil za storitve 

— osnutek odloka o spremembi odloka 
o prometnem davku od nepremičnin 

— osnutek programa dela zborov skup-
ščine občine Radovljica za leto 1983 

— razrešitve in imenovanja: 
— razrešitev in izvolitev člana izvršnega 

sveta in predsednika komiteja za 
družbeno planiranje in gospodarstvo 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet srednje šole za gostinstvo in 
turizem Bled 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet Osnovne šole Bled 

— imenovanja delegata skupščine občine v 
svet Glasbene šole Radovljica 

— razrešitebv in imenovanje Člana odbora 
druSjenega dogovora o varstvu, ureja-
nju, vzdrževanju in postavljanju spo-
menikov in spominskih obeležij ter 
grobišč borcev NOV vobfini Radovljica 

— izvolitev sodnikov porotnikov 
— imenovanje delovne skupine za pripravo 

'samoupravnega sporazuma za financi-
ranje krajevnih skupnosti 

SK l / P N O Z A S E D A N J K 
z b o r a z d r u ž e n e g a d e l a 
s k u p š č i n e o l ič ine 
R a d o v l j i c a t er z b o r a 
u p o r a b n i k o v i n 
i z v a j a l c e v s k u p š č i n e 
o b č i n s k e zd ra vs t v e n e 
s k u p n o s t i R a d o v l j i c a 
bo v s r e d o , 15. d e c e m b r a 
ob 14. uri v v e l i k i s e jn i 
d v o r a n i S k u p š č i n e o b č i n e 
R a d o v l j i c a , G o r e n j s k a 19 

DNEVNI RED: 
— informacija o pogojih izvajanja progra-

ma zdravstvenega varstva v občini Ra-
dovljica v letu 1982 

Takoj po končanem skupnem zasedanju 
bo 9. seja zbora združenega dela skupšfi-
ne občine Radovljica. 

DNEVNI RED: 
— odobritev zapisnika zadnje seje 
— predlog odloka o prenehanju lastninske 

in drugih pravic na območju zazidal-
nega načrta Zasip 

— predlog odloka o dolofitvi pomožnih 
in drugih objektov ter naprav, ki se 
lahko postavljajo oziroma gradijo na 
podlagi pridobljenega urbanističnega 
potrdila 

— predlog odloka o dolođtvi gradbenih 
del, ki se lahko izvajajo na podlagi 
priglasitve 

— predlog odloka o spremembi in dopol-
nitvah odloka o posebnem občinskem 
davku od prometa proizvodov in od 
plačil za storitve 

— osnutek odloka o spremembi odloka o 
prometnem davku od nepremičnin 

— osnutek programa dela zborov skupšči-
ne občine Radovljica 

— razrešitve in imenovanja: 
— razrešitev in izvolitev člana izvršnega 

sveta in predsednika komiteja za 
družbeno planiranje in gospodarstvo 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet srednje šole za gostinstvo in tu-
rizem Bled 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet Ohnovne šoieBled 

— imenovanje delegata skupščine občine 
v svet Glasbene šole Radovljica 

— razrešitev in imenovanje čjana odbora 
družbenega dogovora o varstvu, ure-
janju, vzdrževanju in postavljanju 
spomenikov in spominskih obeležij ter 
grobišč in grobov borcev NOV v občini 
Radovljica 

_ izvolitev sodnikov porotnikov 
— imenovanje članov disciplinskih komisij 

organizacij združenega dela občine 
Radovljica 

DELEGATSKO ODLOČANJE TOREK, 7. DECEMBRA 1M2 

DOGOVORIMO SE 
Zdravstvo ima 
premalo denarja 
Problemi izvajanja dogovorjenega programa zdravstvenega var-
stva v radovljiški zdravstveni skupnosti so se letos tako nakopi-
čili, da ogrožajo izvajanje programa in da jih ni mogoče razrešiti 
znotraj skupnosti — Skupščina in samoupravni organi zdrav-
stvene skupnosti so zato sklenili, da s celotno problematiko se-
znanijo zbor združenega dela, da bi skupaj sprejeli usmeritve in 
ukrepe za uskladitev razpoložljivih sredstev s potrebami 

Razlogov zaostrene situacije v 
zdravstveni skupnostji je več. Iz leta 
v leto upada delež družbenega pro-
izvoda, ki je namenjen za zdravstvo, 
ob visoki rasti cen in s tem material-
nih stroškov v zdravstvu pa se ome-
juje skupna poraba. Po novem zako-
nu o zdravstvenem varstvu so se 
razširile zdravstvene pravice, v ra-
dovljiški občini pa imajo dokaj 
visoko porabo na uporabnika, saj 
znaša 8.089 dinarjev, medtem ko je 
regijsko povprečje 7.563 dinarjev. 
Letos je izredno poraslo število sto-
ritev v splošnem in dispanzerskem 
zdravljenju, pri reševalnih prevozih 
in zdravljenju v bolnicah, še bolj pa 
finančni stroški za tak obseg stori-
tev. Za radovljiško občino je značil-
na dokaj ugodna oskrbljenost z 
zdravstvenim kadrom in storitvami, 
ki je nad regijskim in republiŠkim 
povprečjem, kar omogoča široko 
uveljavljanje in koriščenje pravic. 
Prepočasi pa se uresničujejo ustali-
tveni programi na republiški ravni, 
saj spremembe zakona še sedaj niso 
sprejete, premalo finančno učinkovi-
ti so tudi ukrepi za racionalnejšo 
potrošnjo znotraj regije. 

Predlogi 
sklepov 

Zdravstvena skupnost je pri-
pravila predloge stališč, ki naj bi 
jih na skupnem zasedanju spre-
jeli delegati zbora združenega 
dela občinske skupščine ter zbora 
uporabnikov in zbora izvajalcev 
občinske zdravstvene skupnosti. 

— Informacija prikazuje sta-
nje in problematiko v izvajanju 
programa zdravstvenega varstva 
v radovljiški občini v letošnjem 
letu. Ob tem zbori ugotavljajo, da 
so finančni stroški dogovorjenega 
in že realiziranega programa pre-
segli načrtovano in sicer zaradi 
visoke rasti cen in visoke porabe 
na uporabnika. 

— Zdravstvenim organizaci-
jam zbori priporočajo, da z zdru-
ževanjem amortizacije zmanjšajo 
obveznosti zdravstveni skupnosti 
do regijskega investicijskega pro-
grama in s tem zagotovijo 4 mi-
lijone 532.000 dinarjev za plačilo 
obveznosti iz svobodne menjave 
dela. 

— Če z dogovorjenimi in na-
črtovanimi prihodki finančno ne 
bo mogoče pokriti izvedenega 
programa, se primanjk ljaj pokrije 
z združevanjem sredstev v letu 
1983 in sicer s povečanim struk-
turnim deležem zdravstveni 
skupnosti v okviru dovoljene 
rasti skupne porabe v radovljiški 
občini. 

— Prihodnje leto so 'uporabni-
ki in izvajalci v zdravstveni skup-
nosti dolžni uresničiti naslednje 
varčevalne ukrepe: 

— zdravstvene organizacije so 
dolžne sprejeti ustrezne ukrepe 
v zvezi z zniževanjem hospitali-
zacije, potrošnje zdravil, dosle-
dno izvajaje participacije in 
boljšo organizacijo svojega dela, 

— še nadalje zmanjševati od-
sotnost z dela zaradi bolezni ozi-
roma nege ter poskušati doseči 
odsotnost zaradi bolezni v višini 
regijskega povprečja v sodelova-
nju z organizacijami združenega 
dela. 

— Uporabiti enake osnove in 
merila za opredelitev programov 
in njihove vrednosti za vse druž-
bene dejavnosti v občini z upošte-
vanjem prioritete zdravstva za-
radi vpliva na produktivnost dela 
in skrb za aktivno populacijo. 

Prodaja 
v posebnih vozilih 

Iz javne razprave, ki ni dala pri-
pomb prihaja odlok o spremembi od-
loka o posebnem občinskem davku 
od prometa proizvodov in od plačil 
za stori tve. Sprememba se nanaša 
na prodajo blaga v posebnih vozilih. 
Od takoimenovane ambulan tne pro-
daje se bo poslej prometni davek ste-
kal v radovljiški občinski proračun. 

V radovljiški zdravstveni skupno-
sti in v zdravstvenih organizacijah 
so varčevalni programi nenehno pri-
sotni. V zdravstveni skupnosti so 
investicijski programi omejeni le na 
vračila anuitet in nabavo najnuj-
nejše medicinske opreme. Nekatere 
obveznosti po samoupravnih spora-
zumih, sprejetih na republiški ravni 
so odložene. V svobodni menjavi 
dela zdravstvena skupnost izvajal-
cem v občini in regiji ne zagotavlja 
enakega družbeno ekonomskega po-
ložaja, vsled česar se razlike v oseb-
nih dohodkih med delavci v gospo-
darstvu in delavci v zdravstvu 
večajo, tako da so najnižje na lestvi-
ci osebnih dohodkov v regiji, ome-
jeno pa je tudi zaposlovanje v zdrav-
stvu. Pri kalkulaciji cen zdravstve-
nih storitev zdravstvena skupnost 
zaradi omejenih sredstev ne more 
priznati dejanske rasti materialnih 
stro&ov, zaradi Česar morajo izva-
jalci razliko pokriti iz dohodka, na 
račun skladov in sredstev za osebne 
dohodke. 

Zdravstvena skupnost je lansko 
leto zaključila s 1,310.000 dinarji pri-
manjkljaja, ki ga izkazuje tudi letos; 
ob polletju 8,136.000 dinarjev, ob de-
vetih mesecih pa 11.395.000 dinarjev. 
Ocene kažejo, da bo za normalno po-
slovanje do konca leta zmanjkalo 
17.458.000 dinarjev oziroma za 
zadnji mesec opravljanja zdravstve-
ne dejavnosti v regiji. To bo povzro-
čilo primanjkljaje pri izvajalcih in 
povečalo nelikvidnost. 

Skupščina in samoupravni organi 
zdravstvene skupnosti so na zadnji 
seji obravnavali vrsto ukrepov za 
omejitev potro je, tako za uporab-
nike kot za izvajalce. Vendar z njimi 
ni moč razrešiti zaostrene situacije, 
temveč bo za dogovorjen in realizi-
ran program potrebno več sredstev. 
Če ne letos, bo treba primanjkljaj 
pokriti prihodnje leto. To ob omeji-
tvah skupne porabe in s tem za 
zdravstvo 12 odstotkov ne bo 
mogoče brez povečanega strukturne-
ga deleža zdravstva in dodatnih 
omejitvenih ukrepov v obsegu pravic 
uporabnikov. Zdravstveni delavci 
bodo morali z odgovornejšim in stro-
kovno učinkovitejšim delom zago-
tavljati zdravstvene storitve glede 
na potrebe, ne pa upoštevati želja in 
zahtev. 

V vseh zdravstvenih skupnostih 
gorenjske regije bodo decembra 
obravnavali varčevalne in omejitve-
ne ukrepe, ki jih je pripravila komi-
sija pri medobčinskem svetu ZKS za 
Gorenjsko. Ukrepi se nanašajo na 
znižanje bolni&učnega zdravljenja, 
na racionalno predpisovanje in 
porabo zdravil, na zmanjšanje od-
sotnosti z dela zaradi bolezni in 
nege, na smotrnejšo uporabo reše-
valnih prevozov, na boljšo organiza-
cijo dela in zmanjšanje administra-
cije, na širitev neposredne menjave 
dela in na odložitev tistih nalog v 
programih zdravstvene skupnosti, ki 
ne zadevajo neposredno uporabnike. 
Po sprejetih spremembah zakona o 
zdravstvenem varstvu bo treba dolo-
čiti tudi večjo participacijo k zdrav-
stvenim storitvam, kar bo vplivalo 
na smotrno koriščenje pravic in za-
gotovilo dodatni vir dohodka za 
izvajanje programa. 

Razrešitve in imenovanja 
Predsednik izvršnega sveta predlaga delegatom, da Iva 

razreši jo funkci j člana izvršnega sveta in predsednika komiteja za 
družbeno planiranje in gospodarstvo, ker odhaja na drugo delovno 
dolžnost. Istočasno predlaga, da za opravljanje teh dveh funkcij ime-
nuje jo Pavla Žirovnika, magistra ekonomije iz Radovljice. Pavel 
rovnik je bil od leta 1957 do 1968 zaposlen v Sukno Zapuže, nakar se je 
zaposlil v Ljubljani in je dolgoletni direktor Modne hiše. Član zveze 
komunistov je od leta 1948. V času, ko je bil zaposlen v Suknu Zapuže 
je opravljal tudi zahtevne družbenopolitične dolžnosti v občini, bi ' .-e 
tudi predsednik občinskega sindikalnega sveta, član izvršnega odbor i 
občinske organizacije ZKS, bil je tudi sekretar OO ZKS. Foies 
oprav l jan ja odgovorne dolžnosti v Modni hiši zdaj deluje v Gospodar-
ski zbornici Slovenije, v društvu ekonomistov Slovenije in j e stami 
strokovni sodelavec Ekonomske fakultete. 

Komisija za volitve in imenovanja ter kadrovske zadeve predlaga 
delegatom, da imenujejo Branka Kocjana iz Zapisa za delegata skup-
ščine občine v svet Srednje šole za gostinstvo in turizem Bled, S r e d a 
Kunčiča z Bleda za delegata skupščine občine v svet Osnovne šoie 
Bled, Bredo Petriček iz Murke Lesce pa v svet Glasbene šole Radovah 
ca. Komisija nadalje predlaga delegatom, da Jožeta Rebeca razrešijo 
funkcije člana odbora podpisnikov družbenega dogovora o varstvu. ' 
urejanju, vzdrževanju in postavljanju spomenikov in spominskih obe-
ležij ter grobišč in grobov borcev NOV v občini Radovljica in za člana t 
odbora imenujejo Draga Rozmana, sekretarja sekretariata za obče ! 
upravo in družbene dejavnosti. 

Komisija delegatom zbora krajevnih skupnosti predlaga š e ime-
novanje delovne skupine za pripravo samoupravnega sporazuma o fi-
nanciranju krajevnih skupnosti na podlagi svobodne menjave dela. ki 
naj bi jo sestavljali podpredsednik zbora krajevnih skupnosti Valentin 
Toman, Ivan Cerkovnik iz krajevne skupnosti Bohinjska Bistrica in 
sekretar sekretariata za občo upravo in družbene dejavnosti Drag« 
Rozman. 

Delegatom zbora združenega dela pa občinski sindikalni s\et 
predlaga sprejem liste kandidatov za člane disciplinskih komisij orga- i 
nizacij združenega dela občine Radovljica. 

Urbanistična 
potrdila in priglasitve del 

osvojil le črtanje 11. točke. S 
je strinjal izvršni svet, saj se 
začasnih objektov na gradbi: 

Delegati zbora združenega dela in 
zbora krajevnih skupnosti bodo raz-
pravljali o predlogih dveh odlokov. 
Prvi določa pomožne in druge objek-
te in naprave, ki se lahko postavljajo 
oziroma gradijo na podlagi pridob-
ljenega urbanističnega potrdila. 
Drugi določa gradbena dela, ki se 
lahko izvajajo na podlagi priglasi-
tve. 

Oba odloka prihajata iz javne raz-
prave. Odlok o določitvi pomožnih 
in drugih objektov in naprav, ki se 
lahko gradijo oziroma postavljajo 
na podlagi pridobljenega urbanistič-
nega potrdila v svojem 21. členu na-
tančno določa objekte, naprave in 
dela, za katera ni treba uvesti po-
stopka za pridobitev lokacijskega 
dovoljenja, temveč zadošča urbani-
stično potrdilo, kar predstavlja 
skrajšan postopek. Pripombe na os-
nutek je poslala Uprava inšpekcij-
skih služb za Gorenjsko s predlo-
gom, da se črtajo nekatere tođce 
1. člena, ker so v nasprotju z določ-
bami 19. člena o urbanističnem pla-
niranju in da s tem občinska skup-
ščina prekoračuje z zakonom dana 
pooblastila. Komite za urbanizem, 
gradbene in komunalne zadeve je 

i 

Davek na promet 
nepremičnin 

Uprava drufcenih prihodkov je 
ugotovila, da sedanji odlok o davku 
na promet nepremičnin, ki je nespre-
menjen že sedem let, ni več usklajen 
s porastom cen zemljišč in so zato 
davčne lestvice neustrezne. Pripravil 
ie zato osnutek novega odloka, s 
katerim so davčne lestvice usklaje-
ne, kakor so se dogovorili na regij-
skem posvetu 16. novembra letos. Za 
primerjavo so v gradivu pripravili 
pregled davčnih lestvic po sedaj 
veljavnem odloku in po novem 
predlogu odloka. 

Davek od prodaje kmetijskih zem-
ljišč se povišuje z namenom, da bi še 
bolj omejili prehod lastništva od 
kmetov na nekmete. Na novo je 
predlagana oprostitev davka v pri-
meru, da bi prišlo do prodaje poslov-
nih prostorov, ki so bili zgrajeni s 
sredstvi uporabnikov druSieriih 
sredstev. Oprostitev naj bi smiselno 
podpirala razvoj deficitarne in druge 
obrtne dejavnosti. 

gradbiščih, po-
trebnih za gradnjo investicijskih ob-
jektov, ureja z dovoljenjem u pri-
pravljalna dela. Ugotovil je, da » 
ostale pripombe Uprave inšpekc 
skih slu 2b bolj vsebinskega kot :> 
malno pravnega značaja in odak 
torej ni v nasprotju z zakonce •' 
urbanističnem planiranju. 
svet je sprejel še dopolnitev 4. 
ki se nanaša na to, da je za grad** 
čebelnjakov potrebno tudi sofbg* 
čebelarske družine. 

K osnutku odloka o določi:* 
gradbenih del, ki se lahko izvajaj 
na podlagi priglasitve j e p r i p o n i 
dala le Uprava inšpekcijskih 
Gorenjske, nanaša pa se n a t 
občinska skupščina lahko izda 
šen odlok ali ne. Zakon o g 
objektov takšne obveznosti ne 
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igotavlja 
za sprejem odloka. 

Delo 
občinske skupščine 
prihodnje leto 

Delegati vseh treh zborov 
ske skupščine bodo razpravi^ 
osnutku programa svojega deJ* • 
prihodnjem letu, ki zajema 461 

Sklepi izvršnega sveta 
Informacijo so na seji 9. no-

vembra letos obravnavali občin-
ski izvršni svet in kot svoje stali-
šče k temu problemu sprejel več 
sklepov: 

— Izvršni svet sodi, da ni raz-
logov za posebno razpravo na 
skupščini in meni, da bi bilo pred-
stavljeno problematiko smiselno 
obravnavati v okviru devetme-
sečnega gospodarjenja, ko bo 
analizirana tudi celotna skupna 
poraba. 

— Izvršni svet ugotavlja, da je 
povečanje rasti materialnih stro-
škov (na 28 odstotkov) izvajal-
cem in povečanje rasti osebnih 
dohodkov (na 29 odstotkov) že 
relaliziranih z valorizacijo ob pol-
letnju. 

— Izvršni svet ugotavlja, da 
sprememba prispevnih stopenj 
samo za zadnji mesec ne rešuje 
situacije in da je sprememba pri-

spevnih stopenj praktično neiz-
vedljiva z ozirom na to, da sta do 
zaključka poslovnega leta samo 
dva meseca. 

- Izvršni svet na podlagi 
prvih podatkov devetmesečnega 
gospodarjenja ocenjuje, da bo 
rast družbenega proizvoda letos 
približno 28 odstotna in da rast 
družbenega proizvoda ne omogo-
ča povečanje planiranih sredstev 
za skupno porabo. 

- Izvršni svet ugotavlja, da je 
bila za planiranje sredstev v 
zdravstveni skupnosti v letu 1982 
upoštevana polna osnova iz leta 
1981. 

- Celotno problematiko zdru-
ževanja sredstev bo možno reše-
vati pri načrtovanju za naslednje 
leto, ko bodo upoštevani more-
bitni primanjkljaji oziroma pre-
sežki iv. leta 1982. 

aktov iz pristojnosti občinske sk* 
ščine. Z gradivom so prejeli t»* 
osnutek programa dela repuhi** 
skupščine, da ga bodo lahko dofK** 
li s svojimi predlogi. 

Osnutek programa dela je obW 
navalo predsedstvo skupščine 
ne, ki predlaga delegatom, da 
mejo predloženi osnutek nakar s* 
delovne skupine na podlagi raxpr** 
oblikujejo predlog. Predseds^ 
predlaga, da program dela dopotatf? 
s temami iz republiške pristojnost 
ter iz zvezne pristojnosti po obw 
navanju programa zvezne skup£&* 
z delegatsko zveznega zbora Pred-
sedstvo predlaga še sklep, da ?r 

uresničevanju programa dela d ča-
stijo možnost, da se dopolni z ak^ 
alno problematiko, ki ne dovolj** 
odlaganja. 

Gradnja v Zasipu 
Delegati zbora združenega deia -

zbora krajevnih skupnosti Sv-
odločali o sprejemu odloka o pre^ 
hanju lastninske pravice in dn^* 
pravic na zemljiščih, namenjenih * 
stanovanjsko in drugo komniefcs* 
graditev na območju zazidali*?* 
načrta Zasip. Osnutek tega ođofcs 
so delegati sprejeli na septemr-* 
seji, v javni razpravi organ 
združenega dela in samouprav 
interesne skupnosti pripomb 
dale. Dali so jih le lastniki zemljišč \ 
sklopu zazidalnega načrta, aiasc 
lastnik Zupan, ki ima na območju 
zazidalnega načrta 5.113 površinski 
metrov zeml j i šč . U p r a v n i organ bo * 
sodelovanju s kmetijsko z e m , ^ . 
skupnostjo skušal stranki "gotovic 
drugo zemlji^- Drugih' buKvj«* 
pri^mb ni bilo. V predlogu odlo^ 
zato bistvenih sprememb m. r i -
tega, da so n e k a t e n lastniki med ter 
časom podarili parcele svojcen^. i 
da je prišlo do spremembe ia>. 
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DOGOVORILI SMO SE 
Obširna razprava 
o dokumentih razvoja občine 
fclegati vseh treh zborov so po obširni razpravi sprejeli osnutek 
'*koće"a družbenega plana občine in osnutek resolucije za pri-
hodnje leto — Javno razpravo, ki bo trajala do 20. januarja, bo 
*dila občinska konferenca SZDL -

Na zasedanju z b o r a z d r u ž e n e g a 
je pismene pripombe dala dele-

ania A l m i r e iz Radovlj ice . Meni, 
* oba dokumenta delujeta togo, 

ata obveznost i združenega 
m na posameznih področjih ne 

aakazujeta možnos t i za dosego 
tijev. Morala bi bit i bolj konkretna 
• življenjska. V de lo skupščine in 

'jenih organov t e r te les bi morali 
•d«i (Juh vzajemnost i , dogovar-
j a , samoupravnega sporazum eva-
a* z združenim delom, občutek 
»odgovornosti in več je organske po-

— t i z združenim delom. Zdru-
delu bi mora le biti v pomoč 
eganju načrtovanih ciljev. 

*«oiuciji bi moral i prinesti kon-
»ttne predloge za izboljšanje pre-
frrk, ni»1irflnfi 17. last-z energijo i n pretirano iz last-

še neizkoriščenih virov kot so na 
*mer majhne p r e t o č n e vodne elek-
^rnt, zbiranje lesnih odpadkov, 
'•;£<>va predelava v energetiki in 
Udobno. De legac i ja se sprašuje, 

s p lanom z n a m o opredeliti 
t«htotno povečanje izvoza zdru-
fetega dela oz iroma industrije, 
*»tfanja dev iznega priliva v go-
«**vu in t u r i z m u pa ne znamo do-
«5ti Majhne obr tne organizacije bi 
*ko s primernimi programi bile 
•tetki manjš ih industrijskih de-
•tih organizacij, kar bi omogočilo 
k o v a n j e domaČe delovne sile. 
Umiranje združenega dela naj 

bilo na ravni o b č i n e celovitejše, da 
* lahko d e l o v n e organizacije pri-
d a l e uspešnos t svojega poslova-

i več vidikov i n na osnovi druž-
ekonomskih pokazate l jev , ki so 

' vsakdanji rabi anal i t sk ih in plan-
'tt služb 

- V o p r a v o se j e vključil FVanc 
Vut z B l e d a , ki je zastavi več 

nj Ali j e za naloge resolucije 
lana konkret izaci ja ukrepov nji-

uresničitve, predvsem zagoto-
finančnih sredstev , da se nalo-

bodo p r e n a š a l e v naslednja 
y Ali resolucija zasleduje m daje 
Nn<*t t i s t im na ložbam, ki bodo 
** prihranek energije (m omenje-
^•oplotna črpalka p n izkoriščanju 
W t o e vode pr i h o t e l u Park)? V 
C d f i T n a l o ž b V t u n s t i č n o 
^ r u k t u r o - a l i bodo torej vse 
^ i t e ^ a d i l i v zadnjih <iveh 

arednjeročnega razdobja? Al 
Vri pripravi resolucije analizirali 
w 4 i P g o s t i n s k i h i n t u r i s t i č n i h 
^Siaci i k er j e zaradi rasti cen 
^ olja odpr to vprašanje eko-

pos lovanja v zimski se-
V s a j pri d o m a č i h gostih ta po-

bremeni skoraj P o l o v i c o p e -
cene9 Nekater i viri sredstev 

J sanacijo blejskega jezera 
>Sjivi kot krajevni samopnspe-

te * 5 5 
S . Zastavlja se v p r a š a n j e a h 

Turistična 
^ n a m e n s k o porablja, vendar 

te^^rje8« 
^ p r e o p £ m P B t i č e n , d a m o r a i z h a -
^ z realnih razmer, da m o £ 
k a r a t i uč inkovitost naložb » in 
>i»ti zadolženost organizacij zdru-

Komisija 
za spremljanje 
javne razprave 
D * W i v s e h treh zborov so 

^i o S u t e k družbenega plana 
4 r R a d o k v I j i c a 1 9 8 1 - 1 9 8 5 m 
*>utek resolucije o d r u ž b e n o 

p o l i t i k i i n r a z v o j u o b -

V R a d o v l j i c a v letui 198J v 
r a Z pravo , ki bo t r a j a l a cio 

Z X X J " { o . D r u i b e n o p o . 

j e V BiAT Z ata Kav-

^ a d e U M ^ a - a B u t O a 

»'* Vasiliia tvornaiia, -
'"fcca in Valent ina T o m a n a . 

ženega dela. V resoluciji pa zazidalni 
načrti ne upoštevajo zahteve, da 
očuvamo vsak kvadratni meter kme-
tijskih površin. 

K r a j e v n a s k u p n o s t R a d o v l j i c a 
meni, da bosta oba dokumenta glede 
na najnovejše ukrepe težko uresnič-
ljiva. 

K r a j e v n a s k u p n o s t B o h i n j s k a 
B e l a pravi, da v načrtih ni omenje-
na, čeprav ima veliko problemov, 
najbolj pereč pa sta cesti do Kuplje-
nika in Slamnikov. Menijo, da bi 
morali zajeti tudi razširitev telefon-
skega omrežja in povečanje trgo-
vine. 

K r a j e v n a s k u p n o s t Kropa opo-
zarja, da v zvezi s pričetkom gradnje 
vodovoda Kropa-Zgornja Dobrava, 
ki naj bi se začela prihodnje leto, Še 
ni podanih rezultatov raziskav in 
us t reznih dovoljenj. 

K r a j e v n a s k u p n o s t Zas ip spra-
šuje, zakaj se v pianu zmanjšujejo 
sredstva za cesto B l e d - Z a s i p in 
zakaj se ta sredstva krajevni skup-
nosti ne nakažejo. Glede prenove 
vodovoda Gorje -Zas ip pa prosijo za 
odgovor, kako bo vplivala na porab-
nike vode v Zasipu ter če bo zago-
tovljena voda za novo naselje v 
Zasipu. 

Delegat k r a j e v n e s k u p n o s t i Le-
sce je menil, da je resolucija pre-
malo akcijska, da izpušča probleme 
notranjega gospodarjenja, da je 
vprašljivo linearno zmanjševanje 
splošne in skupne porabe, da je treba 
krepiti proizvodnjo v delovnih orga-
nizacijah, da imajo interesne skup-
nosti preveč sredstev in da področje 
obrti v resoluciji ni obdelano. 

Delegat k r a j e v n e s k u p n o s t i Be -
gunje je poudaril, da bo razprava o 
izrabi prostora možna šele, ko bo 
predložen grafični material. 

Delegacija k r a j e v n e s k u p n o s t i 
B o h i n j s k a Bis tr ica ugotavlja, da 
Gozdarsko kmetijska zadruga Sred-
nja vas v planu ni zajeta. Opozorila 
je na nujnost sanacije potoka, ki je 
ob zadnjih deževjih povzročil veliko 
Škode. V resoluciji ni predvidena 
individualna stanovanjska gradnja v 
Bohinju. Delegacija tudi sprašuje, 
kako se delijo sredstva za šport. 

Delegat krajevne skupnosti Moš-
nje je predlagal, da se število zapo-
slenih v administraciji ne sme pove-
čati, delegat krajevne skupnosti 
Lancovo pa je opozoril, da so še 
vedno zaposleni upokojenci, ki bi 
morali omogočiti zaposlitev mladim. 
, Na z a s e d a n j u družbenopo l i t i č -

n e g a zbora j e v razpravi o družbe-
nem planu Miroslav Birk opozoril, 
da se ne uresničujejo stališča, spre-
jeta pred dvema letoma na program-
ski konferenci o kmetijstvu. Delega-
ti so izrazili dvom glede 3,1 odstotni 
povprečni stopnji rasti uvoza s kon-
vertibilnega področja v letih 1981 
do 1985 za industrijo. Delegat Slav-
ko Staroverski pa je povedal, da izo-
braževalna, raziskovalna in kultur-
na skupnost ne omenjajo zgodovino-
pisja. 

D e l e g a c i j a m l a d i n e je na osnu-
tek resolucije podala pismene pri-
pombe. Mladi menijo, da je 15-od-
s t o t n o povečanje izvoza na konver-
tibilno tržišče pogumna odločitev, 
toda uresničljiva le z ustvarjanjem 
nerealne konkurence na tujem trgu. 
Povečanje izvenpenzionske ponudbe 
bi morali konkretizirati, saj kljub 
možnosti že dolgo ostajamo le pri 
klasični penzionski ponudbi. Poli-
tika investicij se togo ravna po repu-
bliški resoluciji in s svojo izvozno 
naravnanostjo dobesedno diktira 
odločanje delavcev o investiranju. O 
intenzivnem produkcijskem procesu 

lahko govorimo le v redkih organiza-
cijah združenega dela, prestrukturi-
ranju gospodarstva dajemo premalo 
pomena in vloge, temu ustrezna je 
slaba kvalifikacijska struktura zapo-
slenih. Pri stanovanjski gradnji se 
formalno omenja adaptacija pod-
strešij, na ocene Alpdoma naj se 
vnese konkretna opredelitev. Zapo-
slovanje je opredeljeno le načelno in 
ne problemsko, čeprav se ne giblje v 
dogovorjenih okvirih. Tako je letos 
odpovedal uveljavljeni sistem zapo-
slovanja pripravnikov. Prihodnje 
leto organizacije združenega dela 
predvidevajo zaposlitev 72 priprav-
nikov, kar giede na priliv iz šol ne 
zadošča. Strokovni kadri tako bežijo 
iz občine ob že tako skromni kvalifi-
kacijski strukturi novozaposlenih. 
Neugodna struktura zaposlenih še 
posebej bode v oči na področju 
finančnih in poslovnih storitev. 
Združeno delo j e dokaj dobro ujelo 
rast števila zaposlenih, a žal na 
račun delavcev iz drugih republik ob 
tem, da osnutek družbenega plana 
opredeljuje črpanje kadrov iz doma-
čih virov. Pogodbeno delo, sezonske 
zaposlitve in 'nadurno delo kažejo, 
da bi ob ustrezni reorganizaciji, 
predvsem pa z več volje in odgovor-
nosti, verjetno lahko v celoti rešili 
problem nezaposlenosti vsaj iskal-
cem prve zaposlitve. Teoretične na-
povedi predvidevajo povečanje šte-
vila zaposlenih za 300, vendar ob 
prilivu delavcev iz drugih republik in 
vse manjši »gibljivosti« delavcev 
med občinami lahko pričakujemo 
slabše razmere. Z vsem tem je tesno 
povezana štipendijska politika orga-
nizacij združenega dela, usmerjanje 
mladih v bodoče poklice in uveljav-
ljanje obveznosti in samoupravnega 
sporazuma o zaposlovanju. Vse ter-
ja več kot dva odstavka načelnih 
opredelitev, predvsem pa vzročno 
povezovanje z investicijsko politiko. 
V poglavju o racionalizaciji in orga-
niziranosti sta izpuščena industrija 
in promet kot da bi bilo tam vse 
»vzorno« urejeno. Gre predvsem za 
racionalizacijo in kvalitetno delo 
skupnih služb, za večjo angažiranost 
administracije, ki je ponekod tako 
preobsežna. 

Predsedstvo občinske konference 
ZSMS zato predlaga, da se oceni in 
preveri rast števila zaposlenih v 
tistih skupnih službah organizacij 
združenega dela, kjer kljub velikemu 
številu delavcev do leta 1985 napo-
vedujejo nadaljnjo rast. 

Zavarovanje 
vodnih zajetij 

Delegati zbora združenega dela in 
zbora krajevnih skupnosti so sprejeli 
predlog za izdajo odloka o zavarova-
nju vodnih zajetij. Za trofazni po-
stopek sprejemanja odloka so se 
odločili, ker je na tem področju malo 
izkušenj. 

Na zasedanju zbora krajevnih 
skupnosti je delegat krajevne skup-
nosti Ljubno predlagal, da bi morali 
odlok sprejemati v sodelovanju s 
tržiško občino, ker uporabljajo vodo 
tudi s tega območja. Delegacija 
krajevne skupnosti Bled je predlaga-
la, da se v odlok vključi tudi zaščita 
blejskega jezera in njegovih pritokov 
ter prepreči pognoje vanje gozdov na 
vodozbirnih področjih. V razpravi so 
sodelovali Še predsednik zbora kra-
jevnih skupnosti in delegati Begunj, 
Bohinjske Bistrice, Lesc in Radovlji-
ce, ki so menili, da mora odlok vse-
bovati tudi pregledno karto in pred-
videti glede na pomen vodnih virov 
različne ukrepe (slap Savica). Spre-
jeti bi bilo treba tudi odlok o zavaro-
vanju vodnih virov. Predlagali so, da 
bi bil ustreznejši naziv odlok o zava-
rovanju vodnih virov. 

J 

Delegatska vprašanja 
• Na z a s e d a n j u zbora krajevnih skupnosti j e de legac i ja kra-

j e v n e skupnos t i Kropa vpraša la z a k a j obč inske s lužbe niso t a k r a t kot 
d r u g e občine izdelale s i s t ema r a z d e l j e v a n j a plina. Podobno j e s pre-
s k r b o s kur i ln im ol jem. Kdo nosi za to odgovornost , s a j so bile k ra j e -
vne skupnos t i de ležne veliko kr i t ike . V p r a š a n j e so posredoval i izvrš-
n e m u svetu. 

• K r a j e v n a skupnos t Begunje j e odpr la v p r a š a n j e prevoza štu-
dentov v Ljub l jano . Mesečne vozovnice letos ne more jo dobiti pri obeh 
prevoznikih . Alpe tour ju in Via tor ju , zato m o r a j o čes to čaka t i na avto-
bus, s č e m e r zap rav l j a jo dragoceni čas. Zbor j e podprl pobudo, da štu-
den tom in d i j a k o m omogoči jo prevoz z eno mesečno vozovnico pri 
obeh prevoznikih . 

• K r a j e v n a skupnos t Stara Fužina j e vpraša la , kako zavarovat i 
vodno z a j e t j e v dolino Voje pred kana l izac i j sk imi odpadki iz planin-
skega doma , ki je bil letos z g r a j e n v bližini za j e t j a . Z z a j e t j e m upra-
vl ja K o m u n a l n o gospodars tvo tozd Bohinj , z vodo o s k r b u j e več nase l i j 
S p o d n j e boh in j ske doline. Kana l i zac i j ska nape l j ava iz p l an inskega do-
m a ni vodotesna , zato ogroža pi tno vodo. V bližini je tudi t r avn ik , ki v 
p r ime ru u m e t n e g a g n o j e n j a p reds tav l j a doda tno ogroženost . Vpraša-
n j e so posredoval i komi te ju za u rban izem, g r a d b e n e in k o m u n a l n e za-
deve. 

• K r a j e v n a skupnos t Srednja Dobrava se ne s t r in j a s č r t a n j e m 
609.500 d i n a r j e v za nj ihovo k r a j e v n o skupnos t , ka r se je zgodilo s po-
p r a v k o m proračuna . Prostori k r a j e v n e skupnost i niso u re jen i , m a n j k a 
o p r e m a in og revan je . P redvsem ni u r e j e n a soba za SLO in DS. Nujno 
j e t reba obnoviti s t reho, sicer bo poslopje propadalo . P red laga jo da se 
s r eds tva dodeie iz sredstev za vzd rževan je obč insk ih s tavb in pros i jo 
za komis i j sk i ogled s tavbe d o m a na S redn j i Dobravi . V p r a š a n j e so po 
sredoval i s ek re t a r i a t u za občo up ravo in d r u ž b e n e de javnos t i . 

• K r a j e v n a skupnos t Ribno poziva, da je t r eba t ako j popravit i 
m o s t na Savi pri Selu, ki ga j e odnes lo ob z a d n j e m n e u r j u . K m e t j e iz 
vasi Selo i m a j o zemljo, pašn ike in gozdove na d r u g e m bregu Save in 
m o s t n u j n o po t r ebu je jo . V p r a š a n j e so posredovali i zv r šnemu svetu. 

• k r a j e v n a skupnos t Bohinjska Bistrica j e vp raša la , z a k a j ni 
p re j e l a odgovora na pr ipombo k osnu tku a n e k s a k dogovoru o teme-
l j ih d r u ž b e n e g a p lana občine Radovlj ica 1981 — 1985. S e k r e t a r zbora 
k r a j e v n i h skupnos t i bo o t em poročal na nas ledn j i seji . 

• Na z a s e d a n j u zbora združenega dela je Anton T o m a n poročal , 
da so dobili odgovore n a v p r a š a n j a o m a l o o b m e j n e m prometu , še ved-
no pa ni odgovora glede vlečnice na Straži pri Bledu. 

• Delegaci ja DSSS LIP Bled je vpraša la , kako je z zaposlova-
n j e m sezonskih delavcev in z i zp lačevanjem nadomes t i l a osebnega do-
hodka za nezapos lene ter z r e š e v a n j e m prob lema nezapos len ih v obči-
ni. Nada l j e je vpraša la , z a k a j b le j ska špor tna dvorana (drsal išče) ne 
služi svojemu n a m e n u . Zastavi la j e še vp ra šan j e , k a k š n o j e s ta l išče 
občine do možne za jez i tve Save Dolinke in Save Boh in j ske , ka r bo tu-
ristični Bled obdalo z mlakužami . ' 

• Konfe renca delegaci j Psihiatrične bolnice Begunje s p r a šu j e , 
kdo j e osebno odgovoren, da s k u p n e s t rokovne službo SIS d ružben ih 
de javnos t i ne funkc ion i ra jo . 

• Delegati Šolskega centra Radovljica sp rašu je jo , kaKO bo pote-
ka la i zg radn ja zaklonišč in k a j je z zbranimi sredstvi . 

• Na z a s e d a n j u družbenopolitičnega zbora j e Zlato Kavcic vpra-
šal, k d a j bo kons t i tu i ran družbeni svet za ekonomsk i razvoj in pla-
n i r a n j e . 

• Boris Čebul j j e pr ipomnil , da so že n e k a j let pr i redi tve v poča-
s t i tev 29. novembra p r e s k r o m n e in da bi v občini moral i imeti osred-
n j o proslavo. Miroslav Birk je odgovoril, da koordinaci j sk i odbor za 
pros lave pri OK SZDL nač r tu j e vsako leto proslave že novembra za le-
to nap re j . Od k r a j e v n i h skupnos t i odziva na pobudo, da d a j o predloge 
za proslavo, ni bilo. . . ... Osvojena je bila pobuda, da bi svečano občinsko se jo pripravili 

V s a k e štiri leta, to re j e n k r a t v m a n d a t n e m razdobju . 
.J 

Organizacija upravnih organov 
Delegati vseh treh zborov so dali v 

javno razpravo odlok o organizaciji 
in -delovnem področju občinskih 
upravnih organov, pri čemer so dele-
gati zbora združenega dela in druž-
benopolitičnega zbora sklenili, da se 
javna razprava podaljša za dva me-
seca. Oba zbora sta sprejela še tri 
sklepe: da se v odlok vnesejo dopol-
nitve glede organizacije sprejemne 
pisarne ter skupne administrativno 
tehnične in vzdrževalne službe, da v 
roku enega meseca pripravijo osnu-
tek pravilnika o popisu del in opravil 
delavcev upravnih organov in da naj 
se vsestransko prouči upravičenost 
predloga izvršnega sveta o združi-
tvi obeh kolegijskih upravnih orga-
nov — komiteja za družbeno plani-
ranje in gospodarstvo in komiteja za 
urbanizem, gradbene in komunalne 
zadeve. 

Na zasedanju družbenopolitične-
ga zbora je Zlato Kavčič izrazil 
dvom o uspešnosti dela z združitvijo 
obeh komitejev, predvsem zaradi 
različnih podrofij dela. Delo komi-
teja za urbanizem, gradbene in ko-
munalne zadeve se glede nalog, ki so 
določene za izdelavo prostorskega 

lana, ne more primerjati š katero-
oli drugo gorenjsko občino. Boris 

sledice. Drago Rozman je odgovoril, 
da nova organizacija ne bo prinesla 
novih namestitev. Do leta 1985 bodo 
Število zaposlenih znižali za 8 od-
stotkov. Letos so Število zaposlenih 
zmanjšali za tri delavce. Ernest Noč. 
je dejal, da si z novo organizacijo 
obeta izboljšanje delegatskih gradiv, 
zlasti kratke povzetke. Janez Smole 
pa je dejal, da je izvršni svet zahte-
val tudi izvedbeni akt — pravilnik, 
ki naj ga. strokovne'službe pripra-
vijo v enem mesecu. 

Na zasedanju zbora krajevnih 
skupnosti je delegat krajevne skup-
nosti Lesce poudaril, da ustanovitev 
skupnega sekretariata skupščine in 
izvršnega sveta ni sprejemljiva in da 
mora izvršni svet os ta t i odgovoren 
za izvrševanje na log , skupšč ina pa 
ne sme biti nosilec operativnih 
nalog. Sekre ta r ia t skupščine n a j ba 
spremljal de lovan je delegatskega si-
s tema in predlagal ukrepe za izbolj-

C 
Šetina je predlagal, da naj o novih 
pobudah razpravlja družbeni svet za 
družbenopolitični sistem. Miroslav 
Birk je imel pripombo na opravila in 
naloge sekretariata za notranje 
zadeve, ki navajajo, da v njihov 
delokrog spada tudi opravljanje 
administrativno tehničnih opravil 
za delovanje delegatskega sistema. 
Poročevalka Milena Tornažin je po-
jasnila, da tako navaja zakon o si-
stemu državne uprave. V nadalje-
vanju razprave so delegati poudarili, 
da naj se upravni organi prilagodijo 
potrebam občanov, da naj se odsek 
za finance priključi komiteju za 
družbeno planiranje in gospodarstvo 
kot je bilo že pred leti, da naj se 
geodetska uprava formira kot organ 
v sestavu komiteja za urbanizem, 
gradbene in komunalne zadeve in da 
naj se formira sekretariat skupščine 
občine in izvršnega sveta. 

Na za sedan ju zbora združenega 
dela je Franc Smi t poudar i l , da spre-
memba ne sme povzročit i doda tnega 
zaposlovanja in druge f inančne po-

šanje. Kadrovska služba mora biti 
vključena v sekretariat izvršnega 
sveta. Za področje SLO in D S ter 
notranjih zadev naj odgovornost 
prevzame ljudska obramba. Delegat 
krajevne skupnosti Radovljica je 
menil, da združitev obeh komitejev 
ni umestna. Predsednik zbora pa je 
predlagal, naj se spremembe organi-
zacije podrobno proučijo zavoljo 
racionalnejšega in učinkovitejšega 
dela. 

Razrešitve 
in imenovanja 

D e l e g a t i s o MAKSIMILIJA-
NA N O V A K A s 31. d e c e m b r o m 
1982 razreš i l i d o l ž n o s t i ko-
mandir ja P o s t a j e m i l i c e Ra-
dov l j i ca in na t o d o l ž n o s t s 1. 
j a n u a r j e m 1983 i m e n o v a l i 
ALOJZA MIHELČIČA. 

I V A N A P F E I F E R J A iz Cel ja 
so i m e n o v a l i za s k u p n e g a de-
legata s k u p š č i n e o b č i n v od-
bor u d e l e ž e n c e v d r u ž b e n e g a 
d o g o v o r a o s k u p n i h o s n o v a h 
za z a g o t a v l j a n j e in u s k l a j e v a -
nje d r u ž b e n o e k o n o m s k i h o d -
n o s o v na področ ju s t a n o v a n j -
skega g o s p o d a r s t v a v SR S l o -
venij i . 
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Društvo Partizan Škof j a Loka 

Skrb za rekreacijo občanov 

ŠPORT IN REKREACIJA TOREK, 7. DECEMBRA 1! 

Škof)a Loka - Z izgradnjo športne 
dvorane na Podnu in z novo organizi-
ranostjo društva Partizan, ki nadaljuje 
dejavnost povojnih telovadnih društev, 
so občani mesta pod Lubnikom dobili 
možnosti za vsakodnevno rekreacijo. Po 
portoroških sklepih se dejavnost društva 
ne omejuje zgolj na telovadbo ali telesno 
vzgojo; poudarek je zdaj na športni 
rekreaciji, na sprostitvi in razvedrilu 
občanov. Prav v tem je društvo v zadnjih 
dveh letih veliko napredovalo, saj danes 
združuje že blizu sedemsto ljubiteljev 
zdravega načina življenja. Delo so 
razdelili na sedem sekcij: splošna vadba, 
namizni tenis, kolesarjenje, teki, smu-
čarski teki, odbojka, težka atletika in 
tenis. Najbolj množi&ia je sekcija za 
splošno vadbo z 230 člani, sledita ji 
odbojkarska s 118 člani in kolesarska s 97 
rekreativci. Če sta bila nekdaj šport in 
rekreacija pretežno domena moških, je 
zdaj stanje precej drugačno. V škof-
jeloškem Partizanu je prek 150 žensk 
različnih starostnih kategorij, ki kljub 
šolskim, delovnim in družinskim obvez-
nostim še vedno najdejo čas za tovrstno 
sprostitev v dvorani na Podnu. Dvakrat 
na teden, v torkih in četrtkih, poteka v 
dveh skupinah tudi vadba za predšolske 
otroke. V skupini od treh do petih let je 
letos 25 otrok in v skupini od petih do 
sedmih let prek 30. Vaditelji bi želeli, da 
bi k vadbi prišli predvsem tisti otroci, ki 
niso v vrtcih in so izvzeti iz organizirane 
rekreacije. Kljub dobremu obveščanju 
odziv doslej ni bil najboljši. 

Športna dvorana na Podnu je postala 
že domala pretesna za treninge škof-
jeloških športnikov, potrebe delovnih or-
ganizacij in za rekreacijo, ki jo vodi 
društvo Partizan. Zato ni čudno, pravi 
predsednik Partizana Viljem Medved, 
da vsi uporabniki dvorane le stežka 
uskladijo svoje interese. Vsak namreč želi 
čimveč prostora in časa »zakupiti« za 
svojo dejavnost. Prav polna zasedenost 
dvorane pa je doslej Podnu zagotavljala 
poslovanje brez izgub. 

Oba problema, s katerima se ubada 
društvo, se navezujeta na denar. Partizan 
je letos dobil za uporabo dvorane 600 ti-
soč dinarjev namenskih sredstev od zveze 
telesnokulturnih organi zaci i ter 140 tiso-
čakov za dejavnost. To bi bilo dovolj, če 

Nevšečnost 
za praznik 

V delovni organizaciji Go-
renjski sejem upajo, da bo 
izvajalec poskrbel za odpra-
vo napak v večnamenski 
hali 

KRANJ — Med zadnjimi praz-
niki je bilo drsanje v večnamenski 
hali v Kranju pravzaprav edina 
oblika množične rekreacije. Zato 
je razumljivo, da je bil obisk na 
drsališču še posebno velik. Zabe-
ležili so blizu 6000 obiskovalcev. 

Prav na praznik republike 29. 
novembra pa se je zgodilo tisto, 
na kar so že dlje časa opozarjali 
dobavitelja in montažerja opreme. 
Pregoreli so elektromotorji čr-
palk. Če ne bi delavci Elektroteh-
niškega podjetja Kranj v noči od 
29. na 30. november previli vse 
elektromotorje, zadnji dan praz-
nika drsanje ne bi bilo možno. 
Delavci ETP Kranj vsekakor 
zaslužijo pohvalo. Vendar pa Se 
naprej ostaja vprašanje, zakaj 
izvajalci ne odpravijo nekaterih 
v roku zagotovljenih reklamacij. 

Kljub opozorilom še vedno ni 
razrešeno vprašanje svetil. Svet-
loba v dvorani je namreč tako 
slaba, da ni moč organizirati 
hokejskih tekem. Prav tako so 
težave z akustiko. Čeprav 
je bila projektirana in vgrajena 
najsodobnejša oprema, akustika 
ni dobra. Zato v delovni organi-
zaciji Gorenjski sejem upajo, da 
bo vsaj izvajalec del SGP Gradbi-
nec Kranj skušal doseči pri svojih 
kooperantih, da bodo reklamaci-
je čimprej upoštevali. 

A. 2. 

se ob redni vadbi ne bi pokazala tudi želja 
po tekmovanjih, po uveljavljanju in do-, 
kazovanju v slovenskem merilu. Od-
bojkarji so iz »trimčkarjev« postali 
odlični igralci, danes med boljšimi v 
Sloveniji. Dvigalci uteži, člani težkoat-
letske sekcije so slovenski prvaki; po-
dobno je s karateisti. Drugi problem je 
ogrevanje športne dvorane. B društvu 
se bojijo, da bodo morali zaradi more-
bitnih poškodb prekiniti z vadbo, če 
dvorana ne bo ogrevana tudi popoldne. 

Poleg redne vadbe prireja društvo 
vsako leto številne trimske akcije. Se 
dobro se spominjajo prvega rekreacijske-
ga kolesarjenja, ko so se krepko ušteli v 
napovedih. Pričakovali so prek tristo 
udeležencev, toda prišlo jih je sedemsto. 
Vsega je zmanjkalo: čaja, značk, pla-
ket . . . Zdaj so na presenečenja bolie 
pripravljeni. Vedo, da se v škofjelo&i 
občini rekreira domala polovica občanov. 
Veliko zaslug za to ima tudi Partizan, ki 
je za minulo dvoletno delo prejel dve 
priznanji: zlato značko krajevne skup-
nosti Loka ter letos posebno priznanje 
Partizana Jugoslavije — zveze za športno 
rekreacijo in fizično vzgojo. 

C. Zaplotnik 

Planinski 
izlet na Oljko 

KRANJ — Planinsko društvo 
Kranj, odsek za planinsko hojo in 
vodništvo, bo v soboto organiziral 
zanimiv enodnevni izlet na Oljko. To 
je 733 metrov visoki vrh aad Polzelo 
v Savinjslu dolini. Konec letošnjega 
septembra je namreč prizadevno dru-
štvo PD Polzela obnovilo in odprlo na 
vrhu gore Oljke lep planinski dom, ki 
ima 150 sedežev, 45 ležišč in veliko 
razgledno teraso. 

Kranjski planinci se bodo zbrali v 
soboto 11. decembra na železniški po-
staji v Kranju ob 5.30. Tu jih bodo 
čakali planinski vodniki. Iz Polzele je 
dobrih dve uri hoda do vrha gore 
Oljke. Pot jih bo nato vodila proti 
Titovem Velenju, kjer se bodo vkrcali 
v redne avtobuse in se v večernih urah 
vrnili v Kranj. -h 

Plavanje 
Dobri rezultati 
v mnogoboju 

KRANJ - V leto&vjem slovenskem 
plavalnem mnogoboju so bili v vseh 
šestih kolih in v vseh kategorijah do-
seženi izvrstni rezultati. Tako sta brata 
Petrič dokazala, da res dobro trenirata. 
Enako pa tudi ostali kranjski plavalci. 
Borut Petrič je na 1500 m kravi izplaval 
15:41, 2. njegov brat Darijan pa 15:42,6. 
Dober rezultat je na 200 m kravi dosegel 
tudi Marenčič, saj je plaval z rezultatom 
2:01,7. Dobro je plavala tudi Neža Rebolj, 
ki je na 100m delfin s časom 1:36,2 
postavila nov republiški rekord za mlajše 
pionirke C. . 

Vrstni red po šestih kolih: člani — 
1. B. Petrič, 2. D. Petrič, 3. Kos (Fužinar); 
mladinci — 1. Ambro (Fužinar), 2. Bešter, 
3. Šolar (oba - Triglav); st. pionirji -
1. Prislan, 2. D. Marenčič (oba Triglav), 3. 
Zupančič (Rudar); ml. pionirji A - 1. S. 
Jocič (Triglav), 2. Voglar (Celulozar), 3. 
Karadža (Fužinar); ml. pionirji B I - 1. 
Jurak (Neptun), 2. K Mohorič, 3 Krelj 
(oba Triglav); ml. pionirji B II - 1. 
Planšak (Fužinar), 2. Pavlec (Branik), 3. 
S Rus (Triglav); ml. pionirji C - 1. 
Šumnik 2. Majhen (oba Titovo Velenje), 
3. Rudolf (Neptun); članice - 1. M. Kos 
(F\ižinar), 2. Berložnik (Triglav), 3. Logar 
(Neptun); mladinke - 1. Kosirnik (Tri-
glav), 2. Sovine (Fužinar), 3. Maček (Ra-
dovljica); st. pionirke — 1. Zavratnik, 2. 
Hedl (obe Branik) 3. Rodošek (Fužinar); 
ml. pionirke A — 1. Godina (Branik), 2. 
Toplak (Celulozar), 3. Kalan (Triglav); 
mlajše pionirke B I — 1. Anderle, 2. 
Fermentin (obe Neptun), 3. Gril (TVi-
glav); ml. pionirke B II — 1. Brodnik 
(Branik), 2. Melink, 3. Praprotnik (obe 
Rudar), ml. pionirke C - 1. N. Rebolj 
(TViglav), 2. Koprušek (Titovo Velenje), 
3. Tanko'(Triglav). 

-dh 

Za 
razširitev 
konjereje 
v občini 

Voklo — V težki gospodarski si-
tuaciji in težji preskrbi z naftnimi 
derivati pr ihaja prav v tem času 
spet do tistega, kar smo v preteklo-
sti zanemarja l i v tolikšni meri, da 
je ostalo bore malo. To gre pred-
vsem za kon jerejo, sa j so nam to os-
novno konjsko mehanizacijo pre-
vzeli t raktorj i in druga prevozna 
sredstva. Vendar ne gre tu samo za 
poljedeljce, ki so jim traktorji dali 
velikega poleta za svoje delo. Konji 
so potrebni za JLA in splošni ljud-
ski odpor, da posebno ne govorimo 
za rezširitev turistične ponudbe. 

To je leta 1981 vodilo tudi konje-
niški klub Voklo, da so ustanoili 
društvo. Namen tega društva je bil, 
da se združijo vsi ljubitelji konj v 
občini. Sedanji 148 članski konjeni-
ški klub Voklo pri ustanovitvi ni 
imel nobenega svojega konja, nima 
jih tudi ne še sedaj, a v društvo so 
prišli tisti ljubitelji, ki so imeli svo-
je konje. Bilo jih je osem. S svojo 
dejavnost jo bodo razširjevali turi-
stično ponudbo v občini in pri tem 
gojili tudi športno dejavnost in vad-
bo j ahan j a ter pri tem usmerjal i tu-
di mladino naza j k naravi. 

V načrtu imajo, z dogovorom z Li-
pico, da bodo v rejo dobili dve elitni 
kobili. Seveda pri konjeniškem klu-
bu Voklo gledajo naprej . Imajo že 
vlogo za pridobitev svojega prosto-
ra in vse kaže na lokacijo Blato pri 
Preddvoru. Tu na j bi bil predvsem 
rejski del društva in tudi turistični 
del: izposojevalnica konj za j a h a n j e 
vsem ljubiteljem te zdrave športne 
rekreacije. Njihova želja je tudi, da 
bi v Bobovku lahko usposobili pro-
stor za tekmovalni del. Vendar pri 
vsem tem bi morale svoj pris tanek 
dati še kra jevne skupnosti Pred-
dvor in Kokrica. Prepričani smo, da 
jim kra jan i obeh krajevnih skupno-
sti ne bodo delali težav. Vsi na j se 
namreč zavedajo, da ne gre samo 
za korist KK Voklo, temveč za obe 
krajevni skupnosti in splošni inte-
res vseh kran jsk ih občanov. 

Njihov načrt je pridobitev teh 
dveh lokacij kar v na jk ra j šem času, 
da bodo lahko začeli z deli in na teh 
zemljiščih postavili potrebne objek-
te. Tako bo njihovo delo lahko še 
bolj zaživelo. To ni samo razmišlja-
n je članov KK Voklo, sa j je za rez-
širitev konjere je zapisano tudi v 
s rednjeročnem programu sekreta-
riata za kmeti js tvo za rejo konj Slo-
venije. V načrtu KK Voklo je tudi 
organiziranje letnega tabora jahal-
ne šole. V ia tabor bi povabili pri-
padnike JLA, TO, občane in mladi-
no in seveda kmečke sinove, ki se-
da j v času mehanizaci je ne vedo ve-
liko o konjih. Naslednje leto na j bi 
KK Voklo organiziral dve dirki: 
Preskakovanje zaprek in dirko 
kmečkih konj. 

D. Humer ^ ^ 

Gorenjci 
v ligaških 
tekmovanjih 

Hokej 
Kritično v Triglavu 

KRANJ — »Problematika v hokejskem klubu Triglav je taka, da i f r.-
staja kritična,« je na racc/ovoru dejal predsednik kluba Jure Hribar. Ta po-
svet so hokejisti Triglava organizirali s predstavniki družbenopolitičrl 
organizac ij. Gorenjskega sejma, TKS in ZTKO. Slišati je bilo mnogo krt:i-
čii i h pripomb in tudi to, da je klubska blagajna prazna. Od telesne kultur* 
Kranja hokejski klub :a svojo dejavnost dobi premalo. Vemo. koliki v 
dragu hokejska oprema, ki je pri nas nasploh ni. 

Kje dobiti finančna sredstva za najemnino ledu v Savskem logu. kje 
dobiti prepotrebna sredstva za nadaljnji razvoj hokeja v Kranju in kje di-
nar za tekmovanje v slovensko-hrvaški ligi. Vse to so vprašanja, ki so sijih 
zastavljali Triglavani na petkovem posvetu. Znano je, da so hokejisti I--
glava že dvakrat prišli v prvo zvezno hokejsko ligo. Prvič v sezoni 1996. 
drugič pa lani. Prvič so jih prepričali, da v ligo niso odšli, ker v Kranju š? 
ni bilo pogojev za treninge in tekmovanje. Igrati bi moralitna Jesenic**. 
ali v Ljubljani. Že to leto so bile sporna finančna sredstva. Enako je bil: 
tudi letos, a razlika je bila le v tem, da imajo pogoje za trening in tekme 
seda] hokejisti Triglava doma. A spet se je zataknilo pri denarju. Kolik: 
času bo še tako. Vedo, da so zaostreni gospodarski pogoji, vendar mislijo, 
da bi se le našel izhod iz te problematike. Treba bo iti v akcijo, da se ondc-
bi pokrovitelja in iti še v druge akcije za dejavnost. Če tega ne bo. je bila 
slišati, da bodo hokejisti Triglava šli samo še med rekreativce. To bi bi! po-
lom za nadaljnji razvoj kranjskega hokeja. 

Vendar je bilo na posvetu rečeno, da hokejisti Triglava na leden: pfo-
skvi lahko še trenirajo in igrajo. Treba pa bo enkrat jasno in glasno reči. 
ali v Kranju hočemo hokej. 

D. Humer 

Svetovni pokal v alpskem smučanju 

Beli cirkus se je začel 

KOŠARKA - Košarkarice Save so 
tokrat v domači dvorani na Planini v 
drugi zvezni ligi gostile moštvo Rade 
Končarja. Gostje so bile boljše in zaslu-
ženo so zmagale. Jeseničanke, ki igrajo v 
ženski republiški ligi, so gostovale \ Ljub-
ljani, kjer jih je premagal domači Slovan. 
Enako usodo so doživeli košarkarji Tri-
glava, ki so gostovali pri Cometu iz Slo-
venskih Konjic. 

Izidi — ženske — Sava : Rade Konča r 
70:85 (36:42), Slovan : Jesenice 63:53 
(31:24), moški - Comet : Triglav 92:79 
(45:40). 

Pari prihodnjega Jtola— Ilirija 
Sava, Jesenice : Novo mesto, Triglav : 
Novoles. 

HOKEJ — V prvi zvezni ligi tokrat ni 
prišlo do presenečenj. Jeseničani so po 
visokem porazu v Ljubljani tokrat doma 
igrali s solidnimi gosti iz Celja. Vendar so 
bili lanskoletni državni prvaki boljši. V 
slovensko-hrvaški ligi je Kranjska gora 
dobila srečanje s Stavbarjem v Mariboru, 
kranjski Triglav se je iz gostovanja v Za-
grebu vrnil s točko, Tivoli pa je premagal 

Izidi — Jesenice : Cinkarna Celje 6:2 
(1:0, 1:0, 4:2), Sta»bar : Kranjska gora 2:6 
(1:1, 0:1, 1:4), Mladost : Triglav 2:2 (0:0, 
1:1,1:1), Tivoli: Bled 5:3 (1:1, 1:1, 3:1). 

Pari prihodnjega kola — Vojvodina : 
Jesenice, Triglav : Tivoli, Kranjska gora : 
Mladost, Bled prost. 

ODBOJKA — Blejčani, ki igrajo v prvi 
ZOL B, so v republiškem derbiju brez te-
žav dobili srečanje z Mežico. V republiški 
ligi so Zelezarji premagali Izolo, medtem 
ko je mlado moštvo Bleda moralo 
priznati premoč gostom iz Brezovice. 
V republiški ženski ligi Gorjankam kljub 
domačemu igrišču ni uspelo, da bi dobile 
srečanje s Partizanom Tabor. 

Izidi - Bled : Mežica 3:0, Zelezar : 
Izola 3:1, Bled (mladi) : Brezovica 0t3, 
ženske — Gorje : Partizan Tabor 0:3. 

Pari prihodnjega kola - Pakrac ; 
Bled, ženske — Gorje : Ragoza. 

-dh 

KRANJ - Smučarska sezona 1982 do 
83 v svetovnem alpskem pokalu se je 
začela v nedeljo z moškim smukom v 
Švici. V zimsko športnem središču Pon-
trasina, sem je bil prestavljen smuk iz 
Laaxa, se je začel letofriji beli cirkus, ki 
bo vse do 21. marca držal v šahu vse 
ljubitelje smučanja. Smuk se ni začel z 
nobenim presenečenjem, saj je zmagal 
Avstrijec Weirater pred rojakom Klam-
merjem in Švicarjem Mullerjem, medtem 
ko je bil naš predstavnik Puhalj 
petinšestdeseti za nekaj več kot pet 
sekund zaostanka za zmagovalcem. Nas 
drugi predstavnik Jemc pa ni prišel do 

letošnjem svetovnem pokalu bo na 
dvaindvajsetih prizoriščih Evrope, Ame-
rike in Japcnske, tu bo marca v Furanu 
tudi zaključek sezone, v moškem delu 
triintrideset smukov slalomov in vele-
slalomov in nova disciplina supervele-
slalom. Za svetovni pokal štejejo tn 
kombinacije od petih, pet smukov od 
enajstih, pet slalomov in pet veleslalomov 
od enajstih, oziroma desetih. Ženske 
imajo na sedemnajstih prizoriščih sedem-
indvajset tekmovanj. Od teh se bo za 
točke svetovnega pokala štelo tri kom-
binacije od treh, štirje slalomi in štirje 
veleslalomi od osmih tekem. Tako kot pri 
moških je tudi pri ženskah enakovredno 
Štet tudi superveleslalorn. 

2e prve tekme v italijanskem Bormiu, 
kjer je bila svetovna serija, so pokazale, 
da bodo tudi letos moči iznenačene, sa j 
stari mački niso počivali. Novih imen v 
bistvu ni. A vendar se bo pojavil kdo, ki 
bo skušal prekrižati v posameznih disci-
plinah in na posameznih tekmovanjih 

Sporočili ste nam 
Jesenice vodijo - Nadaljuje se tek-

movanje v gorenjski kegljaški ligi. V tret-
jem kolu je Simon Jenko premagal 
Jesenice, Kranjska gora Bled, Lubnik 
TVim in Ljubelj Savo. V četrtem kolu je 
Bled premagal Simona Jenka, Jesenice 
Lubnik, Kranjska gora Savo in Trim Lju-
belj. Borbeno je bilo tudi peto kolo. 
Kranjska gora je premagala Ljubelj, 
Simon Jenko Savo, Jesenice Trmi in 
Lubnik Bled. Jeseničani so zbrali 20 točk. 
Kranjska gora jih ima 18, po 12 točk pa so 
zbral- Simon Jenko, Ljubelj, Lubnik in 
Bled. Sava ima 8 točk. Trim pa dve točki. 

Kegljaško tekmovanje v Peku - V 
počastitev dneva republike sta osnovni 
sindikalni organizaciji Pohuretan m Raz-
vojno pripravljalni oddelek tržiškega 
Peka Dripravili kegljaško tekmovanje na 
kegljišču Rihtar v Zvirčah. Med delavci 
Poliuretana so bili najuspešnejši Ada 
Ahačič, Joža Teropšič, Smajo Košić, 
Mato Leontič. Janez Alič, Marjan MuSič 
itd. Med delavci Razvojno pripravljaj 
nega oddelka pa so bili najuspešnejši 
Metka Sova. Polona Ahačič, Dragi Ber-
talanič m Milena Dolčič med ^nskami 
ter Didvik Perko, Jože Pogačnik, Zdene 
Jerman Miroslav Stojanovič m Vin 
Spehar med moškimi. M. Jenkole 

Peko in skupščina zmagovalca -
Strelska družina Anton Stefe-Kostjai iz 
TVžiča je pripravila tekmovanje v strelja-
nju z zračno puško. Sodelovale so ženske 
in moške ekipe, občinski sindikalni svet 
pa je pripravil pokale za najboljše^ Med 
ženskami ekipami so bile najlK>lJ«e| 
strelke Peka in skupščine občine, med 
moškimi pa strelci skupščine občine preti 
Tokosom, Pekom-Mreža in Gozdnim 
gospodarstvom. j K i k e l j 

IVžiško šahovsko tekmovanje - V 
domu Petra Uzarja v Bistrici pri iržicu 
je Šahovsko društvo Tržič pripravilo 
turnir, na katerem je igralo 14 šalustov 
Pokrovitelj in organ iza toir je bila komi-
šsija za šport in rekreacijo občuiskega 
sindikalnega sveta. Z 11,5 točke je zmagal 
Boris Kogoj (Obrtno podjetje), drugi je 
bil Janez Uzar (Peko-Orodjarna) i 
točkami, tretji pa je bil Franc Skijam 
(Združenje obrnikov) z 8/> točke. Sledita 
Ivan Ravnik (Carinarnica) in Anton Kj>-
vačevič (Tokos), ki sta zbrala po 8 toCk^ 
T\irnir so odlično pripravili člani hu 

J.Kikel 

račune favoritom. Čeprav v Borna; ' 
veleslalomu in slalomu ter par&tee^ 
slalomu niso nastopili vsi najboljši. j» 
vendar jasno, da bodo najboljša a«® 
pobirali tisti, ki jih že par sezon. Vofe' 
bo letošnja sezona v moški in ženski k«-
kurenci sila zanimiva, saj je pretekle 
dni od svetovnega prvenstva v SAi^ 
mingu in je leto dni pred iinsfc* 
olimpijskimi igrami v Sarajevu. Smo s « 
v prelomnem letu in pokazalo se b*v 
katere tekmovalce in tekmovalke 
računamo, da jih bodo nacicai^ 
smučarske zveze poslale na pris«** 
olimpijskih bojev v Sarajevu. 

Povsod po svetu so se vestno prpa'-

ljali za to sezono. Vsi so zagrizene v t i 
an pilili svojo tehniko. Vse države se * 
rajo na prekaljene tekmovalke in tek* 
valce. Enako zagrizeno kot ostali se *»* 
li in se za to sezono pripravljali tudi 
Moška A reprezentanca je ostala isu * 
lani Največ se pričakuje od Streli * 
Križaja, ki bosta na vseh tekmah »tir 
slaloma in slaloma skušala dosefc S* 
največ. V našem taboru menijo. d» > 
vsaka uvrstitev med prvih deset doC» 
Enako je tudi pri ženskah, a tu ie ie 
pripravljalno sezono prišlo do 
poškodb. Edina, ki je zmogla • 
poškodb je bila Zavadlavova. Od n«e 
računa, da bo spet med vodilnimi j 

5 
Si, 

»Ur mistkami na svetu. Tu so že Pehar-Č*«!^ 
Leskovškova in Tometova ter Mavče« fcT. 
ki pa so vse prebredle poškodb« Ne ve. * ^ 
kako bo z Jermanovo in kdaj se bo 1*2* ** 
pojavila na prvih tekmah. 

Bodimo optimistični, saj naši snsuč*i 
in smučarke ne zaostajajo za sveto1' 
elito. Prepričani smo, da se bomo 
na koncu sezone spet veselili. 

D. Hua:A 

Košarka 
Gostitelj tretji 

KRANJ Ob dnevu republike * c * 
ski košarkarski kluh Triglav v dvor** 
Planini pripravil že petkidvajseti 
cionalni članski turnir v košarki 
prireditev je bila prej avgusta za 
praznik, toda organzatorji so ga presa** 
kjer je v avgustu težko dobiti kval*** 
moštva. 

Na letošnjem so nastopila košarki 
moštva prvoligaša B Slovan iz Lmhitf* 
drugoligaš ljubljanske Ježice in 
domače člansko moštvo Triglav Si * 
je na tem turnirju pokazal Slovan. * " 
premagal oba nasprotnika in s 
zasluženo osvojil prvo mesto. Deir*-* 
so kljub dvema porazoma pokaiaii. 4 

zasluženo v vrhu slovenske košarke. 
Izidi - Triglav : Ježica 90:100 H? S 

Slovan : Ježica 79:62 (44:23), Tr**' 
Slovan 71:83 (35:47). 

Vrstni red - 1. Slovan, 2. Jefco* 
TViglav. 

Vsa srečanja so dobro sodili kr&r.T* 
sodniki Lampret, Prosen in Kovačič. 
• 

Tečaj za vaditelje 
teka na smučeh 

p< 

Vr 
i« 

* 
•k 

<* 

Vi 
<4 

G 
M 

r 

KRANJ - Odbor za 
in področni zbor vaditeljev . 
tanja v sodelovanju s šolski* 
centrom za telesno vzgojo iz 
Ijane razpisujeta teftaj za v*d3«* 
lja teka na smučeh. Tečaj b« v 

drugi polovici decembra in 
arja prihodnje leto. Obsegal 
sedemnajst ur teoretičnih preda-
vanj ter 39 ur praktične vadbe. 

Šolanje je namenjeno predv.*« 
članom športnih društev, vodj*« 
in članom smučarskih sekci; w 

organizacijah združenega 
krajevnih skupnosti, šolam, . 
bei pa Se nekdanjim aktivni« 
tekačem, ki še niso opravili stro-
kovnih tečajev, skmtka vsem. ki 
te posredujejo znai^e mladim j n 
odraslim oziroma jih to delo 
V ^ S t r o š k i t e č a j a znašajo S W 
d i n a r j e v . PojasmU in pr«av* 

_!!si«,«in ni s meno ali po 
? „ C dTlO. decembra v o b č i n i t «1 etnokulturni h o r g a n i « ^ zvezi telesno* ^ ^ 
Kranj, «117« vsakdan, ruea 

V sredo do 17. ure. J 
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Najprej je bilo zdravilo . . 
Kakšne slave pojemo 

^katerim začimbam, ki 
Vik dan sproti bogatijo 
uše jedi. Kaj pa kisu? 
Zdi se, da je v naši pre-
vrni le malo manj po-
memben kot sol. Pa smo 
a sol toliko rekov našli, 
° kis pa menda prav no-
snega, razen tistega, da 
spiješ kot jeshar«. Pa si 
smislite danes solato 

kisa! Pa golaževo, 
"»npovo ali kakšno dru-
ačno kislo juho brez ki-
4 Drugače je za Angle-
*• ki ti namesto kisa na 
«ano solato pomažejo 
*^kšno slano smetano 

jajčno omako. In kako 
" lagali brez k i sa? Kaj 
»tro bi se pa o n j e m raz-
gali, će bi nam ga vzeli, 
* bi ga naenkrat n e bilo, 
<* na primer d a n e s ka-

Takrat bi takoj ve-
kako nujno potreben 

t kis našim prebavnim 
*5anom, ker vzburja že-
•dčne sokove, da delajo 
*»v. kako ne m o r e m o 
"o njega pri otekl inah, 

si z njim, če ni dru-
pri roki, tudi očisti-

•»inrazkužimo rane, da 
J « stari Grki in stari 
^pćani vedeli za njego-
* zdravilnost... 
Najprej so ga izdelovali 

* zdravilo. Z a n i m i v o p a 
"o. da ga še d a n e s dela-
* »a enak način, kot ta-

v začetku. 
Halo je kisarn pri nas, 

** bi si lahko ogledali 
proizvodnje. Vsa 

*izvodnja kisa pri nas 
"ovarniška. Le dve mah 

sta še v Jugoslavi -
j menda. , Strnišova v 
^nju in še e n a v Lju-

Sicer je pa proiz-
"̂ nja kisa stranski pro-

^ pridelovalcev vina 
t J * iganih pijač. Ena naj-
i ^»ejših je bila na Go-

f îiskem v Škofji Loki, 
" je danes picerija. 
« Vmški koloni so z njo 
, Sfcli. 

Pokojni Ivan Strniša, ki 
* 1931. leta začel s kisar-
V stari Šušteršičevi hi-

Grajzarjem in Su-
d c e m na Primsko-
^ je bil s icer sodar. 
J*ko je hodil po svetu. 
Sftih, v stari Avstriji, je 

^ obrtniki veljal za-
^ da je moral mojster, 
^fcaterega je prišel obr-
** njegove sorte, le-te-
* Prenočiti in en dan 
*»»iti, mu delo dati ali 
*<*narja toliko, da se je 

en dan preživel m 
H naprej. Tiste čase so 
^niki veliko »vandra-

li«. In nekje v svetu kjer 
je delal vseh vrst sodove, 
se je oče Ivan naučil izde-
lovati kis. 

S šestimi kad m i je za-
čel. Vsaka je imela tisoč 
litrov. Zgoraj so bile ožje, 
spodaj širše, zgoraj se je 
vlivala vinska ali špirito-
va mešanica skozi mrežo 
na bukove oblance, ki so 
zapolnjevali vso sredino 
soda, spodaj pa je bila 
spet mreža in pri strani je 
bila pipa, kjer je ven tekel 
kis. Kar se je v škaf tam 
pri strani natočilo v dveh 
urah, so spet zgoraj ulili, 
dodali še liter mešanice 
in postopek ponavljali od 
jutra do noči. Naslednje 
jutro je bil kis narejen. 
Ob strani soda je bil nare-
jen poseben oder, da se je 
lahko vlivalo na vrhu v 
odprtino. To je bilo najte-
žje delo, se spominja Str-
nišev Andrej, ki je pred 
desetimi leti prevzel do-
ma kisarno. Mama in 
otroci so kis prodajali. 
Sodček so privezali na 
hrbet, pa so šli. Ali pa vo-
ziček. Bili so težki časi, se 
spominja mama Marija. 
Gospodarska kriza je bi-
la, pa so ga gospodinje 
kje v hribih vzele tudi le 
po dva deci. Da so ga pri 
hiši vzeli liter, je bila že 
dobra kupčija. Po dva di-
narja je bil 1932. leta. tik 
pred vojno pa po 8 dinar-
jev.' Od Sv. Katarine nad 
Medvodami pa nekako do 
Gorič so imeli svoj rajon. 
Kmalu si je mama P"do; 
bila svoje stranke in ni ji 
bilo treba vpiti, kot so 
vpili »jesharji« iz Cičanje 
ali od kod drugod. Vedela 
je tudi, da bo pri kakšni 
mami na Jami ali na Pre-
bačevem dobila tudi kos 
kruha za otroke. . . 

Težki časi so bih. i udi 
vojna jim ni prizanesla. 
Po svoje so pomagali. Ko-
likokrat je bil pap»fna* 
zamašek na steklenici ki-
sa skrito pismo, l iha jav-
ka je bila v Strniševi ki-
sarni. Od tu je šel kis cez 
Poljansko dolino in No-
vake v bolnico Franjo, pa 
v bolnišnico pod Stor-
žic • • 

Šestdeset litrov kisa so 
naredili včasih na dan. 
Danes ga pri Strnišovih 
narede približno devetsto 
litrov dnevno. Ves gre 
sproti. Poznan je med go-
spodinjami kot eden naj-
boljših kisov pri nas. 
Kvalitetna surovina je 
potrebna, pravilno hlaje-
nje in skrb za regeneraci-

SKUPNOST ZA ZAPOSLOVANJE KRANJ 

O t r o k 
i n d r u ž i n a 
v p r e d p u b e r t e t n i 

d o b i 

OSAMOSVAJANJE OTROKA 

Doba Dubertete, za ka tero psiholog L Tavazza Doba pUDeit , i z m e r n i h vzgojnih možno-

^ a l e l s S n o tudi začetek osebnostnega osa-
pa je T , . h k 0 ugotovimo vse večjo ^ ^ j a n j a o ^ k a e T a k 0 lahKOe g a n j e , a s t „ 

^ i n t e r e s o v S i s t o T n j e , ki se iz družine usmer ja v 
j interesov, ^hlikovanie moralnih stalisc, 

^ f a ^ g l e d a na "vet, sk ra tka oblikova-
^ » ^ i l a i« - e h faktor jev dedno-

L r S a P o f k ~ n e g a k a b s t r a k t n a 
rnu n S zaradi zmožnosti induktivnega in de-
* u t t h E 2 £ ' mišljenja so otrokova pr izadevanja za 
- ^ n a v a n l e sveta vse uspešne jša . Zaradi zmožnosti 
^ v a n T a pojmov in razvoja logičnega mis l jenja ze 
^ o o b h k u i e znanstven pogled na svet. J a t o z lah-
^ d o f e m a s is teme ras t l inskega in živalskega sveta, 
£ so m T d e f i n i c i j e iz slovnice, zanimiv, so mu po-

a s t r o n o m i j e , veseli ga znanstvona fantast ika, 
i ustvarja tehnične konstrukci je , navdušen je za 

Bo dober? Mama Marija samo stopi v kisarno, pa že ve 
kako »zrel« je kis. Desetletja in desetletja dela v kisar-
ni dajo bogate izkušnje. — Foto: D. Dolenc 

jo gljivic. Že dolgo pri Str-
niševih vedo, da so slo-
venska vina prelahka za 
izdelavo kisa, nimajo toli-
ko organskih in anorgan-
skih elementov in aroma 
se v proizvodnji razkroji. 
Najboljša vina, pravi An-
drej, so srbska. Okrog Ne-
go ti na. 

Še vedno delajo pri Str-
niševih vinski in špiritov 
kis. 4-odstotni vinski za 
na solato, 9-odstotni za 
vlaganje. Pred letom 1970 
je menda bilo, ko smo pri 
nas z zakonom zapisali, 
da se sinejo proizvajati le 
takšni kisi. Pa to ni naj-
bolj gospodarno, razmiš-
lja Andrej. Koliko bi pri-
varčevali pri vodi, energi-
ji, embalaži, če bi vinski 
kis izdelovali 7,5- ali 8-

odstotni in bi ga gospodi-
nje same po svojem oku-
su zalivale z vodo, kot pa 
da se skozi sode pretaka 
toliko več vode, jo emba-
liramo, razvažamo.. . No, 
morda se bo kdaj tudi to 
spremenilo. Zadovoljni 
so, ker so gospodinje za-
dovoljne z njihovim ki-
som in stare, preizkušene 
recepture ne bodo spre-
minjali. Veliki hrastovi 
sodi, stari »frings« agre-
gat in prizadevanje do-
mačih, da se bodo v sodo-
vih pretakale le najkvali-
tetnejše vinske in špirito-
ve mešanice so garanti, 
da bomo na Gorenjskem 
že naprej uživali najbolj 
prirođen kis. 

I). Dolenc 

zbirateljstvo. S tem pa že us tvar ja svoj lastni svet, v 
katerem starši niso več na jpomembnejš i . 

Zanimanja , ki jih odkriva v sebi in išče zunaj se-
be, niso več zan imanja in želje staršev, pač pa njego-
va lastna zanimanja . Interesne dejavnosti , ki j ih je 
doslej razvijal v šoli ali zunaj nje, so bili mnogokrat 
osnovani v željah staršev. Sedaj se 4o ruši. Predpu-
berteta pomeni razpad otroštva, ka. ti predpuberte-
tnik že dopove staršem, ka j hoče, ka j ga veseli in do-
pove tudi, česa noče več (na primer hoditi v glasbeno 
šolo). 

Čustvovanje se bogati z vezmi zunaj družine: to so 
sošolci, to so tovariši iz krožka, to je klapa z dvorišč:. 
To pa so področja, k jer družina nim< več nadzora. 
Otrok se doma tudi dobro počuti, toda istočasno si 
prizadeva za dobro počutje tudi v teh svojih drušči-
nah. Tu ni več »majhen«, ni več »ot'ok«, sa j je že 
uspel s svojimi predlogi, sa j se je že izkazal pred tova-
riši. Želi biti član uradnih ali neuradnih skupin. Biti 
član pa pomeni prevzemati odgovornost, se podrediti 
pravilom, doživljati navdušenje skupnega uspeha, po-
meni dokazovati zanesljivost, zvestobo, nesebičnost, 
požrtvovalnost, pomeni spoštovati skrivnost. Med 
svojimi tovariši doživlja prijetnosti pustolovščin, moč 
za izredna de jan ja razvija občutek za pravičnost, nav-
dušen je za ideale. V mnogih telesnih aktivnostih 
sprošča svojo notranjo energijo in je zato zunaj druži-
ne v resnici lahko mnogokrat zadovoljen, srečen. 

Moralna stališča in pogled na svet pos ta ja jo neod-
visna od staršev oziroma posta ja jo lastna. Zato ni ta-
ko redko, da ravno predpubertetnik naredi »junaško 
dejanje«, ki je polno humanosti in upoštevanja sočlo-
veka. V resnici je odraz moči moralnih načel in mla-
dostnikove neizkušenosti. In če po r imskem pregovo-
ru — fortes fortuna adiuvat (pogumnim pomaga sre-
ča) — de jan je uspe, potem za taka izredna de jan ja 
svet izve. 

Če kdaj, potem so v času predpubertete srečni tisti 
otroci, ki imajo s tarše in zavzete učitelje, ker se bodo 
z njihovim dobrim vplivom laže razvili v dobre ljudi 
in zrele osebnosti. v 

Antonija Hab jan-Knza j 

Prejeli smo 

Mladi in boj 
proti alkoholizmu 

Če bi me mladi povprašali, 
kakšne so njihove naloge — pa naj 
gre za posameznika ali za mladin-
sko organizacijo — v boju proti 
alkoholizmu in drugim razvadam, 
bi jim zastavil nekaj vprašanj, ki 
zadevajo odnos mladih do pitja 
alkoholnih pijač in drugih razvad. 

Vprašal bi jih: 
• So vodstva mladinskih aktivov 

razčistila svoj odnos do pitja alko-
holnih pijač? V mislih imam shaja-
nje na sestankih ali po sestankih v 
gostinskih lokalih, alkoholne pijače 
v pisarnah aktivov? 

• Zakaj so številne mladinske pri-
reditve vezane na točenje alkohol-
nih pijač: plesi, disko, koncerti 
sodobne glasbe, športne prireditve? 

• Mladinski, tudi šolski plesi, se 
prično prepozno zvečer in trajajo 
tudi čez polnoč. Koordinacijski od-
bor za boj proti alkoholizmu pri OK 
SZDL je predlagal mladinski orga-
nizaciji, naj premakne začetek ple-
sov na zgodnejšo uro in jih zaključi 
ob 23. uri zvečer, obenem pa naj uve-
de strogo redarsko službo na plesih: 
vinjenim naj ne bi dovolili vstopa, 
kar verjetno ne bi ogrozilo finančne-
ga uspeha prireditve. Se bo to zgo-
dilo? 

• V mladinskih delovnih briga-
dah in na drugih delovnih akcijah 
je pitje piva običajna zadeva, če-
prav je dokazano, da slabše odžeja 
kot navadna voda. Videli smo, da je 

eden od vodilnih obljubil brigadir-
jem zaboj piva za dobro opravljeno 
delo. Zakaj? 

• Številni zaključni šolski izleti 
najdejo pot tudi v gostilno, kjer se 
predvsem fantje (skupno z razredni-
kom?) poskušajo odžejati tudi z 
alkoholnimi pi/ačami. Se zavedamo 
tega zgrešenega ravnanja? 

• Bo mladinska organizacija pod-
prla prizadevanja, da se premakne 
začetek točenja alkoholnih pijač od 
sedme na osmo uro zjutraj — zaradi 
zamika začetka delovnega časa v 
številnih delovnih organizacijah v 
zvezi z energetsko krizo? 

• Je mladinska organizacija spre-
jela predlog koordinacijskega odbo-
ra, da na sestankih aktivov in pred-
sedstva ne bodo kadili — ker so 
sestanki v zaprtih prostorih? 

• Je mladinska organizacija po-
skušala organizirati mlade tudi 
brez povezave z alkoholom, kar bi 
zagotovo napeljevalo na zdrav 
način življenja; odvračalo bi mlade 
od zbiranja v »klape«, kar vodi v 
mladinsko prestopništvo in krimi-
nal, v uporabo mamil? 

In odgovor mladih? 
Poskušajte odgovoriti na zastav-

ljena vprašanja — posamič in v 
skupinah, tudi v vaših organizaci-
jah. Vsak pozitiven odgovor pa 
zahteva tudi primeren ukrep. 

Naslednja poteza je vaša! 
T. K. 

Uspela krvodajalska akcija 
Radovlj ica — Letošnja krvoda-

jalska akcija v radovljiški občini, 
bila je v začetku novembra, je bila 
zelo uspešna. Na Bledu je v štirih 
dneh dalo kri 1040 krvodajalcev, 
med njimi tudi precej mladih, ni pa 
manjkalo tudi takih, ki so že nekaj-
krat, tudi po dvajsetkrat, darovali 
kri. Takšen odziv je pripisati tudi 
veliki prizadevnosti sindikalnih or-
ganizacij v delovnih organizacijah, 
saj se je iz Elana, Verige, Al mire, 
Vezenin in drugih manjših delovnih 
organizacij udeležilo veliko krvo-
dajalcev, . 

Krvodajalski akciji so se v velikem 
številu odzvali tudi Bohinjci, prav 
uspešna je bila tudi v Kropi. Ra-
dovljiška občina je zato presegla 
planirano število 1500 krvodajalcev, 
saj je na odvzem krvi prišlo 1626 
ljudi. V vseh dneh so delavcem 
Zavoda za transfuzijo krvi iz 
Ljubljane prizadevno pomagali 
krajevni aktivisti RK. Gneča je bila 
največja v zgodnjih jutranjih urah, 
ker je vsakdo hotel kar najbolj 
zgodaj opraviti svojo človekoljubno 
dolžnost. 

Radovljiški krvodajalci so se juni-
ja letos udeležili tudi izredne krvo-
dajalske akcije. Kri j e dalo 50 obča-

Napake 
se ne bodo ponavljale 

Podnart — V petek, 26. novemb-
ra, je bila v Podnartu programsko 
volilna konferenca 0 0 ZSMS Pod-
nart. V uvodnem poročilu kakor 
tudi v razpravi so bili mladinci zelo 
objektivni in samokritični. Priznali 
so nekaj spodrsljajev in nepotrebnih 
napak pri delu v minulem razdobju 
in pri tem poudarili, da se po-
manjkljivosti v bodoče ne bodo po-
navljale. 

V minulem razdobju so izvedli tri 
lokalne delovne akcije. Sodelovali so 
pri vseh akcijah, ki jih je organi-
zirala občinska konferenca ZSMS 
Radovljica. Pripravili so zabavo s 
srečelovom, vendar ne preveč us-
pešno. Priredili so več mladinskih 
plesov, ure pravljic za predšolske 
otroke, okroglo mizo na temo 
vključevanje osnovnošolske mladine 
v delo 0 0 ZSMS in organe krajevne 
skupnosti. Zelo prizadevno so so-
delovali pri izvedbi letošnjih volitev 
in v zaključni akciji N N N P 82, za 
kar so prejeli posebno priznanje kra-
jevne skupnosti. 

Na konferenci so sprejeli za na-
slednje razdobje bogat program 
dela, ki ga bodo na rednih sejah še 
dopolnjevali. Izvolili so novo vod-
stvo, za predsednico pa Natašo 
Cvenkelj. 

Ciril Rozman 

nov, največ jih je bilo iz leške Verige. 
Priznanja za veflkrat darovano kri 

so krvodajalci dobili letos na sloves-
nostih, ki so jih organizirali krajevni 
odbori Rdečega križa, saj so se 
odločili, da občinske proslave letos 
ne bo. Prav tako se je občinski odbor 
RK odločil, da bo plakete najbol j 
zaslužnim krvodajalcem in aktivi-
stom podeljeval samo vsako peto 
leto. 

Juni ja so bili gostje občinskega 
odbora RK Radovljica krvodajalci 
iz Varaždina. Obisk jim je vrnila 
delegacija 30 radovijiških krvodajal-
cev, ki so že več kot dvajsetkrat dali 
kri. 

M. S. • 

V Tržiču 
spet ribarnica 
Tržič — Svoje čase so bile ribe 

kar pogosto na jedilnikih tržiških 
gospodinj. Nanje so se Tržičani 
v letošnji mesni krizi spet spom-
nili. Povezali so se s portoroško 
Drogo, ki je pripravljena takoj 
preskrbeti vso opremo za proda-
jalno rib in jo seveda tudi 
zalagati z najrazličnejšimi v 
skimi specialitetami. Rabi sa 
primeren prostor, za katerega bo 
poskrbela občinska stanovanjska 
skupnost. Tržičani upajo, da čim 
prej; ne le zaradi gurmanskih 
apetitov, ampak predvsem zaradi 
skromne izbire v mesnicah. 

H. J. 

Silvestrovanje 
v Savskem logu 

Kranj — Poslovno prireditveni 
center Gorenjski sejem se je kljub 
velikim težavam odločil, da tudi le-
tos pripravi tradicionalno silvestro-
vanje v hali A v Savskem logu. Ne-
katere pomanjkljivosti so odpravili, 
obnovili so streho, zato niti slabo 
vreme prirediteljem ne bo več naga-
jalo. Veliko težav pa je bilo, kako 
dobiti gostinsko organizacijo, ki bi 
prevzela skrb za obiskovalce v 
zadnji noči v letu. Čeprav je po 
mnenju prireditelja delovna organi-
zacija Zivila-Central nosilec gostin-
ske dejavnosti v občini, le-ta ni 
hotela prevzeti organizacije, čeprav 
ne bi imela nobenih stroškov glede 
ogrevanja, plačila ansambla in 
podobno. Vendar so tudi to težavo 
rešili in silvestrovanje bo. 

Razmišljajo tudi, da bi organizira-
li še silvestrsko drsanje in tako omo-
gočili predvsem mladim, da bi novo 
leto pričakali na ledu. 

A. Z. 
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Ni vračal sposojenega denarja 

Novine je bil popre j zaposlen pri 
S G P Pro jek t , n a t o pa je pred deseti-
mi leti v K r a n j u dobil dovol jen je za 
oprav l jan je zidarske obrti. Pri grad-
nj i hiše za prvega naročnika je v 
zidavo vložil več, kot je bila 
pogodbena cena z naročnikom. Zara-
di tega je seveda zašel v prece jšnjo 
denarno stisko in s i j e začel izposoje-
vati denar , : i sicer t akšne zneske, d a 
je bilo povsem očitno, da jih v krat-
kem času ne more vrnit i . Ob tem pa 
je še veseljačil po lokalih in na 

Za 27 kaznivih dejanj goljufije je temeljno sodišče v Kranju ob-
sodilo Franca Novinca iz Medvod, gradbenega tehnika, starega 
42 let, na enotno kazen 4 let zapora — Povrniti mora 22 oškodo-
vancem nekaj več kot 145.000 din 

veliko zapravl ja l denar , t ako da ni-
kakor ni mogel priti na čisto. 

Sposojal si j e različne zneske od 
150 do 20.000 din. Znancem, pri kate-
rih si je sposojal denar , je navedel 
različne vzroke, za ka j posojilo po-
trebuje: za popravilo av tomobi la , za 
bencin, za n a k u p gradbenega mate-
riala, za plačilo odškodnine po pro-
metni nesreči. Neka jkra t je tudi vzel 
predplačilo za gradbeni mater ia l , ki 
pa ga ni nameraval dostavi t i naroč-
niku. Čeprav svojim delavcem ni 
redno izplačeval osebnih dohodkov, 
si j e prav v te namene često izposo-
jal denar. Skratka , vedno si je 
znal izmisliti dober razlog. Te-
meljno sodišče v K r a n j u mu je 
sodilo le za goljufi je, ki jih je zakrivil 
od leta 1973 do 1976 v K r a n j u in 
okolici, d e n a r pa si je na podoben 
način »sposojal« tudi v Novem me-
stu. Za podobna d e j a n j a na Kopr-
skem in v L jub l j an i je bil že obsojen. 

Kadar si je sposojal denar , pa n a j 
je šlo za m a j h n e al i večje zneske, j e 
na jvečkra t obljubil , da bo vrnil že 
naslednji d a n ali pa pri naslednji 
plači. S svojimi delavci je bival v 
penzionih in hotel ih , uslug pa ni 
plačal v celoti. Pogosto je vrnil 
znancem le del izposojenega zneska, 
za ostali denar pa so bili prisiljeni, 
da so ga poskušali dobit i s pravdo 

Gorenjska 
nočna 
kronika 

K A Z N O V A N A 
N A P I H N J E N O S T 

V škofjeloški krčmi Mihol je 
minuli teden eden od gostov pre-
globoko pogledal v kozarec, 
potem pa od poguma in napih-
nienosti kar ni vedel, kaj bi. 
Dokler je bil samo malce glasen 
in bahav, so ga še nekako trpeli, 
ko pa je nasilnež jel razlivati 
pijačo po mizah drugih gostov, so 
nui pri Miholu odrekli gostoljub-
je. »Ponudili« so mu ga na 
postaji milice, kjer se je do jutra 
iztreznil in pnkesal neprimer-
nega nočnega vedenja. 

B O J E V I T E Ž A O H L A D I L I 
Na Jesenicah, v gostilni pri 

K obalu, so imeli podoben primer. 
Moški, ki je bil že krepko pod 
paro, je terjal še več pijače, 
nadlegoval goste in jih pozival 
na pretepaške dvoboje. A ni ostal 
le pri tem, temveč se je gosta pri 
sosednjem omizju tudi fizično po-
lotil. Miličniki so ga za nekaj ur 
spravili na hladno, in ko se je 
spametoval, je smel oditi domov. 
V gostilno ga ni več vleklo. 

» Z A K L J U Č E N A D R U Ž B A « 
Vesela družba v Radovljici je 

kmalu po polnoči postala za oko-
lico nekoliko preživahna. Zaradi 
veselega prepevanja in hrupne 
glasbene spremljave razgrajači 
niso slišali miličnikovega trka-
nja. Ko jih je slednjič le prepri-
čal, da bi rad tudi on noter, mu 
niso dovolili, češ da so zaključe-
na družba. 

BREZ SMISLA ZA 
D R U Ž A B N O S T 

Občanka nekoliko mlajšega 
letnika je šla prejšnji teden v ve-
černih urah sama s postaje na 
Javorniku. Dohitel jo je neznan 
moški in se ji skušal prikupiti. 
Nekoliko grobo sicer, saj jo je 
meni nič tebi nič zgrabil za 
koleno. Ženska ni bila nič kaj 
»družabna« in navdušena za 
sklepanje znanstev na cesti. Ne-
znančevo vsijivost sije razlagala 
kot nadlegovanja zato ga je na-
znanila. 

D R U Ž I N S K A IDILA 
Zakonski prepiri so tudi minuli 

na sodišču, sa j se jim je Novine skri-
val in izmikal. Nekajkra t si je tudi 
izposodil gradbeni mater ial , kot na 
primer opažne elemente , po tem pa 
jih vrnil le polovico in še to v slabem 
s t an ju . Sposodil si je tudi avtomobil 
za prevoze delavcev pri SAP Ljub-
ljana in sicer za en dan, vozil pa se je 
več dni, ne da bi plačal izposojnino, 
avtomobil pa je pustil kar na ulici. 

Na sodni obravnavi je Novine za 
vrsto gol juf i j priznal, da je res tako, 
kot se mu očita, nekater im oškodo-
vancem je tudi kar na glavni obrav-
navi povrnil denar . Za nekatera dru-
ga d e j a n j a pa je tajil, da bi iih zagre-
šil, čeprav so o&odovanci že dobili 
zoper njega civilno pravdo. Sodišče 
je verjelo pričam in dokumen tom, iz 
katerih je bilo razvidno, da je na 
primer od oškodovancev vzel denar 
za zidake, jih kupil , vendar pa j ih ni 
pripeljal oškodovancu. 

Sodišče se je prepričalo, d a je 
Novine zakrivil vsa ta d e j a n j a . Med 
olajšilnimi okolnostmi je sicer upo-
števalo, da j e del škode že povrnil, 
njegovo p r i znan je in p r i znan je od-
škodninskih zahtevkov ter tud i to, 
da je v nekater ih primerih šlo za 
m a j h n e zneske. Sodišče pa seveda ni 
moglo mirno tega, da je bil za enaka 
kazniva d e j a n j a že obsojen, da je šlo 
za veliko število, čeprav že časovno 
odmak.i jenih kaznivih de j an j . Pri 
odmeri kazni za vsa ta d e j a n j a j e 
tudi upoštevalo, da je Novine dolgo 
časa izkoriščal lahkovernost l judi. 
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ker se je žena pozno vrnila. Nato 
je »grešnica« sama klicala mi-
lico, češ da zunaj na hodniku 
nekdo razgraja. Nekje drugje bi 
se bilo kmalu nesrečno konča h, 
kajti žena se je moža lotila kar z 
lopato. Nasploh se je zadnje čase 
nežni spol že večkrat »izkazal«. 

V neki hiši pa je nagajal pred-
stavah prejšnje generacije, ki je 
sinu in njegovi družini z majhni-
mi otroki z oprl vodo. 

S K O K Č E Z P L O T 
Ta pa ne spada med družinske 

idile, temveč na tovarniško dvo-
rišče. Od tod je namreč delavec 
Gorenjske predilnice v Skofji 
Loki skočil čez plot in zapustil 
delo. Zal se mu nakana ni posre-
čila. Videl ga je vratar, ki ga je 
založil pri vodstvu podjetja. Kri-
vec mu je zagrozil, da bo »tož-
Ijivca« dodobra pretepel. 

H I S T E R I J A Z A R A D I 
S O S E D S K E G A S P O R A 

Ko sta se Jeseničan in njegova 
žena z dvigalom peljala domov, 
ju je v njem naf)adel znanec. 
Zrna je bila tako pretresena, da 
je potem kanila skočiti skozi 
okno v petem nadstropju Potem 
ko so gasilci in miličniki zava 
rovah teritorij in bi lahko varno 
skočila, si je razburjena ženska 
premislila. 

v —'' 

Štiri leta zapora za krajo kipa 
Na pravnomočnost sodbe bo A. U. Schnert počakal v priporu — 
Kip iz crngrobske cerkve je skril v gozdu in zaradi vlage je pre-
cej poškodovan 

Kip sv. Uršule iz cerkve v Crn-
grobu je sicer v rokah res tavra to r -
jev, vendar je poznogotsko umetni-
n o neprecenl j ive vrednosti , ko je bila 
neka j tednov le v cun j e zavita nekje 
v gozdu, tako poškodovala vlaga, da 
je škoda pravzaprav nepopravlj iva. 
T o je potrdil tudi sodni izvede-
nec dr. Ju t e r šek n a obravnavi pred 
škofjeloškim temeljnim sodiščem, ki 
je sodilo 23-letnemu zahodnonem-
škemu držav l j anu Axelu Ulfu 
Schner tu zaradi ta tvine. 

Čeprav je na sodni obravnavi sku-
šal pr ikazat i , da se j e v Crngrobu 
znašel s luča jno ko t tur is t , so priče 
povedale, da j e bilo njegov avtomo-
bil opazit i večkrat . Zato si je ver-
j e t n o znameni to cerkev dodobra 
ogledal in ocenil predmete, ki bi jih 
bilo vredno odnest i . Letos 20. avgu-
sta m u je uspelo neopazno sneti z 
o l t a r j a kip sv. Uršule in ga skriti 
zuna j v gozdu, ko pa se je vrnil 
po še nekatere , že pr ipravl jene 
dragocenosti , ga j e v cerkvi prese-
neti la mežnar ica , tako da mu ni 
kazalo drugega kot sesti v avto-

mobil. Vendar si je prisebna 
ženska, ki j i j e bil tur is t sumlj iv, 
zapisala registrsko številko njegove-
ga mercedesa. Predmete , ki j ih je 
pripravil, da bi jih odnesel, j e 
izvedenec ocenil na okoli 8 mili-
jonov novih din, na t u j e m tržišču 
pa bi bili vredni skora j t r ikrat 
toliko. T o j e na jb rž Schner t dobro 
vedel, s a j j e imel s takim »zbi-
ranjem« že izkušnje. Pred dvema le-
toma je namreč v ZRN ukradel cer-
kveni kip in bil zaradi tega obsojen. 

Sodišče m u je izreklo za kaznivo 
de jan je velike t a tv ine kazen štirih 
let zapora , pri tem pa je upoštevalo 
njegovo predkaznovanos t za podob-
no de jan je . Med olajši lnimi okol-
nos tmi pa je upoštevalo pr iznanje in 
to. da je povedal, k a m je skril kip. 
Obsojeni — po poklicu je geodet — 
po prestani kazni nima dve leti 
vstopa v Jugoslavijo. Plačat i mora 
tudi odškodnino župnijskemu uradu 
S ta ra Loka, zasežen pa mu je bil 
tudi avtomobil . Sodišče je odredilo 
podal jšan pripor. 

NESREČI 

Smreka 
padla na avto 

Na Jelovici v k r a j u Kodrašica sta 
v nedeljo, 5 .decembra . Jože Mužan 
iz Ribnega in Mišo PolaČec z Bleda z 
mo to rno žago podirala smreke. E n o 
s ta podrla p-oti skora j 20 metrov 
oddal jeni cesti . Ko je drevo padalo, 
je po cesti iz smeri Lipice pripeljala z 
osebnim avtomobilom Danica Slibar 
s Sela pri Bledu. Vrh smreke je zadel 
prednj i del avtomobila . Nesreča 
sicer ni imela tragičnih posledic, le 
gmotno škodo j e povzročila in laže 
ranila sopotnika v vozilu: 71-letnega 
Franca Mihelčiča in vozničino ma-
ter Marijo. 

Ujeli tihotapca 
L j u b e l j — Minulo sredo so cari-

niki na me jnem prehodu Ljube l j 
ujeli dva t iho tapca in j ima zasegli ti-
ho tap l jeno bla"o. 29-letni Božo Ša-
rič in 27-letni Mar i jan Sarič, prvi iz 
Zagreba in drugi iz Prisoj v Bosni, 
sta se vsak s svojim avtomobilom 
pripeljala z avstr i jske s t rani . Carini-
ki so t ako j zasumili, da nista povsem 
»čista«. In res je preiskava pokazala 
skrivne bunke r j e v avtomobilih, 
napo ln jene z velikimi količinami 
lažnega naki ta . 

Storilca s ta izpovedala, da j ima je 
t ihotapsko blago predal Dragan Sti-
pič, n a š d ržav l jan na začasnem delu 
v Zahodni Nemčiji . Bižuteri jo n a j bi 
iz Minchena prepeljala pred hotel 
Tomislav v Duvno, k jer n a j bi ga 
Stipič 4 .decembra prevzel. Ponudil 
jima je tudi plačilo 30 000 dinarjev, 
če bo roba v redu prispela. Cariniki 
so t ihotapsko blago v vrednosti 
skora j milijon dinarjev zasegli, pri 
storilcih pa bodo opravili tudi hišni 
preiskavi. 

Nesreča na tirih 
J e s e n i c e — V Logu Ivana Krivca 

na Jesenicah je v soboto, 4. decem-
bra , prečkal železniško progo 19-let-
ni Nusvet Galijaševič z Jesenic. Na 
poledenelih tirih je Galijaševiču spo-
drsnilo in padel j e med tračnice. 
T e d a j je pripeljal iz avstr i jske smeri 
tovorni vlak, ki j e pešca zbil s tirnic. 
H u d o ranjenega so neprevidnega 
pešca, ki je prečkal progo, kjer n ; 

prehoda, z rešilnim avtomobi lom od 
peljali v bolnišnico. 

Za večjo prometno varnost 

Nevarno 
in neodgovorno 
početje 

Pogle jmo tri primere neodgovornega r avnan ja na cesti: 
prvi p r i m e r : voznik j e sedel v avto vinjen, vozilo mu je zavilo \ 

levo s ceste, t ako da se je zaletel v zid. Na nogi ima zdaj mavec, neka 
časa bo v bolniškem staležu, na jb rž pa bodo na kolenu trajne posledice 
Skra tka še en invalid zaradi prometne nezgode. Pravzaprav jo je odne-
sel še poceni, sa j na srečo na ulici t ak ra t ni bilo pešca, ki bi ga lahko 
njegov avtomobil zadel, nit i ni bilo vozila iz nasprotne smeri. Skoče 
zaradi te nezgode bo občutil voznik sam, njegova družina, frn tudi drui-
ba zaradi nas ta l ih stroškov in voznikove zmanjšane delovne sposobno-
sti. Zato so tudi za vožnje v vinjenem s t an ju predvidene visoke denarae 
kazni, odvzem vozniškega dovol jenja in prepoved vožnje za določeo 
čas, če pa gre za hujšo nezgodo pa je predvidena tudi zaporna kazen 

d r u g i p r i m e r : s t ovorn jaka j e na srečo že izven križišča zdrsnil rta 
pločnik tovi r železnih palic. Voznik je očitno v križišču prehitro zavijal 
v levo, tovor pa j e odneslo v desno in na pločnik. Skoda je nastala pred-
vsem n a tovorn jaku , po t rebno pa j e bilo tudi očistiti cesto. Sankcije za 
tako neprevidno in neodgovorno r avnan je so zakonske in disciplinske. 

t r e t j i p r i m e r : tovornjaki so v ozili nezavarovan tovor vreč z ž i ten 
ali umetn imi gnojili. Vreče so segale visoko Čez kamion in niso bile pri-
vezane ali kako drugače zavarovane. Po teži in obsegu je bil tovor vsa 
enkrat prevelik, kazalo je, da se bo vsak hip del vreč zrušil na cesto. Na 
srečo se to ni zgodilo, ve r j e tno pa ni dosti manjka lo . Kaj, če bi se tovor 
prevrnil v križišču, padel na drugo vozilo ali na pešca. V takem primero 
gre za težjo kršitev varnos t i prometa , za kar so predvidene visoke 
denarne kazni, prepoved vožnje d o 6 mesecev ali tudi zapor do 60 < 
če je bila s p rekr&om povzročena neposredna nevarnos t za 
udeležence v prometu ali p rome tna nezgoda. 

Po bencin kar v avtomobile 
Fantje so si po svoje zamislili kako priti do bencina, in so po 
kirnih prostorih v Kranju in Škofji Loki odpirali bencinski 
zervoarje parkiranih avtomobilov — Na vesti imajo tudi 12 
smuči s športnega oddelka kranjskega Globusa 

K r a n j — Ze pred dvema letoma in 
pol, ko vsa j pri nas še ni bilo 
p o m a n j k a n j a bencina, je skupina 
mladih prišla na misel, da se je 
mogoče z gorivom oskrbovati tud i 
kje drugje ko t n a bencinskih črpal-
kah. Svoje avtomobile so zato k a j 
redko zapel ja l i na mesto, kjer 
navadno točijo v bencinske rezervo-
ar je vsi pošteni vozniki, pač pa so 
ra je ponoči na parkirnih prostor ih iz 
rezervoarjev t a m parkiranih avto-
mobilov tanka l i v svoje avtomobile. 

Postopek je bil enostaven. Najpo-
gosteje so se, ker so doma iz Kran ja , 
zapeljal i na Planino, k je r je na par-
kirnih prostorih vedno dovol j avto-
mobilov, v vars tvu noči odlomili po-
krovčke na bencinskih rezervoarjih 
ter s cevko pretočili bencin v eno ali 
dve plastenki . Izbirali so avtomobile, 
ki so imeli polne rezervoarje , tako da 
so bili njihovi lastniki tudi ob 15 do 
23 in več litrov bencina naenkra t . Iz 
plastenk so n a t o prelili gorivo v 
svoje vedno žejne avtomobile in že 
j ih ni bilo več. 

Kriminalist i k ran jske Uprave za 
n o t r a n j e zadeve so napisali ovadbe 
za 22 kaznivih de jan j , v vseh pa j e 
šlo za k ra jo bencina. Bencin so 
kradli ne le v K r a n j u , pač pa 
pogosto tudi v Skofj i Loki, v Fran-
kovem naselju in v Podlubniku. Na 
parkirnem prostoru so pogledali še, 
če je v avtomobil ih k a j vrednega. Ce 
je bil av to opremljen z avtomobil-
skim radiom, so v a n j vlomili. T a k o 
so odnesli 9 avtomobilskih radiev, v 
pet ih primerih pa so pobrali iz 
avtomobila druge predmete, tudi 
rezervno kolo j im je prišlo prav. 
Vsega s k u p a j so osumljeni za 36 
kaznivih d e j a n j navadnih in vloin-
nih tatvin v avtomobile, ki na j 
bi jih zagrešili od leta 1980 pa do 
septembra letos, ko so iih odkrili. Za 
dva. oba sta bila še v letu 1980 sta-
rejša mladoletnika, j e preiskovalni 
sodnik odredil pripor. Povzročena 
škodu iz teh kaznivih d e j a n j je oce-
n jena n a neka j več kot 97.000 din. 

drug 
Eden od nji 

Omislili pa so si se 
vir dohodka. 
dvema le toma še hodil v 
šolo, za to je bil med letom" 
časa na obvezni praksi kot 
na špor tnem oddelku v G1 
Najpre j j e vajenec poskrbel __ 
j a te l ja , ki si j e zaželel zastonj 
novih smuči. Zavil jih j e , p 
n a n j e s t a r paragonski blok ŝ  
teljevim imenom, ta pa je z 
delom paragonskega bloka eneter 
no prišel ponje. Tako j e 
smuči še enemu prijatelju, le da * 
bile dodane smučkam še vezi k~ * 
j ih na športnem oddelku tudi mera 
rali. Na podoben način j e bilo » 
danih« 12 parov smuči, med n'i: 
tudi tekaške, denar pa s ta si delil«1 

»kupcem«. Svojska trgovina ni 
omejena le na smuči, n a p<xi<?«»" 
način so na škodo Kokre izginile 
polic tudi trenerke, zračne piko* * 
r> rti/ rtfrti«! H r i i m •> —— _ A • • . -nekater i drugi 
sko pod je t j e Ko 

redmeti. V e l e t i 
bi lo oškocc^ 

predmi 
•kra j e 

no za nekaj več kot 40.000 din 
Vsega skupaj so fant je 

48 kaznivih dejanj tatvine m n m 
nih tatvin, ker pa so pri njih c * 
tudi precej ukradenih predmetu*4 

so si jih med seboj prodaUii 
podarjali, so osumljeni Še 4 k a i ^ 
dejanj prikrivanja 

Kdo jo je videl 

Skrb zu zavetišče G RS na Krvarvcu — Člani postaje Gorske reševalne 
službe iz Kranja so letos organizirali več udarniških akcij za obnovo 
zavetišča na Krvavcu, ki je pomembno tako za organizacijo reševal-
nih tečajev kot za zagotovitev zatočišča reševalcem med akcijo na 
smučišču in okrog njega. Kljub takšni namembnosti zavetišča pa r 
postaji GRS Kranj opozarjajo na potrebo, da upravljala smučišča pri 
njegovem nadaljnjem razvoju ne poskrbijo le za dežurno službo, um 
pak tudi . a prostore m ustrezno opremo a reševame ponesrečenih, 
loto: F F.kar > 

V Domu oskrbovancev Aib«*! 
Drolca v Preddvoru od 
vembra pogrešajo oskrbo\s&£ 
69-letno Ivanko Črnivec. T«* 
dne je pogrešanka odšla v Krir; 
k zobozdravniku in se p*"' i 
dvanajsto uro vrnila z avtobus' 
v Preddvor, kakor ve poved*' t 
voznik avtobusa Kranj—Jest"'" j 
sko, s katerim se je pel; i-
Vendar se Črnivčeva ni v rn:-s 4 

dom. Tam so sklepali, da 
bržkone zadržala pri sorodnik 
zato so jo šele zdaj začeli iskat: 

Pogrešanka je visoka ovv i 
169cm, zelo močne postave. rahk>: 
skodranih sivih las, oblečena v * ' 
temno siv plašč, črno obleko = J 
črn puli, na glavi pa ima pesano 
rožasto ruto. Ženska obCss... 
izgublja spo nin in ima težave : 
govorom. Kdor j o je v zadnjem 
času videl ali ve karkoli o r,*;. 
nfli sooroči tona oddeleK miik* * i 
Preddvor ali na najbližjo pc*:« 
milice. 
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V prodajalnah 

LOTERIJE SLOVENIJE 
poskusita srečo na srečkah 

EKSPRESNE LOTERIJE. J 
ALPINA tovarna obutve Žiri, 
Stara vas 23, n.sol .o . 
Delovna skupnost skupnih služb, 
TOZD Proizvodnja, TOZD Prodaja 

razpisuje na podlagi sklepa razp i sne komisi je za Delovno skupnost 
skupnih služb. TOZD Proizvodnja , TOZD Prodaja prosta dela in 
naloge: 

Delovna s k u p n o s t skupnih služb 
1 VODENJE NABAVNEGA SEKTORJA 

za dobo 4 let 
1 VODENJE RAČUNSKEGA SEKTORJA 

za dobo 4 let 
3 VODENJE POSEBNE FINANČNE SLUŽBE 

za dobo 4 let 

TOZD Proizvodnja 
1 VODENJE PROIZVODNJIH ODDELKOV 

za dobo 4 let 
TOZD Prodaja 
5 VODENJE DOMAČE PRODAJE 

za dobo 4 let 
5 VODENJE IZVOZNE OPERATIVE 

za dobo 4 let 
* VODENJE MALOPRODAJNE MREŽE 

za dobo 4 let 
l VODENJE REJONA IN REVIZIJE 

za dobo 4 let 
» VODENJE PRODAJALNE ALPINA CELJE 

VODENJE PRODAJALNE ALPINA DOMŽALE 
VOD F NJE PRODAJALNE ALPINA IDRIJA 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA JESENICE 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA KRANJ 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA KRANJSKA GORA 

OŽENJE PRODAJALNE ALPINA LJUBLJANA V 
VODFNJE PRODAJALNE ALPINA LOGATEC 
VODFNJE PRODAJALNE ALPINA METLIKA £ 
VODFNJE PRODAJALNE ALPINA MEŽICA 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA MURSKA SOBOTA 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA NOVA GORICA 
VODFNJE PRODAJALNE ALPINA PTUJ 
VODFNJE PRODAJALNE ALPINA ŠKOFJA^LOKA II 

ODENJE PRODAIALNE ALPINA ŠENTVID 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA TRBOVLJE 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA VELENJE 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA ZIRI 
VODENJE PRODAJALNE ALPINA MARIBOR 
za dobo 4 let 

Kandidati za razporeditev na navedena dela in naloge mora jo poleg 
^goiev ki s o določeni z zakonom in družbenim dogovorom o obliko-
S j i t a izvajanju kad rovske polit ike v občim Škof ja Loka, izpolnjeva 

- šo n a s l e d n j e pogoje : 
Ki ) - v i s o k a ali viš ja izobrazba ekonomske-komercialne 

čev l jarske smer i 
_ {zpit za z u n a n j e t rgovinskega delavca 

akt ivno z n a n j e enega tu j ega jezika 
3 l e t a pri z u n a n j e t rgovinskih poslih oz. 5 let delovnih izku-
š e n i P " d rug ih ekonomsk ih poslih 

ki 2) - v i s o k a ali v i š j a izobrazba ekonomsko, organizaci jske ali teh-
nične s m e r i 
2® z1 T l e t i delovnih i zkušen j na področju računalniš tva 
v i s o k a ali v iš ja izobrazba ekonomske smeri 
2 oz 4 le ta delovnih i zkušen j 

U4\ _ • š ia ali s r e d n j a izobrazba čevl ja rske ali kemi j ske smeri 
_ 2 oz 4 le ta delovnih i zkušen j 
- t e č a j za va r s tvo pri delu 

VI5) _ v isoka ali v iš ja izobrazba ekonomsko-komercia lne smeri 
- 2 oz 4 le ta delovnih i zkušen j 

Adft - v i ^ k a al i v i š ja izobrazba ekonomsko komercialne smeri 
' - 7 u n a n j e t rgovinska regis t rac i ja 

- a S v n o z n a n j e enega tu jega jezika 
- 2 oz 4 le ta delovnih i zkušen j 

u - • i , <; „ičia izobrazba ekonomske smeri 
" I t e k o č e govo i ]onj^ in p i san je s rbohrvatskega jezika 

- 2 oz 4 le ta delovnih izkušen j 
Ad 8) - v i š j a ali s r e d n j a izobrazba ekonomsko, čevl jarske smeri ah 

^ č e g ° o d v o d e n j e in p i san je s rbohrvatskega jezika 
I ^ z n a t i t ehn iko poslovanja in tekoče prodaje 
- 2 o z 4 le ta delovnih i zkušen j v f inancah ali komerciali 

I -^^dSvnihtz^ušenj v prodaj i na drobno z obutvijo 

pu - , dokazili o izobrazbi pošljite v 8 dneh po objavi na 
S r ^ P ^ N A tovarna obutve Žiri, Razpisna komisija za DSSS, 
^ P ^ j r ^ Z D l ^ d a i a . Stara vas 23, 64226 Ziri 

ali 

) -

K O V I N S K A D E L A V N I C A BLED 
Sel iSka 4 b 
K A 11 12 1982 prodajala na javni dražbi v prostorih 
K o v i n s k e d e l a v n i c e B led naslednje predmete: 

Začetna 
cena din 

15.000,00 
4.000,00 
1.500,00 

Javna dražba bo v prostorih Kovinske delavnice Bled, 11. 12. 1982 ob 
uri n d e d vseh predmetov j e 2 uri pred začetkom dražbe. Udeleženci 

javn<wlrJžbe morajo p lačat i 20 % kavcije od začetne cene predmetov in 
/'položijo pri blagajni Kovinske delavnice Bled. 
Vsak kupec je d o l ž a n p lača t i celotni znesek in prometni davek 
P**ed prevzemom predmeta . 

1 a v t o Zas tava 435 - kombi karambol iran 

2 ^enoosna p ri k o 1 i c a, nos i lnos t 1500 kg 
Ž. p i s a l n i stroj Optyma, valj 35 cm 

SOZD 

ALPETOUR ŠK OFJA LOKA 

TOZD Potni&i promet K r a n j objavlja na podlagi sklepa 
komisije za delovna razmerja naslednja prosta dela in naloge: 

za DE ŠKOFJA LOKA 
— voznika avtobusa za posl. Litostroj 
— 3 voznikov avtobusa 
— sprevodnika 
za DE KRANJ 
— 5 voznikov avtobusa 
— voznika avtobusa za relacijo 

Kranj — B a šel j 
— 4 sprevodnikov 
za DE RADOVLJICA 
— sprevodnika 

Pogoji za voznika: 
— šola za voznike motornih vozil, izpit D kategorije, 

1 do 2 leti delovnih izkušenj od tega več kot 1 leto na delih poklic-
nega voznika, poskusno delo 3 mesece 

Pogoj za sprevodnika: 
- osemletka in 1 leto delovnih izkušenj, poskusno delo 3 mesece 

Kandidat i naj imajo s tanovanje v bližini de lovne enote za 
katero se prijavljajo. P i smene ponudbe z dokazil i o 
izpolnjevanju pogojev sprejema za DE Škofja Loka in 
Radovlj ica kadrovska s lužba v Škofji Loki, Titov trg 4 b, za DE 
Kranj pa kadrovska s lužba v Kranju, Koroška 5, in sicer 15 dni 
po objavi . Kandidati bodo o izidu obveščen i v 60 dneh po izteku 
pri javnega roka. 

S f l o a UTOPO 
Industrija gumijevih izdelkov 
usnjen ih i n k e m i č n i h izdelkov 
Kranj, Škof je loška c. 6 

razspisuje Javno dražbo 
naslednjih osnovnih sredstev 

1. Te lepr inter LORENZ 
izkl icna cena din 1 8 . 0 0 0 , -

2. Sekal ni stroj TOSO, le to izde lave 1965 
izkl icna cena din 1 1 . 0 0 0 , -

J a v n a dražba bo v sredo, 15. decembra 1982 ob 10.00 uri v sejni sobi 
nabavnega sektorja v obratu IV., Savska 20-a. 
Ogled rabljenih osnovnih sredstev bo eno uro pred pričetkom licitacije 
isto tam. 
Na licitaciji lahko sodelujejo enakopravno fizične in pravne osebe. 
V ceni ni vštet prometni davek, ki ga plača kupec, v kolikor ne dostavi 
izjave o oprostitvi plačila 
Udeleženci mora jo pred pričetkom dražbe položiti 5 % varščino od 
izklicne cene. 
Vse cene veljajo fco SAVA Kran j . 
Kupec mora plačati kupnino in prevzeti blago v 15 dneh po prodaji. 
Ob prevzemu ne bomo upoštevali reklamacij glede kakovosti in 
kolifine blaga (»videno-kupljeno«) 
Morebitne informacije dobijo udeleženci po te lefonu 064-24-241 
int. 256 oziroma v nabavnem s e k t o r u . 

ISKRA 
Industrija za te lekomunikaci je in računalniš tvo 
Kranj, n.sol .o. 
Delavski svet TOZD Tovarne telefonskih enot Blejska Dobrava 
razpisuje dela in naloge delavca s posebnimi pooblastili in odgo-
vornostjo: 

SEKRETARJA TOZD 

Kandidati mora jo poleg z zakonom določenih pogojev izpolnjevati še 
naslednje posebne pogoje: 
— visokošolska izobrazba pravne, sociološke ali organizacijske smeri, 
— 5 let ustreznih delovnih izkušenj, 
— znanje tujega jezika, 
— pogoje določene z družbenim dogovorom o uresničevanju kadrovske 

politike v občini Jesenice 
Mandatna doba je 4 leta. 

Kandidati naj pisne prijave z dokazi l i o izpolnjevanju pogojev in 
opisom dosedanjih de lovn ih izkušenj pošljejo v priporočenem 
pismu v 15 dneh na nas lov: Iskra Te lemat ika Kranj, kadrovska 
služba, S a v s k a loka 4, 64000 Kranj. Z oznako »razpis«. 
Kandidati bodo o izbiri obveščeni v 30 dneh po k o n č a n e m raz-
pisnem roku. 

ZAVOD ZA URBANIZEM 
BLED 

Komisija za delovna razmer ja 
razpisuje po določilih samo-
upravnih splošnih aktov dela 
in naloge 

RAČUNOVODJE 

s tem, da bo opravljal tudi 
dela in na loge tajnika za-
voda. 

Kandidat mora poleg splošnih 
pogojev, določenih z zakoni, 
izpolnjevati še naslednje po-
goje: 
— da ima višjo strokovno iz-

obrazbo ustreznega poklica 
z 1-letnimi izkušnjami ali 

- srednjo strokovno izobraz-
bo ustreznega poklica in z 
2-letnimi izkušnjami 

Nastop dela 15. j anua r 1983. 
Kandidat i n a j pošljejo pisme-
ne ponudbe z dokazili o izpol-
njevanju razpisnih pogojev z 
opisom dosedanjih delovnih 
izkušenj, v roku 15 dni po 
objavi razpisa na naslov: Za-
vod za urbanizem Bled ZUB 
p. o. Bled, Komisija za delovna 
razmerja. 
Komisija bo v roku 15 dni 
obvest i la vse kandidate o 
izbiri kandidata. 

TOVARNA ČIPK, 
VEZENIN IN 
KONFEKCIJE 
Bled, n.sol.o. 
TOZD Konfekcija Bled 

Objavlja na podlagi sklepa ko-
misije za delovna razmerja 
naslednja dela in naloge: 

1. ŠIVANJE 
— 3 de lavke 
Pogoj i : 
— šivilja, poklicna šola, 
— 1 leto delovnih izkušenj 

kot šivilja II 
Delovna skupnost skupnih 
služb v sestavi iste delovne 
organizacije, objavlja na pod-
lagi sklepa komisije za delovna 
razmerja naslednja dela in 
naloge 

2. ADMINISTRATORJA II 
( lahko tudi pripravnik) 
za določen čas 
Pogoji: 
— srednja izobrazba, 
— administrativni tehnik 

Prijave za zgoraj n a v e d e n a 
dela in na loge sprejema ka-
drovsko splošni sektor de-
lovne organizacije , in s i cer 
15 dni po objavi. 
Kandidati bodo obveščen i o 
izbiri v 15 dneh po opravlje-
ni izbiri. 

STANOVANJSKA 
ZADRUGA 

»Černetov vrt« 
Kranj 

obvešča 

člane, dć. po 10. decembru 
letos ne bo več izdajala 
naročilnic za gradbeni 
material. 

Naročilnice bodo zopet za-
čeli izdajati 5. januar ja 
1983! 
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ROKOVNIK-
PRIROČNIK 83 
ZA VSAKOGAR! 

NOVA VSEBINA 
V NOVEM OVITKU! 
Tudi letos smo izdali rokovnik-priročnik za vse družbenopolitične delav-
ce, predvsem sindikalne aktiviste, člane samoupravnih in poslovodnih 
organov in druge. 

Tekstualni del obsega aktualne prispevke o aktivnosti sindikata v delovni 
organizaciji, s shemo delitve prihodka, dohodka in čistega dohodka. 

Koledarski del pa vsebuje črtast blok z rezervnim vložkom (2 x 96 stra-
ni), beležni blok, teiefonski adresar in kemični svinčnik. 
Vse je vloženo v ovitku vinsko (temne) rdeče barve, z dodatnim vložkom 
pa v kartonski embalaži. 

Rokovnik je po mnenju republiškega komiteja za kulturo in znanost 
oproščen plačila dajatev na promet proizvodov. 
Cena 231 din. 

Naročila sprejemata DELAVSKA ENOTNOST, Ljubljana, Celovška 43 In 
Knjigarna Delavske enotnosti, Tavčarjeva 5, Ljubljana. Vsa pojasnila 
lahko dobite tudi po telefonu 320-403. 

NAROČILNICA — Pri DE, Ljubljana, Celovška 43, nepreklicno naročamo 

izvodov rokovnika-prlročnika 1983. Naročeno nam pošljite na 

naslov: 

Ime in priimek podpisnika: 

Datum: 
(žig) (podpis naročnika) 

Č -A IZDELAVA 

OČESNA VSEH VRST OCAL 
OPTIKA 
MARIBOR n a F ™ * ? 1 a h b r e z 

Bogata izbira okvirjev in sončnih očal 

PREGLED VIDA 
v ponedeljek, torek, sredo, petek od 13. do 15. ure, 
v četrtek od 8. do 10. ure 
v ordinaciji v servisu 

OPTIČNI SERVIS - KRANJ, Cesta JLA 18 
(nasproti porodnišnice) 

Delovni čas: od 7.30 do 19. ure, ob sobotah od 7.30 do 12. ure. 

Telefon: 22-196 
Priporoča se OČESNA OPTIKA MARIBOR 

M MERKUR KRANJ 
VAM NUDI 
UGODEN NAKUP 
VAGONSKIH IN KAMIONSKIH POŠILJK 

CEMENTA 
PC 450 — ANHOVO 
V VREČAH PO CENI 

3.765,18 DIN ZA TONO 

NAROČILA SPREJEMAJO PRODAJALNE: 
• GRADBINKA — KRANJ 
• DOM — NAKLO 
• KAŠMAN IN PLEVNA — 

ŠKOFJA LOKA 
• ŽELEZNINA — GORENJA VAS 
• ŽELEZNINA — RADOVLJICA 
• ŽELEZNINA — BLED 
• KOVINA — LESCE 
• UNIVERSAL — JESENICE 

P O D R O B N E J Š A P O J A S N I L A D O B I T E V P R O D A J A L N A H ! 

ZVEZA ZDRUŽENJ BORCEV NOV 
OBČINSKI ODBOR KRANJ t / „ I o r B * w r i f T A 
ODBOR SKUPNOSTI BORCEV VII. SNOUB FRANCETA 
P R E Š E R N A 

Prešernovci! 
Vabimo vas, da se udeležite svečanosti, vezanih na borbo in tradicije 
VIL SNOUB Franceta Prešerna: 
V soboto, 11. decembra 1982 ob 12. uri proslave na Goreljku - Po-
kljuka v počastitev 39. obletnice junaške borbe 3. bataljona Prešernove 
brigade. Dostop preko Bleda, redni avtobus odpelje iz Bleda ob 8.25 uri. 
Dan JLA bomo proslavili skupno z enoto JLA, ki nadaljuje tradicije 
Prešernove brigade v sredo, 22. decembra 1982 ob 10. un v Vojašnici 
Stane Žagar v Kranju. , 
V četrtek, 30. decembra 1982 ob 16.30 bo spominska svečanost ob 
spomeniku ustreljenih v Svetju - Medvode. Med ustreljenimi je bilo 
na Pokljuki ujetihdevet ranjenih borcev 3. bataljona naše brigade. 

V a b i m o v a s , d a s e p r o s l a v v č i m v e č j e m 
š t e v i l u u d e l e ž i t e . 
ODBOR SKUPNOSTI BORCEV VII. SNOUB FRANCETA 
P R E Š E R N A 

1 = zavarovalna skupnost triglav 
GORENJSKA OBMOČNA SKUPNOST KRANJ 

Odbor za medsebojna delovna razmerja objavlja naslednja 
prosta dela in naloge: 

RAZDELJEVANJE HRANE 
(toplega obroka) 

Za opravdanje naveden ih del i n na log mora delavec poleg sploš-
n ih pogojev izpolnjevati še nas lednje pogoje: 
— da je KV kuhar, 
— da ima 2 leti delovnih izkušenj, 
— da je zdravstveno sposoben za delo v živilski stroki 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas s polnim delovnim ča^om. 
Interesenti za opravljanje navedenih del in nalog naj vlogo s pismenimi 
dokazili o izpolnjevanju pogojev in kratkim življenjepisom naslovijo 
na naslov: Zavarovalna skupnost Triglav, Gorenjska območna skup-
nost Kranj - sektor za samoupravno organiziranost m kadre, 
Oldhamska cesta 2, Kranj. 
Objavni rok poteče 15 dan p o objavi , o izbiri pa bodo vsi intere-
sent i obveščen i najkasneje v 15 dneh po objavljeni izbiri. 

/O ljubljanska banka 
Temeljna banka Gorenjske Kranj 

Na podlagi sklena komisije za delovna razmerja z dne 29. 10. 82 
objavlja prosta dela in naloge 

PRIPRAVA TOPLIH OBROKOV -
v pos lovni enot i Škof ja Loka 

Delo se združuje za nedoločen čas. 
Poleg splošnih pogojev se za opravljanje del in nalog zahteva kvalifici-
ran kuhar in 2 leti delovnih izkušenj. 
Prijave s kratkim življenjepisom in dokazili o izpolnjevanju pogojev 
sprejema Ljubljanska banka, Temeljna banka Gorenjske, poslovna 
enota Skofja Loka do 22. 12. 1982. 
Prijavljeni kandidati bodo p i smeno obveščen i o 
kasneje v roku 3 0 d n i po zaključeni objavi. 

izbiri naj-

Veletrgovina 

š P E c e r i D a 

Gost išče DOBRCA B R E 
JE organizira ob s o b o t a r -
nedeljah pri jetna p r a z n o 
nja za poroke in z a k l | „ c 
družbe. 

— aranžiramo p o s e c 
sobe. 

— nudimo pestro izb • c 
jac in jedi po n a r o c 

Rezervacije v g o s 
DOBRCA Brezje vsak 
razen srede na te! 75 

ŠŠD Osnovna š o l a 

LUCIJAN S E L J A K K RAN«' 

Prireja v soboto, 11. 12. 19& 
od 12. do 17. ure 
v avli šole 

SEJEM R A B L J E N E 
SMUČARSKE O P R E M E 

Program s e j m a : 
Prosta prodaja rab l jene sr 
čarske opreme in 
no svetovanje 
opreme. Pn 

stroke* 
nakup. 

Vabljeni! 

^ 

L b 
G O R E N J S K A 
PPECMLNtCA 

G O R E N J S K A 
P R E D I L N I C A 
n . s o L o 
S K O P J A L O K A 
l u a n c e v a 7 5 

objavlja prosta de la i n r . , . 

1. S K L A D I Š Č N I K A 
RE PROMATE R l A t 
ZA V Z D R Ž E V A N J E 

2 S K L A D I Š Č N I K A 
A D M I N I S T R A T O R J A 

Poleg s p l o š n i h p o g o j e v zb-
ralo k a n d i d a t i iapolniev*-
še naslednje p o g o j e : 
pod 1. 
- poklicna šola kovinar* 

ali druge ustrezne sns 
in dve leti delovnih t 
kušenj, 

- zaželjen izpit za vozni 
viličarja in t ečaj 2 a s i* 
diščnika 

pod 2. 
- dokončana osnovna -

dve leti delovnih izkuSer. 
- tečaj za strojno knjižar ; 

(priprava podatkov za A0F 
in knjigovodstvo) 

P i smene p r i j a v e z dok a* 
o izpolnjevanju p o g o j e v po-
šljite v 15 d n e h p o objavi ** 
naslov G o r e n j s k a predi 1 a 
ca Škoda Loka , Kidriče-
va 75, k a d r o v s k a s lužba. 

Komisija za m e d s e b o j n a de-
lovna razmerja p r i o s n o v « 
šoli 

HEROJA BRAČIČA 
V BISTRICI pri T r t i t a 

objavlja prosta dela in nsloc* 
za 

3 UČITELJICE 
razrednega pouka 

za določen čas od 4. febru-
ari«, 14. februaria in 3. sp-
i l a 1983 do 30. jun i ja 1983. 

polnim delovnim 
ri 
vse s 
časom. 

Kandidatke naj izpolnjujejo 
z zakonom določene poge* 
Prosimo, da pošljete prijave v 
roku 15 dni po objavi. 
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telefon 
27-960 

PRODAM 
-odam več PRAŠIČEV, težkih od 40 
5Ckg. Pcsavec 16, Podnart 7994 
d̂am 6 tednov stare NEMŠKE OV-
"-IE. z rodovnikom, odličnih staršev, 

•'fce v tujini. Sp. Besniea 15 pri Kra-
12186 

'-'Jim. KOSTRUNA za rejo ali zakol, 
'•fcvjc, Dolenja vas 48, Selca 12311 
rniasn dvodelno OMARO in REGAL 
:'3aaje po tel. 28-613 12312 
"odam mladega MARKACA za rejo 
akol. Krajnik, Breznica 5, škofja 

-« .12313 
GOBELIN »Mali koncert«, 

'' € cm. Sn. Trg 9/A, Škofja Loka 
12314 

-**ino prodam 1000-litrsko HLADIL 
J OMARO, »KING-PANO« in ostali 

r*iniSki drobni inventar. Informacije 
4 50-942 vsak dan od 18. ure dalje 

12315 
KRAVO simentalko, ki je 

teietiia, s teletom ali brez. Marija 
-»cSavBkal3/ft B e d 12316 

v̂ mofld PLAšC iz ovčje kože št. 50, 
Telefon 064-21-217 12317 

nov ŠTEDILNIK ktippers-
^ ž u o v i 32, pritiič}e, Kranj 12318 
- "'tim 7 mesecev brejo KRAVO in 
"-AV0 750 cek> ali po delih. Zapo-

Vodice > 12319 
ŠTEDILNIK gorenje (52x50) 

goriva. Šenčur, Zupanova 14 12320 
150 kg ZELJA v glavah. Sp. 

Cerklje 12321 
"idam betonsko 2ELEZO, premera 
- Voglje 72, Šenčur 12322 
"'̂ arn 1500 kosov rabljene STRES-

kikinda. Šenčur, Delavska 7 
12323 

"Žm 5 kub. m SIPE. Posavec 65, 
12324 

"<im dva PRAŠIČA, stara 6 tednov. 
H Sp. Otok 1, Radovljica 12325 

Jitm 3 betonske STEBRE za kozo-
' • »11, Kranj „ l 2 3 2 6 

>4® 6 tednov stare PUJSKE. Stra-
vi 12327 

4 kW termoakumulacijsko 
bo vek 5, Kranj „ , , 1 2 3 2 8 

"'^a dve robni OMARI »Meblo«, 
-»i dolžini 350 cm, PISALNO Ml-

V' 'iva KAVČA in 4 kub. m mineralne 
^ Ogled v sredo, četrtek in petek 
" do ao ure Telefon 25-902. Gruden, 
^ a 6, Kranj j K 12329 

. -dam jesenove DESKE, debeline 50 
; Lucijan Bembič, Radovljica, 

12330 
približno 1,5 kub. m hrastovih 

ič-OV Marjan Petelinkar. Sora 42 
tel. 061-611-507 ^ 12331 

k:?** več KRAV in TELIC. Slavko 
H Srednja vas 2, Poljane 12332 

k / ^ a o mladega črnega PSA - do-
čuvaja. Šmartno 33 pri Cerkvah 

1 Vjlam PPR KABEL 2 x 1,5; 2 x 2,5; 
m levi blatnik ter prednje steklo 

Naslov v oglasnem oddelku 
12334 

O S drva za centralno (staro 
> . Telefon 65-032 12335 

v KRAVO, ki bo konec decem-
'«tOa. HraSe 28, Lesce l^dJb 
^ 8 mesecev staro, brejo TELI-

w « KUPIM TRAKTORSKI ENO-
PLUG obračalnik (raztegljiv). 

5; Lenart 4, Selca 
tr i m e s e c e stare P R A S I C K K 

Log škofja Loka 12368 
'•itn DELOVNO MIZO za avtome-

globok VOZIČEK za d o j e n i , 
i olje in moški PLAŠC s krznom. 

; Mlekareka io 
120 kg težkega PRAMCA. 

10, Cerklje 
prodam 4 leta staro SPALNI-
Kološa, Veljka Vlahoviča^m 
prodam FOTOAPARAT prak-
3 s flešom. Silvester Fmžgar, 

^eva 42, Radovljica l * a u 

" > PRAŠIČE za zakol. Stanonik 
' Wja Loka 1 2 3 7 5 

- «IKCA za nadaljnjo rejo, prodam-
'-^Letencel, Golnik 12377 

S K U P I M ^ ^ ^ ^ 
400 kg semenskega KROMPIR-
z dostavo na dom. R l b n ° J £ 

LES, kupim. Grošelj, 
' >*na 3, tel. 21-217 12337 

AVTO-KASETOFON. Telefon 
V z i d a n « „ , *?338 
> traktorske SNEŽNE VERIGE 
A Naslov v oglasnem oddelku 1 zdJif 

VOZILA H i i 
> m avtobus SETRA (30. sedefcv) 
/ Sp. Gorje pri Bledu l 2 2 0 

<am VW 1600 limuzina, celega ali 
aluminijasta VRATA, visoka 

^ široka 80 cm. Ivan Rakovec LA)-
; ju 30, Selca 1 2 2 \ b 

ZASTAVO 1300, vozno, celo 
Stane Pogačnik, Blejska I*-

' ^ H (Trata) , l 2 31? 
> m ali zamenjam AUDI 60, letnik 

lažiran zelo dobro ohranjen, za 
>trco), 'zaradi obrtnih storitev. 

61-901 od 15. do 20. ure, Škofja 
<4 12341 

1000, zaleten prednji del, brez 
% prodam za rezervne dele 5oUU 

"Mm 064-62-396 1 2 3 4 2 

prodam ZASTAVO 101. letnik 
/Jgled popoldan. Šardi, Parfzan-

W j a L o k a , 
"TAVO 750, letnik 1972, dobro ohra-

prodam. Mihelič, Radovljica, Uo-
<i 30 12J44 
-r 1 leto staro ZASTAVO 101 
' Vprašajte od 15. do 17. ure po 

"•>327 

Prodam MZ 250 lux, letnik 1981/6 ter 
ČELADO nava IL Hudobivnik, Groso-
va 18, Kokrica 12346 

Dobro ohranjen FIAT 850 special, pro-
dam za 3 SM. Zlato polje 16, Kranj 12347 

Prodam R-4, letnik 1976, prevoženih 
80.000 km. Francka Zupan, Begunje 40 

12348 
Ugodno prodani ZASTAVO 101 lux, 

letnik 1976. Informacije po tel. 50-066 
12349 

Prodam ZASTAVO 750, letnik 1975, 
registrirano do septembra 1983. Franc 
Muršec, Cankarjeva 16, Radovljica 12350 

Prodam PASSAT, odlično ohranjen, 
letnik 1977. Informacije po tel. 25-850 -
Kranj 12351 

ZASTAVO 101, kararnbolirano, nevoz-
no, prodam. Jože Prestrl, Ul. Simona Gre-
gorčiča 2/A, Radovljica, tel. 061-210-714 
od 8. do 14. ure 12352 

Prodam R-16 TL letnik 1971, nevozen, 
celega ali po delih, motor — prevoženih 
94.000 km; prodam tudi nove dele. Jožica 
Goreta, Brezje 69/A, tel. 81-195 od 7. do 
15. ure 12353 

Prodam novo ŠKODO 120 L, kararnbo-
lirano, registrirano do septembra 1983. 
Ogled možen po 16. uri razen v torkih. 
Breznica 63, Žirovnica 12354 

ZASTAVO 750, letnik 1974, vozno, ne-
registrirano, prodam. Zalog 80, Cerklje 

12355 
Prodam dve ZIMSKI GUMI s PLA-

TIŠČI za Z-101. Telefon 25-398 12373 

OBVESTILA 
Iz prinesenega blaga ŠIVAM posteljno 

perilo. Telefon 70-038 12300 
KOMPLETNE NACRTE za vse vrste 

gradenj, lahko naroSte po tel. 061 322-502 
ali061 321-809 12376 

PRIREDITVE 
PLESNI TEČAJ v Škofji Loki -

VSAK PETEK, ob 19.45, v športni dvo-
rani »PODEN«. Poučuje J. BORIŠEK 

1236° 

NAJDENO 
V centru mesta Kranj, sem našel zlat 

UHAN. Dobi se pri Jožu Tunjič, Kranj, 
Kajuhova 2 12363 

IZGUBLJENO 

STANOVANJA 
Mlajšo upokojenko, zdravo, sprejmeva 

na STANOVANJE - v urejen dom. 
Ponudbe pošljite pod: Domžale 12149 

Starejšima zakoncema oddam STA-
NOVANJE, na lepem kraju, Naslov v 
oglasnem odddelku 12356 

Za pomoč na manjši kmetiji nudim ne-
opremljeno STANOVANJE v novi hiši. 
Ostalo po dogovoru. Telefon 79-690 12357 

Večje STANOVANJE ali HIŠO v Kra-
nju ali okolici, vzamem v najem. Pozneje 
možen tudi odkup. Zlatka Cafuta, 
Naklo 2, Kranj 12358 

POSESTI 
Starejšo HIŠO v okolici Kranja, kupim 

do 100 SM. Ponudbe pod: Gotovina 12359 
Kupim manjšo PARCELO v okolici 

Žirovnice ali Lesc. Naslov v oglasnem od-
delku 12360 

ZAPOSLITVE 

18. 11. se je izgubil med Črnivcem in 
Begunjami LOVSKI PES - TERIER 
črne barve z rjavimi vžigi in kopiranim 
repom. Sliši na ime Car. Kdor bi karkoli 
vedel o njem, prosim da sporoči. Lovro 
Markovič, Ljubno 34, Podnart 12364 

25. 11. 1982 sem med gostilno »STARI 
MAJER« in slaščičarno »ŠINK« izgubil 
zlato VERIŽICO z obeskom v katerem j e 
bilo vgravirano ime »Klavdija«. Pošte-
nega najditelja prosim, da jo proti nagra-
di vrne, ker mi je drag spomin na otroka. 
Brane Kranjc, Kranj, Veljka Vlahoviča 9 

12305 
V sredo, 1. decembra zvečer se je v 

gozdu med Šenčurjem in Britofom izgubil 
pes angleški boksar, svetlo rjave barve po 
prsih pa bele barve. Star je 15 mesecev. 
Okrog vratu ima ovratnico-verigo, sliši na 
ime ES. Kdor ga je videl, prosim, da to 
sporoči na tel. 41-033 ali na naslov Brane 
Celjer, Mlakarjeva 6, Šenčur ali ga najdi-
telj proti nagradi vrne. 

Iz dvorišča hiše je bil spuščen PES -
nemški ostrodlaki ptičar, star 7 mesecev 
sliši na ime DIM. Proti nagradi sporo5te' 
na Kebetovo 8, Kranj ali tel. 21-505 ali 
24-864 12378 

V soboto, 27.11. okoli 8. ure je ostala 
pozabljena sivo-bela PLASTIČNA TOR-
BA z ORODJEM izpred samopostrežbe 
Živila na Planini. Prosi se poštenega naj-
ditelja naj jo proti nagradi vrne. Telefon 
26-532 (popoldan) na ime Barle-Seršič. 

OSTALO 

PLETILJA z lastnim strojem, dobi 
lahko delo na dom. Kličite po telefonu 
r.r-1 nr. 

Oddam GOSTINSKI LOKAL v bližini 
Kranja. Informacije po tel. 064-50-128po-
poldan 12366 

064-75-034 12361 
DELAVCA zaposlim v delavnici za 

predelavo plastičnih mas. Peter GraŠič, 
Stara Loka 29, Škofja Loka 12374 

POZNANSTVA 
Ste osamljena, stara od 35 do 45 let 

h r č f t e n o v o avljenje. Oglasite se' 
pod šifro: Iskrenost 12365 

Blagovnica 
FUZINAR 
JESENICE 

ŽELEZNINA 
JESENICE 

kovinotehna 
OPREMA 
MENGEŠ 

TEHNIKA 
MENGEŠ 

Umrl je naš ata 

JOŽE GUZELJ-PEPE 
Pokopali ga bomo na pokopališče Lipica v 

Škofji Loki v sredo, 8. decembra 1982, 
ob 15.30. 

VSI NJEGOVI 

Škofja Loka, Kranj, Piran, 6. decembra 1982 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega moža, 
očeta, starega očeta in tasta 

ANTONA 
BREJCA 
Glinovčevcga ata s Praproš 

se iskreno zahval jujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znan-
cem. Posebna zahvala pa velja sosedom s Praproš in Brda, ki so 
nam tako nesebično pomagali v težkih dneh, kolektivoma 
Šolskega centra Radovljica in Iskre Otoče, organizaciji ZB 
L jubno tov Avgustu Eberlu za poslovilne besede ob odprtem 

grobu ter g. župniku in pevcem za lep pogrebni obred. 

Žalujoči: žena Milka ter sinova Marjan in Tone z družinama 

Spominsko obeležje ob cesti na Zatrniku — Foto: J. Ambrožič 

Vrsta novih spominskih obeležij na 
območju Gorij 

Gorje pri Bledu — Praznovanju 
kra jevnega praznika v Gor jah , ki je 
bilo konec avgusta, je sledilo še od-
kr i t je štirih spominskih obeležij iz 
NOB. ~ 

Tako je bila 29. avgusta odkri ta 
spominska plošča, vzidana v skalo 
na livadi ob cesti na Trati, na obron-
ku Mežaklje. Borci, kater ih imena 
so vklesana na plošči, so padli v ne-
posredni bližini. 

12. sep tembra so bila odkrita še tri 
obeležja iz NOB. Eno od nj ih je pos-
večeno ena j s t im padlim borcem in 
stoji ob cesti v Spodnji Radovni. 
Druga plošča je postavljena na Zatr-
niku, vzidana je v s tene skalevja tik 
ob cesti. Na tej so imena dveh bor-
cev Jeseniško-bohinjskega odreda: 
Janeza Robiča s Poljšice in Jožeta 
Pogačar ja iz Spodnje Radovne. Na 
plošči sta tudi imeni dveh gozdnih 
delavcev, Lovra Beznika iz Krnice 
pri Goriah in Tima Hudovernika iz 
c*^'->Hnjih Lazov nad Gorjami , ki so 

ju belogardisti zajeli na enem od 
svojih pohodov in nedaleč od obelež-
ja ubili. 

Četrto obeležje je bilo odkrito na 
Poljšici pri Gor jah , na Zaboštu, na 
hiši, v kateri je od leta 1935 živela 
znana predvojna komunis tka in re-
volucionarka Ivanka Mohoričeva-Ol-
ga, »učenka« komunista , revolucio-
na r j a in narodnega heroja S tane ta 
Žagar ja . Bila je organizatorka de-
cembrske vs ta je 1941. Pri n je j je bila 
tudi javka za pokljuško, jeseniško in 
jelovško četo. Uspešno je delovala 
vse do are taci je jul i ja 1942, ko so jo 
Nemci odpeljali v Begunje. Po štirih 
mesecih so jo odpeljali v Auschvvitz, 
k jer je še isto leto končala v krema-
toriju. 

Pri vseh odkri t j ih so v kul turnem 
programu sodelovali učenci Osnovne 
šole bratov Žvanov in mladi moški 
pevski zbor iz Gorij . 

Jože Ambrožič 

Karate težji kot se zdi 
Karate je za večino mladeži privlačen le dotlej, dokler se pobliže 
ne spozna z dolgotrajnimi in napornimi treningi — Od začetni-
ških tečajev, ki jih dvakrat na leto prireja karate sekcija športne-
ga društva Kokra, vztrajajo naprej le po trije, štirje člani — Ne-
gujejo Uechi-Ryu stil iz znane okinavske šole 

Kranj — Pod okriljem športnega 
društva Kokra iz Kranja je pred tremi 
leti zaživela karate sekcija. Njen pred-
sednik je Joža Repič, ki je o pridobivanju 
in strokovnem usposabljanju članov po-
vedal naslednje: 

»Karate je za mlade dokaj privlač-
na zvrst. Zanimanje za začetniške 
tečaje, ki jih prirejamo vsako leto 
s pomladi in jeseni, doslej smo jih že 
pet, je veliko. Vsakokrat se prijavi 
okrog petdeset kandidatov, ki vadijo 
štiri mesece po dvakrat na teden, po-
tem ko pa, spoznajo osnovno tehniko, 
izpopolnjujejo znanje skupaj s starej-
šimi člani. Ti trenirajo Štirikrat na 
teden, poleti na stadionu in pozimi v 
Športni dvorani na Planini, jih je pa 
povprečno trideset.« 

Glede na zanimanje za začetniške 
tečaje bi pričakovali, da bo stalnih članov 
v sekciji več. Zakaj tolikšen osip? 

»Kot sem že dejal, karate mlade 
privlači. Zal pa večinoma le do takrat, ko 
spoznajo, da so za osvojitev celo 
najosnovnejših veščin potrebni dolgo-
trajni in naporni treningi, da karate ni 
niti malo tako lahek šport, ki se jim je 
zdel na prvi pogled. Od enega začet-
niškega tečaja, na primer, vztrajajo 
naprej le trije, štirje člani.« 

S trenerji menda nimate težav. Pa ven-
dar; kako vam uspeva osvajanje novih 
znanj? 

»NaSa sekcija neguje Uechi-Ryu 
karate iz znane okinavske Sole. Ta 
stil se v Jugoslaviji vse bolj uve-
ljavila. Udeležujemo se seminarjev, ki 
so dvakrat na leto pod vodstvom 
Maria TopolSka, mojstra 4. dan, glav-
nega predstavnika za Uechi-R^u v 
Jugoslaviji. Zadnjega, ki je bil na 
otoku PeljeScu, se je udeležilo 32 da-
no v. Razen tega, da smo razširili 
obzorje znanja, smo na njem sprejeli 
tudi pravila vadbe in tekmovanj v 
Uechi-Ryu, ki poslej veljajo za vse 
sekcije m društva v Jugoslaviji, ki 
negujejo to zvrst karateja.« 

Pa se tekmovanj tudi udeležujete? 
»Trenutno ie ne tekmujemo. Smo 

premlada sekcija in premalo znamo.« 
Kako pa je pri vas z denarjem za delo? 
»Nekaj ga dobimo od Športnega 

društva Kokra, nekaj pa sami od 
začetniSkih tečajev, članarine in naj-
različnejših delovnih akcij. Treba je 
plačati najemnino za dvorano, kupiti 
opremo za vadbo. Povedati moram Se 
to, da v sekciji delamo vsi, tudi 
trenerji, izključno ljubiteljsko.« 

H. Jelovčan 

metalka 

V naši prodajalni vam nudimo plo-
ščice, primerne za oblaganje notra-
njih prostorov, balkonov, fasad 
Velikost 20 x 20 cm. 
Ploščice so odporne in prenesejo 
velike temperaturne razlike. 
Cena kvadratnega metra ploščic ie 
396.04 din J 

prodajalna 
kamnlk 

Prodajalna je odprta vsak dan 
od 7. do 19. ure ob sobotah 
od 7 do 13 ure 



Šole usmerjenega izobraževanja še vedno vsaka po svoje 

Združeno delo ima pravico 
zahtevati boljše delo 

Združeno delo in izobraževalne skupnosti so v Škofji Loki 
zgradili sodobno šolo usmerjenega izobraževanja, zato 
imajo pravico zahtevati, da šolski kolektivi, ki jim je šola 
zaupana v upravljanje, po svojih najboljših močeh izpol-
njujejo svoje obveznosti — Nujna je vsaj delovna povezava 
med kolektivi 

Škof ja L o k a - V škofjeloški 
občini so upravičeno ponosni na 
šolo usmerjenega izobraževanja, ki 
so jo s skupnami močmi zgradili 
združeno delo in izobraževalne 
skupnosti. V šoli j e prostor za vse 
izobraževalne programe, je dijaški 
dom za učence, ki so iz toliko od-
daljenih kra jev , da se v Šolo ne 
morejo voziti in špor tna dvorana. 
Skra tka , v škofjeloški občini so se 
na prehod v usmer jeno izobraževa-
nje dobro pripravili in so zagotovili 
kar je mogoče najbol jše delovne 
pogoje za šolajočo se mladino na 
srednji s topnji . 

Dobro le to je , ka r so šolo predali 
namenu, nekako še enkra t toliko 
časa pa po teka jo razprave -o orga-
niziranosti cen t ra oziroma združi-
tvi nekdanj ih škofjeloških srednjih 
šol v skupno ustanovo. Gre za 
nekdanjo Gimnazijo, Center za ko-
vinsko in avtomehanično stroko, 
Poklicno lesno šolo, Delavsko uni-
verzo in Dijaški dom, ki n a j bi 
imele enotno vodstvo in skupno 
upravo. V smislu takšne organi-
ziranosti so šolo usmerjenega 
izobraževanja tudi zgradili. Nič 
koliko besed je že bilo izrečenih v 
prid združitve in enotne organi-
ziranosti, izdelana je bila analiza o 
ekonomski upravičenosti skupnega 
dela, vrsti jo se sestanki družbeno-
političnih organizacij, o združeva-
n ju so večkrat govorili n a sejah 
izvršnega sveta sedanjega in prejš-
njega sestava, delegati občinske 
skupščine, imenovane so bile raz-
lične komisije, vendar se zadeva ne 
premakne nikamor. Vse se namreč 
ustavi pri nasprotovanju nekater ih 
šolskih kolektivov, ki so dosledno 
proti združevanju. Zlasti pri t em 
izstopa lesarska šola, ki na j bi tudi 
po mnenju posebne izobraževalne 
skupnosti lesarstva ostala enovita 
delovna organizacija s sedežem v 
Škofji Loki. 

Takšna j e tudi ocena posebne 
komisije, ki je to šolsko leto pre-
gledala delovanje vseh petih usta-
nov. Vendar pa poročilo, ki ga je 
pripravila, ni popolno, ker so neka-
teri ravnatel j i zavračali sodelova-
nje in niso bili pripravljeni posre-
dovati zahtevanih podatkov. Ko-
misija je menila, da nepovezanost 
vzgojnoizobraževalnih oblik prav 
gotovo vpliva tudi na uspešnost 
vzgoje in izobraževanja. Ce bi bile 
šole bolj povezane, bi bilo tudi 
strokovno delo bolj uskla jeno in 
s tem bolj kvalitetno. Prav tako bi 
bila veliko bolj uspešna organiza-
cija interesnih dejavnosti, izbolj-
šali pa bi se tudi odnosi med uči-
telji in učenci različnih šol. Še 
vedno so namreč opazne razlike 
med nekdanj imi gimnazijci in va-
jenci. Prav t ako bi bil boljši odnos 
do družbene lastnine, sa j v seda-
nj ih razmerah prevračajo krivdo 

za malomaren odnos do lepih pro-
storov z ene šole na drugo. 

Razlike so tudi v mater ia lnem 
položaju šol. Lesna in kovinarska 
si del dohodka us tva r j a t a z 
neposredno menjavo dela, medtem 
ko tega družboslovna usmeritev ne 
more, še težji pa j e položaj delav-
ske univerze. Ker so osebni 
dohodki učiteljev odvisni od do-
hodka posamezne šole, j e na primer 
profesor za enako opravl jeno delo 
na lesni šoli dosti bolje nagrajen 
kot na družboslovni usmeritvi. 
Premalo je tud i sodelovanja na 
strokovnem področju med učitelji 
istih predmetov. Težave so z 
uprav l jan jem športne hale in celo 
takšne malenkost i kot je razdel-
jevanje hrane , so neurejene. Ker 
imajo topel obrok dopoldne vsi 
hkrati , učenci ne pridejo na vrsto 
in to je na jbrž tudi glavni vzrok, 
da jih komaj polovica je v šolski 
kuhinji , drugi pa preživl jajo dneve 
ob sendvičih, ki niso prav nič 
cenejši. 

Vse to ima prav gotovo svoje po-
sledice tudi pri kvaliteti pouka, 
čeprav so po podatkih Zavoda za 
šolstvo med vsemi srednjimi šolami 
n a Gorenjskem prav škofjeloške 
šole dosegle najboljši učni uspeh. 
Lansko šolsko le to j e bilo uspešnih 
kar 93 odstotkov učencev, kar j e za 
3 odstotke več, k o t velja povprečje 
za Gorenjsko. Glavni vzrok za 
boljši uspeh n a j bi bil v boljših po-
gojih dela. 

Vsekakor j e zadnji čas, da se za-
deve v šoli usmerjenega izobraže-
vanja uredijo. To ima združeno 
delo, ki je prispevalo denar za iz-
gradnjo in prispeva denar za izo-
braževanje svojih bodočih kadrov, 
ter hkra t i zagotavlja socialno var-
nost učiteljev in drugih zaposlenih, 
pravico zahtevati . Prav gotovo je 
res, da samo fomalna združitev, ki 
je ne bodo podprli vsi delovni 
kolektivi, n£ bo prav nič rešila. 
Poiskati je potrebno vsebinsko 
rešitev, predlog skupnega dela in 
uprav l jan ja šole, ki ga mora jo pri-
praviti in biti zanj odgovrni pred-
vsem ravnate l j i in učitelji vseh šol. 
Samouprav l jan je namreč ni pra-
vica do nasprotovanja , temveč ob-
veznost za odgovorno in skrbno 
gospodarjenje z družbeno lastnino 
oziroma šolo. T o pa ima škofjelo-
ško združeno delo pravico zahte-
vati. Prav t a k o ima vso pravico 
poklicati n a odgovornost vse, ki 
imajo malomaren odnos do te po-
membne pridobitve. 

Skra tka , rešitev za bolj pr imerno 
organiziranost šole, za boljše sode-
lovanje in delo (izredno dober učni 
uspeh je lahko tudi posledica 
blažjih meril), mora jo poiskati 
predvsem šolski kolektivi sami. Ne 
izvršni svet, ne občinska skupščina, 
ne kdo drug, ne more predpisati 
rešitve n a recept. Za to so odgo-
vorni predvsem ravnatel j , več 
pobude pa bi bilo pričakovati tudi 
od komunistov, sindikata in mla-
dine. Na jb rž bodo v Škofji Loki to 
prežvečeno zadevo vzeli z dnevne-
ga reda le, če j o bodo podprli in j o 
izpeljali šolniki sami, seveda ob po-
moči občinskih družbenopolitičnih 
organizacij in samoupravnih orga-
nov. L. Boga ta j 

slovnem času Predlog odloka o m 
V kranjski občini se pripravlja odlok, s katerim se bo v večini de-
javnosti posebnega pomena premaknil začetek delovnega časa 
za eno uro 

Kranj — Skupščina občine K r a n j 
bo n a decembrski seji razpravljala in 
sklepala o predlogu odloka o poslov-
nem času v dejavnostih posebnega 
pomena. Oba zbora, zbor krajevnih 
in zbor združenega dela, sta o 
osnutku odloka razpravljala že juni-
ja letos in ga dala v j avno obravna-
vo, pripombe iz razprave pa so zdaj 
upoštevane v predlogu odloka. Ta se 
seveda razlikuje od osnutka tudi 
zato, ker upošteva zamik začetka 
delovnega časa tudi v dejavnostih 
posebnega pomena, čemur so se že 
zdaj ali pa se letos še bodo prilago-
dile delovne organizacije združenega 
dela z enoizmenskim in dvoizmen-
skim delom. 

Predlog odloka, ki pr ihaja pred 
oba zbora skupščine občine na 
decembrskem zasedanju, upošteva 
obvezen premik začetka poslovnega 
časa za eno uro. Na t a način se 
določata začetek in t r a j a n j e poslov-
nega časa za področje prometa in 
zvez, gostinstva in tur izma, obrti in 
drugih s tori tvenih dejavnosti, ban-
čništva, zavarovalništva, SDK, 

i drugačnemu času 
Tržič — Akcija za uvedbo spre-

menjenega delovnega časa se je v 
tržiški občini dobesedno zavozlala. 
Ko t smo na jp re j zvedeli na petkovi 
seji izvršnega sveta, so bili občinski 
možje s s t rani republiškega sekreta-
riata strogo pokarani, ker so v 
upravnih organih »samovoljno« od-
redili začetek dela ob 7.30 namesto 
ob 8. uri. Zmoto bodo ka jpak morali 
popraviti. 

Še več vroče krvi pa je bilo v 
združenem delu, ki n a j bi, vsaj v ne-
katerih delih, od prvega decembra 
napre j pognalo stroje uro kasneje 
kot zdaj , ob sedmih. V Peku, na 
primer, so se delavci predlogu odloč-
no uprli, Češ da j e določanje delov-
nega Časa izključno v nj ihovi samo-
upravni pristojnosti. In če bo samo-
uprav l j an je pokopano tu, ga bodo 
odklonili tudi povsod drugje. Podob-
no so menili v Bombažni predilnici 
in tkalnici, k jer so v prvi vrsti želeli 
zvedeti za morebitni pozitivni uči-
nek spremembe. 

Pobuda ima namreč po drugi plati 
vrsto tehtnih zadržkov. Se bolj kot 
nedorečena vprašanja prehrane, var-
stva otrok, samoupravnega m dele-
gatskega odločanja, če naštejemo le 
nekatera, jo ovirajo omejene zmog-
ljivosti avtobusnih prevoznikov. 
Med šesto in sedmo uro zjutraj je 
kar dvanajst Sapovih avtobusov na 
noti med Trži če m, Kranjem in Ljub-
ljano, ker se iz Tržiča vsak dan vozi 
nadelo ali v šolo 1400 ljudi. 

Očitno je, da se pritisk na javne 
prevoze s topnjuje , zlasti se bo pove-
čeval na mestnih in primestnih pro-
gah. SAP bo letos res dobil dva nova 
avtobusa, vendar pa j e nj ihov vozni 
park še vedno najs tarejš i v Slovenij i 
Kar pet avtobusov ima krepkih 
deset Tet in n a n j e ne morejo t rdno 
računati . 

SAP dveh ju t r an j ih konic, ob še-
st ih in ob sedmih, ter dveh popol-
danskih, ni sposoben obvladati . Kot 
ni sposoben kupit i več avtobusov; v 
prihodnje, ko bo vse m a n j dohodka 
od turističnih prevozov, še toliko 
manj . 

Škoda je vlaka, so, kot že večkrat 
doslej, ugotovili člani izvršnega sve-
ta. S t a r a t rasa proge je sicer v urba-
nističnih dokument ih tržiške občine 
ostala popolnoma nedotakn jena in 
morda je dolgoročna rešitev prav po-
novna oživitev železniškega pro-
meta. 

Iz t r e n u t r i h zagat pa poti, vsj 
take, ki bi jo delavci samoupravno 
sprejeli, ni. Zato namerava izvršni 
svet od vseh s t rani osvetl jeno pro-
blematiko, povezano z akcijo za 
spremenjen delovni čas, s trnit i in 
posredovati naprej , višjim organom. 
Morda se to sliši kot prevalitev bre-
mena ne drugega, vendar bi bila v 
sedanjih okoliščinah za tržiško obči-
no edino učinkovita eno tna , seveda 
pa dobro p re teh tana in pripravljena 
akcija v republiškem ali vsaj gorenj-
skem merilu. 

H. Jelovčan 

zdravstva, socialnega skrbstva, kul-
ture in telesne ku l tu re . Za nekatera 
področja, kot je promet blaga na 
drobno, izobraževanje pa se že sedaj 
ureja trajanje poslovnega časa s 
samoupravnim sporazumom med 
delovnimi organizacijami in potroš-
niškimi sveti oziroma drugimi upo-
rabniki storitev, seveda pa bodo t i 
sporazumi prav gotovo doživeli 
spremembe. 

Odlok predvideva začetek uradnih 
u r za poslovanje z občani in organi-
zacijami vsak dan p o štiri ure med 
8. in 15. uro, vsaj enkra t na teden pa 
tudi dve uri po 15. uri. Gostinski 
obrati na j bi po novem odprli vrata 
ob 8. in 9. uri, le hotelske restavraci-
je že ob 7. uri, še prej, to je ob 5.30 pa 
mlečna restavraci ja . Gostinski obra-
ti so lahko odprt i prej , kot določa 
odlok, to je pred 8. uro, če do te ure 
ne bodo točili alkoholnih pijač. Na 
ta način je bil dosežen kompromis 
med sedanjo prepovedjo točenja do 
7. ure in predlaganim podal jšanjem 
do 9. ure. 

Na novo j e določen tudi začetek 
poslovnega časa za nekatere službe 
zdravstvenih dejavnosti , ki pa upo-
števa dejansko s tanje . Sicer pa se 
ordinacijski čas v strokovnih enotah 
TOZD Zdravstvenega doma K r a n j 
še vedno začenja ob 7. uri oziroma 
popoldanski ob 14. uri. 

Predlog odloka določa tudi, da 
morajo službe, ki izdajajo občanom 
razne dokumente , opravl ja jo blagaj-
niško poslovanje z občani in daje jo 
različne informacije, kot so Vodo-
vod, KOG P, Domplan, ZVZG, Elek-
tro, poslovati v ponedeljek dve uri, v 
sredo pa štiri po 14. uri. Ob tem 
seveda za vrsto teh služb velja tudi 
dežurstvo. 

Čakanje na vozniški izpit 
Kranj — Znanje kandidatov 

za voznike, ki obiskujejo avto 
šole v K r a n j u , Šenčurju, Cerk-
ljah, Škofj i Loki, Železnikih, 
Zireh, Tržiču in delno tudi v Pod-
nar tu , preverja izpitna komisija 
pri kranjskem sekretar ia tu za no-
t ran je zadeve. Zaradi neurejene-
ga f inanciranja — izpitna pri-
s tojbina se namreč že tri leta ni 
povečala — pa drugih nerešenih 
vprašanj v zvezi z delovanjem ko-
misije je n jeno delo začasno za-
stalo; teoretični del izpitov so 
kandidati nazadnje opravljali 
konec oktobra, praktičnega pa 
sredi no.vembra. Odtlej se je pri-
s to jnemu telesu priglasilo za 
opravl janje izpita okrog 230 kan-
didatov, od teh največ iz kranj -
ske, okrog 25 odstotkov iz škofje-
loške in 10 iz tržiške občine. 

V kranjskem sekretariatu za 
no t r an je zadeve rešujejo sporna 
vprašanja in predvidevajo v pri-
hodnjem tednu pospešeno nada-
l jevanje dela komisije. Nas je za-
nimalo, ka j menijo ne le o čaka-
n ju na izpite, ampak tudi nasploh 
o pr ipravl janju zanje kandidat i 
za voznike ter njihovi inštruk-
torji . 

katerimi se je znanje iz teonie 
potrdilo za dobro, je za menoj. 
Zdaj sva z inštruktorjem dogo-
vorjena za naslednjih dese: 
voženj in morda bom lahko 
začetek prihodnjega leta oprav-
ljala izpit. 

Slišala sem, da kandidati, ki so 
že pripravljeni, trenutno ne mo-
rejo opravljati izpita v Kranm 
Želim, da bo to spet kmalu mogo-
če in mi ne bo treba čakati. 
Obenem upam, da ne bodo pove-
čevali cen, ker je plačilo za ure 
vožnje že sedaj znaten izdatek* 

Uroš Fe ld in iz Naklega: 
»Doma imamo avto, za to sem se 
odločil za opravl janje vozniškega 
izpita. Dobro je, da ga človek 
naredi; čeprav avta ne bom vozil 
vsak dan, mi bo usposobljenost za 
voznika prišla prav. Pri kranj-
skem avto-moto društvu sem 
opravil teoretični tečaj. Voziti 
sem šele začel, a se mi zdi, da bo 
kar šlo. Zaupam inš t ruktor ju ; ko 
bo ocenil, da sem pripravljen na 
izpit, se bom prijavil zanj . Na 
opravl janje izpita ne bi rad čakal, 
kot mora jo nekateri sedaj. Ven-
dar upam, da to ne bo potrebno, 
sa j me čaka še precej voženj. 

K a j menim o spremembi višine 
izpitne pristojbine? Izpit je do-
volj drag, posebno za mlajše. 
K l jub temu bi vsak ra je primak-
nil dinar ali dva, samo da bi čim-
prej prišel do izpita.« < . 

Barbara Zaje iz Kranja: »Pri 
nas ima izpit samo oče. Ker ne bi 
bila več toliko vezana na prevoze 
z avtobusom in bi ob potrebi 
lahko kam peljala tudi domače, 
sem sklenila, da se naučim voziti 
avto. Po končanem tečaju cestno 
prometnih predpisov sem pred 
približno mesecem dni opravila 
pri AMD K r a n j test iz teorije in 
začela voziti. Deset voženj, med 

Viktor Merše, i n s t r u k t o r 
AMD Kranj: »Inštruktorji ima-
mo zaenkrat dovolj dela, čeprav 
so zaradi ukrepov za manjšo po-
rabo bencina omejene tudi vož-
nje za šolanje voznikov. Nekolik'1 

težav pri delu, predvsem za kan-
didate, pomeni zastoj v delovanu: 
izpitne komisije. Tisti kandidan 
ki že nekaj časa čakajo na prever-
j an je znanja , bodo morali pnsi 
izpitom opraviti zaradi uvežb* 
vanja vsaj še nekaj ur vožen i. Z* 
njih bodo to dodatni stroški is 
nas pa delo. Jasno je tudi, da a 
izpit ne bodo prišli takoj vsi m 
vrsto, ampak v določenem času 
— skupina za skupino. 

Ker takšne razmere niso korsS-
ne niti za kandidate nit i za niš 
pričakujemo čimprejšnje nadahu 
vanje dela komisije. Z d a j š n j e rsu 
mere morajo biti tudi opozonku 
da se kaj takega ne bi več po-
merilo v bodoče.« 

Besedilo: S. Saje 
Foto: F. Perdan 

V Železarni delali tudi čez praznike 
JESENICE - Delavci t a k o 

i m e n o v a n i h vročih obratov 
oz iroma temel jn ih organizac i j 
združenega de la j e sen i ške že-
lezarne celo leto delajo v se 
sobote in nedelje po s i s t emu 
1 + 4, kar pomeni štiri delov-
ne dni in dan poč i tka in to 
noč in dan. 

D a bi ublažil i izpad proiz-
vodnje zaradi objekt ivn ih 

Obisk v uredništvu Pretekli tedt 
mercialnih in propagandnih sluio 
te rim i uspešno sodelujemo. Pogovo 
delo ran j u ni načrtih :u prihodnje. 

•n so nas obiskali predstavniki ko-
organizacij združenega delu. s' ku-
rili smo se o našem dosedanjem so-
(j k) l'o t o: P. Perdan 

vzrokov, to j e redukci je 
trične energije , poman;! 
surovin, repromater ia la in 

ih 

JEKLAR 
BLU1 

predvidenih okvar , s e je v 
meljnih organizac i jah 
nega dela PLAV2, 
NA in VALJARNA 
STEKEL okrog 1.500 
cev, vključno z v z d r 
odločilo, da bodo del« 
29. in 30. novembra. 

Tako so v t eh d v e h i 
plavžarji izdelali 1.036 
grodlja, jeklarji 3.022 » s 

surovega jekla, delavci 1 

valjarni bluming š teke l p* 
izvaljali 2.930 ton jekla . P** 
delavcev v teh temel jn ih orf^ 
nizacijah med prazniki * 
omogočilo, da bodo os ta le j 
delovalne temeljne organ 
cije do konca leta de la l e s p 
nimi zmogljivostmi, nekafc 
pa tudi v prostih sobotah, 
tudi pomeni, da bodo sai 
zaradi dela teh de lavcev * 
minulih praznikih kupci , č a -
roma slovenska in jugoslo-
vanska predelovalna indus tn 
ja dobila decembra 2.100 tor 
polizdelkov več. . 

Ob tem naj omenimo, da s, 
jeseniški železani v P ^ m k i h 

znanji t u V ^ v e n s k i žele.n:-
čarj1* i ova 


